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تغییر نام زیرگذر میدان آزادی 
به نام شهدای روز تشییع

زیرگذر آزادی 
»شهیدان ۱۷دی« 

نام گرفت

آغاز عملیات اجرایی 
آسفالت بزرگراه جیرفت-  

 فاریاب- زیارتعلی

مدیرکل راه و شهرسازی جنوب 
 کرمان اعلام کرد:

زنگ خطر 
امُیکرون در کرمان 

به صدا درآمد

این  از  پیش 
شهر  شورای 

کرمان تصویب کرده بود که نام زیرگذر 
میدان آزادی، به نام »یوم الله ۱۷ دی« 
تغییر کند اما امروز محمود بابایی عضو 
شورای شهر کرمان گفت:در مشورت 
با خانواده های شهیدان حادثه تشییع 
پیکر سردار سلیمانی، به این نتیجه 
رسیدیم که اسم زیرگذر میدان آزادی به 

»شهیدان ۱۷ دی« تغییر کند.

مدیرکل راه و شهرسازی جنوب کرمان 
از  آغاز عملیات اجرایی آسفالت باند دوم 

محور جیرفت - فاریاب - زیارتعلی به طول ۱4 کیلومتری خبر داد.
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 علیرضـا رضـازاده در نشسـت خبـری کـه بـه 
مناسـبت دهه فجر و تشـریح اهـم فعالیت ها و 

برنامه هـای زیربنایی وزارت جهاد کشـاورزی برگزار شـد، اظهار کرد: 
یکـی از دسـتاوردهای دولت سـیزدهم در بخـش کشـاورزی اجرای 
قانـون تمرکز پس از ۸ سـال بود. که بر اسـاس آن فرماندهـی واحد از 

مزرعه تا سـفره بـه وزارت جهادکشـاورزی واگذار شـد.

همزمـان بـا چهاردهمیـن جشـنواره هنرهای 
تجسـمی فجـر کشـور نمایشـگاه هنرهـای 

تجسـمی فجـر اسـتانی جنـوب کرمـان از 15 لغایـت 30 بهمـن ماه 
سـال جـاری  در نگارخانـه یادمـان ولایت جیرفـت برگزار می شـود.

صفحه 3 را 
بخوانید

صفحه 8 را 
بخوانید

۳۵۰۳۵۰ هزار حلقه چاه  هزار حلقه چاه 
غیرمجاز در کشورغیرمجاز در کشور

تومــان  500 قیمــت  صفحــه             8        ۱400 بهمــن   ۱2 سه شــنبه         ۱۱65 پیاپــی  شــماره  چهــارم          ســال 
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ما را در تلگرام دنبال کنید

روزنامه اقتصادی استان کرمان

بیشتر چاه های مسدود شده کشور در سال ۱400 از نوع دیزلی با 
عمق کمتر از 20 متر و آبدهی کمتر از 5 لیتر بر ثانیه بوده که در 
مجموع 58 درصد از چاه های غیرمجاز انسداد یافته دیزلی، 5۹ درصد 

کم عمق و ۹2 درصد با آبدهی کمتر از 5 لیتر بر ثانیه است.
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رییس کل دادگستری کرمان: 

دستگاه قضایی از مطالبه گری مستند 
و مستدل حمایت می کند

تغییر نام زیرگذر میدان آزادی به نام شهدای روز تشییع
زیرگذر آزادی »شهیدان ۱۷دی« نام گرفت

زنگ خطر امُیکرون در کرمان به صدا درآمد

مدیرکل راه و شهرسازی جنوب کرمان اعلام کرد:

آغاز عملیات اجرایی آسفالت 
بزرگراه جیرفت – فاریاب- زیارتعلی

رییس کل دادگستری استان کرمان با اشاره به اینکه دستگاه قضایی در 
چارچوب قانون از مطالبه گران در حوزه های مختلف حمایت می کند، گفت: خط 
قرمز در مسیر حمایت از مطالبه گری، حرکت بر اساس قانون و مستندات است.

یدالله موحد در جمع مطالبه گران استان کرمان،چهل و سومین سالگرد 
پیروزی انقلاب اسلامی و دهه فجر انقلاب را گرامی داشت و افزود:تکلیف داریم 
حرف مستدل و مستند را پیگیری کنیم اما باید توجه داشت که مطالبات فاقد 
مستندات، نظم جامعه را بر هم زده و موجب آسیب و تنش و نیز بی انگیزگی 

مدیران می شود.
او با بیان این مطلب که مطالبه گری بصورت ویژه در دستگاه قضایی مورد تاکید 
قرار دارد، اظهار داشت: به عنوان نمونه در ماه اخیر چندین جلسه به منظور 
ساماندهی مناطق حاشیه ای ۱4 معصوم و شیشه گر برگزار کرده ایم و این 

پیگیری ها همچنان ادامه دارد.
موحد تصریح کرد: در سال های ۹8 و ۹۹ بالغ بر 6۳ مدیر استان کرمان را احضار 

کرده ایم و برخورد قانونی لازم با آنها انجام شده است.
او با تاکید بر این مطلب که اگر جرمی مستند و مستدل مطرح شود آن را 
پیگیری کرده و برخورد می کنیم، تاکیدکرد: عده ای با نگاه و نگرش خود 
بسیاری از مسائل را بدون مستندات لازم زیر سئوال می برند که این امر مخالف 

اخلاق و قانون است.
رییس کل دادگستری استان کرمان خاطرنشان کرد: هر فردی در هر جایگاهی 
باید به شناخت مشکلات مردم و رفع آنها توجه لازم داشته باشد تا بر اساس یک 

هماهنگی ملی، وضعیت رفاه، آرامش و معیشت مردم ارتقا یابد.
او حمایت از حوزه اقتصادی را از اولویت های دستگاه قضایی برشمرد و اظهار 
داشت: دادگستری استان کرمان جلسات پرشماری را در حوزه حمایت از 
تحقق اقتصاد مقاومتی برگزار می کند و از این مسیر تلاش دارد ضمن حمایت 
از توسعه اقتصادی جامعه، از بیکار شدن جمع زیادی از کارگران این واحدها 

جلوگیری کند.
نماینده عالی قوه قضاییه در استان کرمان با اشاره به اینکه همه به این دولت و 
تغییرات پیش رو به منظور بهبود وضعیت موجود امید بسته ایم، تصریح کرد: 
قوه قضاییه وظایف گسترده ای در حوزه حقوق عامه دارد و با جدیت این موارد 
را پیگیری می کند و انتظار می رود که سیاست گذاری و ریل گذاری ها در این 

دولت به نحوی اصلاح شود که مطالبات مطالبه گران حل شود.
موحد تصریح کرد:حل مشکلات موجود در حوزه های مختلف تنها با 
برخوردهای کیفری حاصل نمی شود و باید با اصلاح سیاست گذاری ها در بخش 

های مختلف به بهبود وضعیت موجود پرداخت.
رییس کل دادگستری استان کرمان با اشاره به اینکه تعریف انقلابی بودن، 
حرکت در چارچوب نظامات کشور است، خطاب به مطالبه گران تاکید کرد: 
حیثیت مردم و مطالبه گری مستند و مستدل را همواره مد نظر قرار دهید و 
دستگاه قضایی وظیفه دارد هرگونه فسادی را پیگیری کرده و با کشف جرم، با 

عوامل آن برخورد کند.
موحد یادآور شد: قوه قضاییه سامانه سجام را به منظور ارتباط با مردم شکل 
گرفته است و همه اقشار می توانند عضو این سامانه شده و موارد را اعلام کنند.

او در ادامه ضمن تاکید بر این مطلب که جامعه نباید پر کینه، اختلاف، درگیری 
و تشنج شود، عنوان کرد: در حوزه مطالبه گری نباید به شکلی اقدام شود که 

موجب بی انگیزگی مدیران شود.
رییس کل دادگستری استان کرمان،پیشگیری و جلوگیری از بروز جرایم و 
آسیب های اجتماعی را از اولویت های موردنظر در تعامل دستگاه قضایی با 
مطالبه گران دانست و ادامه داد: مطالبه گران باید آسیب های پنهان از دید 
مردم را بشناسند و در تعامل قانونمند با مسئولان مربوطه در راستای اصلاح 

آنها اقدام کنند.

کوثر نمک شناس| به گزارش کاغذوطن در نشست علنی روز دوشنبه ۱۱ 
بهمن ماه شورای شهر کرمان، نام زیرگذر میدان آزادی به » شهیدان ۱۷ 

دی« تغییر کرد.
نام زیرگذر میدان آزادی باز هم تغییر کرد

پیش از این شورای شهر کرمان تصویب کرده بود که نام زیرگذر میدان 
آزادی، به نام »یوم الله ۱۷ دی« تغییر کند اما امروز محمود بابایی عضو 
شورای شهر کرمان گفت:در مشورت با خانواده های شهیدان حادثه تشییع 
پیکر سردار سلیمانی، به این نتیجه رسیدیم که اسم زیرگذر میدان آزادی 

به »شهیدان ۱۷ دی« تغییر کند.
خیابان تجلی گذر صنایع دستی می شود

نائب رئیس شورای شهر کرمان گفت:» اداره میراث فرهنگی 
خواستار نامگذاری یک گذر فرهنگی در شهر کرمان به نام گذر 
صنایع دستی شده است و پیشنهاد ما با توجه به پیاده سازی میدان 
ارگ و کاربری منطقه میدان ارگ و خیابان تجلی در صنایع دستی، 

این است که گذر فرهنگی در خیابان تجلی تعریف شود.«
سامانه ۱3۷ کارکرد اولیه را ندارد

محمد امین شمسی؛عضو شورای شهر خطاب به شهردار کرمان خواستار 
رسیدگی به عملکرد سامانه ۱۳۷ شد و گفت: »در ماه های اولیه شروع به 
کار شورا و شهرداری عملکرد سامانه ۱۳۷ شهرداری رضایت بخش بود اما 
دیگر بر طبق انتظار پیش نمی رود و مردم انتظارات و انتقاداتشان را از طریق 

اعضای شورا یا فضای مجازی مطرح می کنند«.
مشکلات منطقه قلعه دختر و اردشیر پیگیری شود

رئیس کمیسیون گردشگری و میراث فرهنگی شورای شهر کرمان با اشاره 
به مشکلات محدوده ی قلعه دختر و قلعه اردشیر، گفت: »طرح ملی برای این 
محدوده وجود دارد که باید بیش از دو هزار ملک تملک می شد اما این اتفاق 
نیفتاده و مردم درباره ی دارایی های خود بلاتکلیف هستند؛ نه می توانند 

پروانه و مجوز ساخت وساز بگیرند و نه تعیین تکلیف می شوند«.

او از شهردار خواست تا حل این مشکلات را در اولویت قرار دهد.

سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی کرمان گفت: پیش بینی 
می کنیم طی روز های آینده شاهد افزایش مبتلایان به 

کرونا از نوع امُیکرون در کرمان باشیم.
استان  در  حاضر  حال  افزود:در  صحبتی  سعید 
قرمز،  وضعیت  در  زرند  شهرستان  کرمان، 
کرمان،سیرجان،رفسنجان و جیرفت در وضعیت نارنجی، 

شهرستان فهرج آبی و مابقی در وضعیت زرد هستند.
به گفته او بیشتر مبتلایان به کرونا از نوع امُیکرون هستند 
که از روز های آینده، خیزش موارد بستری در بیمارستان 

ها بیشتر می شود.
سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی کرمان می گوید واکسن 
کرونا در پیشگیری از ابتلای شدید به کرونا موثر است؛ اما 
هنوز 50 درصد از افراد بالای ۱8 سال که سه ماه از دُز دوم 

آن ها گذشته است، واکسن تزریق نکرده اند.
به گفته صحبتی تزریق واکسن از بستری شدن، مرگ و 

میر و ابتلای شدید جلوگیری می کند.
به گفته او عادی انگاری ها و رعایت دستورالعمل ها به 
میزان زیادی کاهش داشته است و آمار ها حدود 40 
درصد رعایت را در استان نشان می دهند که این میزان، 

بسیار کم است.
سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی کرمان عادی انگاری را 
مهم ترین عامل افزایش آمار ها دانست و گفت:برگزاری 
مراسم، حضور در تجمعات، رفت و آمد ها و غیره دوباره 
آغاز شده و افراد باید خیلی مراقب باشند و سعی کنند در 

تجمعات بالای ۱0 نفر شرکت نکنند.
او در مورد تعطیلی مدارس و دانشگاه ها گفت: هنوز 
تصمیم سراسری در این خصوص گرفته نشده است و 
طی چند روز آینده بستگی به شرایط، تصمیمات گرفته 
می شود؛ اما مدارسی که تهویه و شرایط مناسب برای 

جلوگیری از کرونا را نداشته باشند، باید تعطیل شوند.

مدیر زراعت سازمان جهاد کشاورزی جنوب کرمان گفت: فصل 
برداشت سیب زمینی طرح استمرار در منطقه جنوب کرمان 
آغاز و پیش بینی می شود بیش از ۱۷0 هزار تن محصول سالم 
و بازار پسند به بازارهای هدف عرضه گردد. فرامرز رستگاری 
مدیر امور زراعت سازمان جهاد کشاورزی جنوب کرمان از آغاز 

برداشت سیب زمینی طرح استمرار خبر داد و گفت: برابر برنامه 
ها و سیاست های وزارت جهاد کشاورزی به منظور استمرار سیب 
زمینی و تأمین خلاء تولید در فصل زمستان اجرای طرح استمرار 
سیب زمینی در سال زراعی ۱40۱ - ۱400 در جنوب کرمان بر 

تولید ۱4۷ هزار تن هدف گذاری گردید.

روند افزایش قیمت کالاهای اساسی در ۹ ماه منتهی به آبان سال جاری نشان دهنده آن است 
که »شکر سفید« درمدت مشابه سال جاری همواره عنوان رکوردار افزایش قیمت را به خود 
اختصاص داده است.   آمارهای اعلام شده از روند قیمت کالاهای اساسی در ۹ ماه منتهی به 

آذر سال جاری نشان دهنده آن است که پس از 8 ماه پی در پی روند افزایشی قیمت در آذر ماه 
و با نزولی شدن قیمت »برنج تایلندی )غیر از هومالی(« شکسته شد. طی ماههای اخیر هموار 
 کالاهای اساسی رشد قیمت در بازار داشتند و این رشد شامل تمام 8 قلم کالای اساسی می شد.

مدیرکل راه و شهرسازی جنوب کرمان از  آغاز عملیات 
اجرایی آسفالت باند دوم محور جیرفت - فاریاب - زیارتعلی 

به طول ۱4 کیلومتری خبر داد.
محمد ساردویی در حاشیه بازدید از این بزرگراه گفت:این 
محور به طول کلی ۱4۷ کیلومتر از جیرفت آغاز و به زیارتعلی 
در استان هرمزگان ختم خواهد شد که ۱05 کیلومتر آن در 

حوزه جنوب استان کرمان واقع شده است.
او اظهار داشت:این محور به دلیل وجود معادن متعدد، مزارع 
بزرگ کشاورزي،عبور از شهربلوك و همچنین روستاهاي 
پرجمعیت که در حاشیه این راه قرار گرفته اند داراي تردد و 
ترافیک بالایی بوده و از محورهاي مهم استان کرمان محسوب 
مي گردد. احداث این ۱4 کیلومتر از مسیر با پیشرفت فیزیکی 
65 درصد در دست اقدام می باشد و جهت تکمیل این محور 

اعتباری بالغ بر 5000 میلیارد ریال مورد نیاز است.

ساردویی همچنین در خصوص اهمیت این محور اشاره 
کرد:با توجه به اهمیت ویژه این محور و تشویق سرمایه گذاران 
در بخش صنایع تبدیلي کشاورزي وهمچنین توسعه معادن 
منطقه و در نتیجه ایجاد اشتغال و جلوگیري از مهاجرت مردم 
از شهرهاي کوچک و روستاها ، ضرورت احداث باند دوم این 

محور دو چندان کرده است .  
او گفت: ۱0 کیلومتر دیگر نیز با اعتبارات این اداره کل و اداره 
کل راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب کرمان تکمیل و به 
بهره برداری رسیده است و یک قطعه 5 کیلومتری تا ورودی 

شهر بلوك در مرحله برگزاری مناقصه است.
او ادامه داد: مابقی مسیر نیز در دست اقدام می باشد و برای 
پیوست قانون بودجه شدن این پروژه و پروژه بزرگراه رودبار 
جنوب - ایرانشهر نیز اقدامات لازم در سطح وزارت راه و 

شهرسازی و سازمان برنامه و بودجه کشور انجام شده است.
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کاغذ اقتصادیکاغذ استان

ادامه سریال اعتراض کارگری در استان کرمان
بی اعتمادی کارگران شرکت 

بوتیای ایرانیان به وعده مدیران
حقوق پایین دلیل اعتراض کارگری در اســتان کرمان است و امروز 
یازدهم بهمن ماه برای دومین بار در ماه جاری کارگران فولاد بوتیای 
ایرانیان دست به اعتراض و تجمع زدند تا شاید اینگونه صدایشان را به 

گوش مسئولین برسانند.
رشید فرخی مدیر روابط عمومی فولاد بوتیا ایرانیان در این رابطه به 
کرمان نو می گوید: مسئولین شــرکت در حال بررسی و رفع مشکل 

کارگران هستند و امیدواریم که بزودی به نتیجه مطلوب برسند.
کارگران فولاد بوتیای ایرانیان از وعده های که طی پنج سال گذشته 
برای افزایش حقوقشان از طرف مسئولین این شرکت داده اند، سخن 
گفتند و افزودند: در ابتدا قول دادند که اگر خط تولید راه اندازی شود، 

حقوق ها نیز افزایش پیدا می کند که به این وعده شان عمل نکردند.
آنها به بی عدالتی در پرداخت حقوق و مزایا در زیرمجموعه های میدکو 
اشاره کردند و می گویند: حقوق ما نسبت به کارگران زرند و سیرجان 

کمتر است.
کارگران با اشاره به غیربومی بودن مدیران شرکت های صنعتی معدنی 
در نهایت گفتند: معدن و آلودگی های زیست محیطی این شرکت ها 

متعلق به کرمان است اما سود آن در جیب غیرکرمانی ها است.
نماینده کارگران معترض فــولاد بوتیای ایرانیان پس از جلســه با 
“صالحی” مدیرعامل شرکت بوتیای ایرانیان به کاغذوطن گفت: این 
جلسه نتیجه خاصی در بر نداشت و همانند پنج سال گذشته گفتند که 
حقوق و مزایای کارگران این شرکت نیز مانند کارگران زرند و سیرجان 

خواهد شد.
او ادامه داد:با توجه به تورم و گرانی کالاها و خدمات لذا با حقوقی که به 

ما می دهند نمی توانیم چرخ زندگیمان را بچرخانیم.
یکی دیگر از کارگران نیز به کاغذوطن گفت: با توجه به اعتصاب کارگران 

هم اکنون خط تولید این کارخانه خوابیده است.
این کارگر نیز وعده های مدیرعامل شرکت را واهی خواند و گفت:امروز 

دوباره حرف های تکراری همیشگی را بیان کردند.

نتیجه ۵۰ درصد آزمایشات کرونا 
در جنوب کرمان مثبت است

سرپرست دانشگاه علوم پزشکی جیرفت از مثبت بودن 50 درصد 
تســت های کرونا در منطقه جنوب کرمان خبر داد و گفت: افزایش 
موارد مثبت به کرونا در شهرستان های جنوبی کرمان زنگ خطری 

برای مردم این منطقه است.
علی اصغر خیرخواه در نشست شورای مدیران دانشگاه علوم پزشکی 
جیرفت به فعال شــدن،تیم های نظارتی در شهرستان های جنوبی 
اســتان کرمان و پیگیری مراقبت های بهداشــتی در برابر کرونا با 
حساسیت بیشتر اشــاره کرد و افزود:آمار بیماران سرپایی مبتلا به 
کرونا در جنوب کرمان طی چند روز اخیر بیش از صد در صد افزایش 

پیدا کرده است.
او با بیان اینکه سهل انگاری در دریافت نوبت سوم واکسن یک اشتباه 
بزرگ است، افزود: این موضوع سلامت مردم را به مخاطره می اندازد.

خیرخواه بر دریافت نوبت ســوم واکسن کرونا توســط مردم بویژه 
کارکنان مجموعه بهداشت و درمان تاکید و تصریح کرد: در روزهای 
اخیر تعداد بیماران ســرپایی مبتلا به این بیماری در استان کرمان 

افزایش داشته است.
او افزود: پیش بینی می شود طی 2 سه هفته آینده آمار بیماران بستری 
و فوتی های ناشی از ابتلا به کرونا در جنوب کرمان افزایش پیدا کند لذا 
مردم دستورالعمل های بهداشتی را رعایت و نسبت به دریافت واکسن 
اقدام کنند.سرپرست دانشگاه علوم پزشکی جیرفت اظهار داشت: 
افزایش آمار مبتلایان به کرونا یک هشدار جدی است تا سهل انگاری 

ها موجب ورود ما به پیک بعدی نشود.
او با بیان اینکه سوش جدید کرونا بسیار مسری و تهدید کننده است، 
بر تکمیل واکسیناسیون برای کاهش آمار مرگ و میر ناشی از کرونا 

تاکید کرد.
او شکل گرفتن دوباره مهمانی ها و مسافرت ها را عامل تسریع کننده 
شیوع کرونا در جامعه دانست و گفت: در هفته های اخیر مکان های 
زیارتی و تفریحی شلوغ و پر ازدحام شده و خیلی افراد بدون رعایت 
پروتکل ها در مکان های عمومی حاضر می شوند که این یک هشدار 
بزرگ است.او افزود:اگر مردم دستورالعمل های بهداشتی را رعایت 
نکنند در تعطیلات سال نو دچار مخاطره جدی می شویم و تهدید 

بالقوه جدی سلامت در انتظار همه مردم است.
خیرخواه با بیان اینکه رنگ بندی کرونایی شــهرها تغییر فاحشی 
داشته است، گفت: این تغییر رنگ بندی یک زنگ هشدار است که باید 

آمادگی خود را برای مقابله با این بیماری بیشتر کنیم.
او افزود:در حال حاضر تکمیل واکسیناسیون علیه کرونا و دریافت 
نوبت سوم امری ضروری است که این مهم از کارکنان دانشگاه آغاز 

می شود.

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان کرمان 
از اجرای بیش ۱40 برنامه فرهنگی، هنری و 
قرآنی از سوی این اداره کل، نهادها و دستگاه 
های عضو کمیته فرهنگی و هنری ستاد دهه فجر در این 

استان خبر داد.
محمدرضا علیزاده در نشست ستاد برگزاری برنامه های 
دهه فجر اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی کرمان ضمن 
گرامیداشت ایام الله دهه فجر افزود: ۱40 برنامه شاخص در 
حوزه های مختلف از سوی این اداره کل و ادارات عضو کمیته 
فرهنگی و هنری ستاد بزرگداشت ایام الله دهه فجر و با حضور 
و همراهی هنرمندان و اصحاب فرهنگ و هنر و رسانه این 

استان اجرا می شود.
او با بیان اینکه در راستای ایجاد نشاط اجتماعی و امیدآفرینی 
در این ایام اجرای برنامه های متعددی پیش بینی شده است، 
ادامه داد: در شهرستان های شمالی و شرقی کرمان نیز با 
محوریت ادارات فرهنگ و ارشاد اسلامی برنامه های متنوع و 
متعددی طراحی و در نظر گرفته شده به طوری که بر اساس 
گزارش های ارسالی در ۱4 شهرستان این استان نزدیک به 

۱00 برنامه برای اجرا در ایام دهه فجر اجرا می شود.
مسئول کمیته فرهنگی و هنری ستاد دهه فجر استان کرمان 
با اشاره به برنامه های ادارات و نهادهای عضو این کمیته 
تصریح کرد: از سوی دستگاه های عضو کمیته فرهنگی و 
هنری ستاد دهه فجر نیز برنامه شاخص و همسو با شرح 
وظایف و مسئولیت های دستگاه ها در نظر گرفته شده که در 

دهه فجر امسال اجرایی خواهد شد.
او اظهار داشت: تمام این برنامه ها به تناسب شرایط و 
محدودیت های ناشی از کرونا و رعایت دستورالعمل های 

بهداشتی تدارك دیده شده و اجرا خواهد شد.
علیزاده تاکید کرد: انقلاب اسلامی آثار فرهنگی فراوانی بر 
جای گذاشته که در داخل و خارج از مرزهای کشور می توان 

اثرات آن را مشاهده کرد.
او گفت: امیدواریم بتوانیم ارزش های والای این انقلاب را که 
ثمره مجاهدت های حضرت امام خمینی )ره( رهبری های 
داهیانه مقام معظم رهبری و حاصل خون شهدای گرانقدر 

ایران اسلامی است را بیش از پیش گسترش دهیم.

مدیر زراعت سازمان جهاد کشاورزی جنوب 
کرمان گفت: فصل برداشت سیب زمینی طرح 
استمرار در منطقه جنوب کرمان آغاز و پیش 
بینی می شود بیش از 1۷0 هزار تن محصول سالم و بازار پسند 

به بازارهای هدف عرضه گردد. 
فرامرز رستگاری مدیر امور زراعت سازمان جهاد کشاورزی 
جنوب کرمان از آغاز برداشت سیب زمینی طرح استمرار خبر 
داد و گفت: برابر برنامه ها و سیاست های وزارت جهاد کشاورزی 
به منظور استمرار سیب زمینی و تأمین خلاء تولید در فصل 
زمستان اجرای طرح استمرار سیب زمینی در سال زراعی 
1۴01 – 1۴00 در جنوب کرمان بر تولید 1۴۷ هزار تن هدف 

گذاری گردید.
او افزود: طی تقویم مزراعی منطقه عملیات کاشت در سطح 

۴۷50 هکتار محقق گردید.
رستگاری اظهارداشت: برابر ارزیابی  های میدانی با توجه به 
کیفیت عملیات زراعی تولید از جمله رقم مناسب، مکانیزاسیون، 
روش آبیاری و تغذیه مطلوب، شرایط اقلیمی مناسب، وضعیت 

رشد، اجزای عملکرد و تولید بسیار مطلوب است.
مدیر زراعت سازمان جهاد کشاورزی جنوب کرمان توضیح 
داد: با وجود افزایش قابل توجه قیمت نهاده ها و هزینه 
تولید،کشاورزان جنوب کرمان در جهت تحقق اهداف تولید 

و سیاست های اقتصاد مقاومتی از هیچ تلاشی دریغ نورزیدند.
رستگاری تصریح کرد:برابر تقویم زراعی کاشت و رسیدگی 
محصول برداشت از اواسط دی ماه آغاز،اما به دلیل وقوع 
بارندگی،آبگرفتگی مزارع، رطوبت بالا و محدودیت تردد ماشین 
آلات، عملیات برداشت با وقفه مواجه شد ولی  از تاریخ ۸ بهمن 
ماه 1۴00 برداشت رسماً آغاز و تا پایان اسفندماه ادامه خواهد 
یافت و پیش بینی می گردد بیش از 1۷0 هزار تن محصول سالم، 

بازار پسند به بازارهای هدف عرضه می گردد.
مدیر زراعت سازمان جهاد کشاورزی جنوب کرمان با اشاره به 
ضرورت تامین کامیون با نرخ مناسب جهت حمل بار در جنوب 
کرمان گفت:انتظار می رود به منظور تسهیل شرایط برداشت و 
پویایی بازار، دغدغه کشاورزان در خصوص حمل و نقل به موقع 

و تأمین کامیون با کرایه مناسب مرتفع گردد.

روند افزایش قیمت کالاهای اساسی در ۹ ماه منتهی به آبان سال جاری 
نشان دهنده آن اســت که »شکر ســفید« درمدت مشابه سال جاری 
همواره عنوان رکوردار افزایش قیمت را به خود اختصاص داده اســت.   
آمارهای اعلام شده از روند قیمت کالاهای اساسی در ۹ ماه منتهی به 
آذر سال جاری نشان دهنده آن اســت که پس از 8 ماه پی در پی روند 
افزایشی قیمت در آذر ماه و با نزولی شدن قیمت »برنج تایلندی )غیر 
از هومالی(« شکسته شــد. طی ماههای اخیر هموار کالاهای اساسی 
رشد قیمت در بازار داشتند و این رشد شامل تمام 8 قلم کالای اساسی 

می شد.
اما در آذر سال جاری نســبت به آذر سال قبل شاهد افت ۷.2 درصدی 
قیمت »برنج تایلندی )غیر از هومالی(« در بازار بوده ایم. براساس آمار 
اعلام شده از سوی وزارت صنعت، معدن و تجارت در مدت زمان مورد 
بررســی »برنج تایلندی )غیر از هومالی(« در بــازار افت ۷.2 درصدی 

داشت و قیمت آن به ۱5 هزار و ۹46 تومان رسید.

»شکر سفید« رکورددار رشد قیمت 
شاخص کل بازار بورس دیروز )دوشنبه، ۱۱ بهمن ماه( با ۱0 هزار و 22 واحد افزایش، در جایگاه یک  میلیون و 2۹4 
هزار واحدی قرار گرفت.به گزارش ایرنا، در معاملات دیروز )دوشنبه( بیش از هفت میلیارد و ۷2 میلیون سهم، 

حق تقدم و اوراق بهادار به ارزش 46 هزار و ۳66 میلیارد ریال داد و ستد شد.
همچنین شاخص کل )هم وزن( با 2 هزار و ۹66 واحد افزایش به ۳۳0 هزار و ۷26 واحد و شاخص قیمت )هم وزن( 

با یک  هزار و 862 واحد رشد به 20۷ هزار و 5۷4 واحد رسید.
شاخص بازار اول، ۱0 هزار و 6۹ واحد و شاخص بازار دوم، ۱۱ هزار و ۷45 واحد افزایش داشتند.

علاوه بر این در بین همه نمادها، بانک ملت )وبملت( با ۷0۹ واحد، فولاد مبارکه اصفهان )فولاد( با 585 واحد، معدنی 
و صنعتی گل گهر )کگل( با 5۷4 واحد، پالایش نفت تهران )شتران( با 5۳5 واحد، ایرا خودرو )خودرو( با 4۷5 واحد، 
مخابرات ایران )اخابر( با 404 واحد و معدنی و صنعتی چادرملو )کچاد( با ۳60 واحد تاثیر مثبت بر شاخص بورس 
داشتند.در مقابل، پتروشیمی پردیس )شپدیس( با ۷۹ واحد، گسترش نفت و گاز پارسیان )پارسان( با ۷0 واحد، 
صنعت غذایی کورش )غکورش( با 65 واحد و داروسازی اکسیر)دلر( با ۳۹ واحد تاثیر منفی بر شاخص بورس همراه 
شدند.برپایه این گزارش، دیروز نماد پالایش نفت تهران )شتران(، پالایش نفت بندرعباس )شبندر(، پالایش نفت 
اصفهان )شپنا(، ایران خودرو )خودرو(، ملی صنایع مس ایران )فملی(، فولاد مبارکه اصفهان )فولاد( وسایپا )خساپا( 

در نمادهای پرُتراکنش قرار داشتند.

 صعود ۱۰ هزار واحدی شاخص بورس 

بیش از ۱۴۰ برنامه فرهنگی طی 
دهه فجر در کرمان اجرا می شود

آغاز برداشت سیب زمینی 
طرح استمرار در جنوب کرمان

خبر

خبر

بازاروبورساخبارشرکتهاخبر

یک فعال حوزه کار معتقد اســت تعیین 
دستمزد منطقه ای یا صنفی در کشورهای 
توسعه یافته اجرای می شود که با مشکل 
پرداخت حداقل دستمزد روبه رو نیستند. 
به گفته وی منطقه ای کردن دستمزدها 
نیازمنــد الزامــات و مقدماتی اســت که 
اصلاحات بانکی و تقنینی از جمله آنها به 

شمار می رود.
حمید حاج اســماعیلی در گفــت وگو با 
ایســنا، در خصوص اجرای مزد منطقه ای 
در کشــورهای دیگر و الزامات اجرای این 
طرح، اظهار کرد: آنچه مسلم است ما باید 
بتوانیم به لحاظ ســاختاری اصلاحاتی را 
در بخشهای تقنینی و بانکی صورت دهیم. 
اصلاحات بانکی هنوز عملیاتی نشــده و 
اصلاح قانون تامین اجتماعی نیز باید چابک 

شود.
وی افزود: قوانینی کــه جلوی فعالیتهای 
اقتصادی را گرفته نیز باید اصلاح و مهمتر از 
همه تورم در کشور کنترل شود لذا تا زمانی 
که مقدمات اجرای مزد منطقه ای فراهم 
نشود نمی توانیم به تعیین مزد منطقه ای 

روی آوریم.
این کارشناس حوزه کار به تشریح مقدمات 
تعیین مزد منطقه ای در دیگر کشــورها 
اشاره و خاطرنشان کرد: دستمزد منطقه ای 
یا صنفی یا کارگاهی مختص کشــورهای 
توسعه یافته اســت و بیشتر در کشورهای 
توسعه یافته مطرح است نه در کشورهایی 
که دچــار مشــکلات در پرداخت حداقل 
دستمزد هستند. برای آنکه دستمزد منطقه 
ای تعریف شود ابتدا نیازمند ثبات در عرصه 
اقتصــاد هســتیم و دوم بخش خصوصی 

واقعی شکل گرفته باشد.
حاج اسماعیلی تصریح کرد: مزد منطقه ای 
در چانه زنی های صنفی بین گروه کارگری 
و کارفرمایی حاصل می شود و لذا ناچاریم 
مزد ملی را در کشــور رعایت کنیم چون 
مکانیسم های نظارتی و مقدمات و الزامات 

آن را هنوز فراهم نکرده ایم.
وی بر لزوم ایجاد تشکل های کارگری قوی 
تاکید کرد و گفت: در حال حاضر تصمیم 
گیری  در اختیار دولت اســت و ما نیازمند 
شکل گیری تشــکل کارگری استاندارد، 
صنفی و قدرتمند در حوزه مباحث کارگری 

و پیگیری حقوق و دستمزد هستیم.

پیش بینی آینـده بیت کوین زمان بسـیار 
خوبـی اسـت تـا بسـیاری از تحلیلگـران 
پیش بینی هـای خـود را اصـلاح کننـد 
امـا همچنـان بـر ایـن باورنـد که ایـن ارز 
در سـال جـاری بـه بالاتریـن حـد خـود 
خواهـد رسـید. ارزش بیت کویـن در این 
هفتـه کاهـش قابل توجهی داشـته اسـت 
زیرا قیمت هـا در حال حاضـر در محدوده 
حـدود 50 درصـدی از بالاتریـن قیمـت 
خـود قـرار دارنـد البتـه بهبـود اندکـی 

یافتـه اسـت.
از  نقـل  بـه  ایسـنا  گـزارش  بـه 
نیوزبی تی سـی، کارشناسـان پیش بینـی 
می کننـد کـه قیمـت بیت کوین تـا پایان 
سـال 2022 به بالاترین حد خـود خواهد 
رسـید و این پیش بینـی ۹۳ هـزار و ۷۱۷ 
دلار اسـت کـه بیـش از 20 هـزار دلار 
بالاتـر از بالاتریـن رکـورد فعلـی آن در 

نوامبـر اسـت.
ایـن پیش بینـی افزایـش قیمـت بیـت 
کویـن تـا پایـان سـال 2025 بـا قیمـت 
۱۹2 هـزار و 800 دلار و تا سـال 20۳0 با 
قیمت 406 هـزار و 400 دلار نشـان داده 
اسـت. در حالـی کـه ایـن پیش بینی هـا 
نظـر  بـه  عالـی  بتـدا  ا اسـت  ممکـن 
برسـند امـا بسـیار کمتـر از آن چیـزی 
اسـت که کارشناسـان در جـولای 202۱ 
پیش بینی)قیمـت بیـت کوین بـه 265 و 

۷06 هـزار دلار( کـرده بودنـد.
تحلیلگـران در مـورد خریـد، فـروش و 
حفـظ ارزهـای دیجیتـال یـا زمـان آن 
اختـلاف نظـر دارنـد بـا ایـن حـال، بیش 
از نیمـی از آنـان معتقدنـد کـه زمـان 
خوبـی بـرای خریـداران اسـت و تنها 45 
درصـد مخالـف هسـتند. جالـب اسـت 
کـه واکنـش گروه هـای مختلـف در زمان 
سـرمایه گذاری را بررسـی کنیـم. در ایـن 
مـورد، 2۹ درصـد از افـراد مورد بررسـی 
گفتند: نـه باید بخرنـد و نه بفروشـند، در 
حالـی کـه ۱0 درصـد معتقـد بودنـد که 

سـرمایه گذاران بایـد بفروشـند.
 پتانسـیل ایـن صنعـت نوظهـور بـرای 
تغییـر تجـارت و امـور مالـی و تسـهیل 
مشـارکت مالـی نبایـد نادیـده گرفتـه یا 
تضعیف شـود و بـه گفته پاسـخ دهندگان 
نظرسـنجی، آخریـن بـازار نزولـی ممکن 
اسـت هنـوز به پایـان نرسـیده باشـد زیرا 
عدم اطمینـان اقتصـادی تهدیـد دیگری 

بـرای صنعـت در حـال ظهور اسـت.

رئیس سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان با اشاره 
به اینکه متوسط مازاد قیمت هزینه توزیع کالاها 40 درصد است، 
گفت: این 40 درصد مازاد عدد بزرگی است که با اجرای پروژه درج 
قیمت تولیدکننده کم می شود. البته در برخی از این کالاها حتی تا 
۱20 درصد هزینه توزیع افزایش داشته که نوعی اجحاف به حقوق 

مصرف کننده است.
به گزارش ایسنا، به نقل از شاتا، عباس تابش در نشست مشترك 
وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی و وزارت کشور 
اظهار کرد: یکی از سیاست های دولت کاهش هزینه های تامین و 
توزیع کالاست و با اجرای این سیاست مطمئناً بخش گردشگری 
نیز رونق می یابد چرا که هزینه های توزیع کالا )سفر( کم خواهد 
شد. همچنین اجرای پروژه درج قیمت تولید کننده به عنوان یکی 
از پروژه های تحولی وزارت صنعت، معدن و تجارت در همین 

راستا است.
رئیس سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان با بیان 
اینکه تا پیش از این سه قیمت مصرف کننده )روی کالا، روی شلف 
و روی بارکد صندوق الکترونیکی فروشگاهها( وجود داشت، تصریح 
کرد: در راستای سیاست و پروژه جدید شفاف سازی قیمتی، به 
جای قیمت مصرف کننده روی کالاها قیمت تولیدکننده درج 
می شود و فاصله میان قیمت تولید کننده و قیمت مصرف کننده 
به عنوان هزینه توزیع محاسبه و در نظر گرفته می شود و قیمت 

مصرف کننده روی شلف به اطلاع مردم می رسد.
اطلاعات فروش درب کارخانه 8۴ هزار قلم کالا را داریم

تابش با اعلام اینکه برای 84 هزار قلم کالا اطلاعات فروش درب 
کارخانه موجود است، گفت: در برخی از این کالاها حتی تا ۱20 
درصد هزینه توزیع افزایش داشته که نوعی اجحاف به حقوق 

مصرف کننده است.
وی همچنین با بیان اینکه باید فرهنگ سازی لازم برای اجرای 
دقیق سیاست درج قیمت تولید کننده انجام شود، تاکید کرد: 
متوسط مازاد قیمت هزینه توزیع کالاها 40 درصد است.  این 40 
درصد مازاد تحویل عدد بزرگی است که با اجرای پروژه درج قیمت 
تولیدکننده کم می شود و طبیعی است که در مسیر اجرا این پروژه 

مقاومتهایی نیز از طرف برخی سودجویان به وجود آید.
اجرای سیاست درج قیمت تولیدکننده با تایید بخش خصوصی 

بوده است.

افزایش ۱۲۰ درصدی 
هزینه توزیع در برخی کالاها

چرا تعیین دستمزد
 منطقه ای در کشور 

ممکن نیست؟

 پیش بینی درباره
 آینده بیت کوین

در شرایطی که بانک های دولتی مکلف به پرداخت تسهیلات خرد 
بدون دریافت ضامن برای کارکنان، بازنشستگان و مستمری بگیران 
بخش دولتی، عمومی و خصوصی شده اند اما گزارش ها و اعلام 
مشتریان حاکی از آن است که برخی از بانک ها بهانه های مختلفی 
چون بسته شدن پرداخت وام جدید در روزهای پایانی سال، ابلاغ 
نشدن بخشنامه، داشتن میانگین گردش حساب و سپرده حداقل 

نصف مبلغ وام مورد نظر و ... را مطرح می کنند. 
به گزارش ایسنا، وزیر اقتصاد در راستای تکلیف رییس جمهور به 
بانک های دولتی مبنی بر تسهیل پرداخت وام های خرد، بانک های 
زیرمجموعه وزارت اقتصاد را در مرحله اول مکلف به پرداخت 
وام های خرد به کارکنان، بازنشستگان و مستمری بگیران بخش 

دولتی، عمومی و خصوصی بدون دریافت ضامن کرد.
شرایط دریافت دریافت وام تا 50 میلیون تومان تنها با نامه کسر از 
حقوق و دریافت وام تا ۱00 میلیون تومان با یک نامه کسر از حقوق 
همراه با چک یا سفته اعلام شده و مشمولان این وام باید به بانکی 

که حقوق خود را از آن دریافت می کنند، مراجعه کنند.

شروط عجیب وام بدون ضامن!

   

»جشن سده که با کیش زرتشتی همخوانی دارد، 
ظاهرا در آغاز جشن آتش بوده )در میان ملت های 
دیگر نیز وجود دارد( که در میانه زمستان به این نیت 
برگزار می شود تا نیرو های سرما و تاریکی را عقب 
زده، خورشید را مدد دهد تا دوباره نیرومند شود. 
یکی از هدف های این جشن گرم کردن آب ها بوده تا 
دیو یخبندان نتواند آب ها را منجمد کرده و دنیا را در 

چنگال مرگ آور خود بفشارد.« 
جشن سده یکی از مهمترین جشن ها و اعیاد 
باستانی دین ایرانیان بود که پس از اسلام نیز در عهد 
برخی امرا و سلاطین مرسوم بود. در ایران معاصر، 
زرتشتی ها این رسم را با شکوه تمام جشن می گیرند. 
پس از انقلاب نیز این جشن به دلیل گرایش های 
روزافزون به »ایدئولوژی ایرانشهری«، باشکوه تر از 
گذشته برگزار می شود. ایرانیان خارج از کشور نیز 
در سال های اخیر »سده« را در کنار مهرگان و نوروز 

جشن می گیرند.
حاکمیت ایران نیز جشن را به رسمیت شناخته و 
معمولا رسم بر این بوده که هر ساله معاون رئیس 
جمهور در امور اقلیت ها این رویداد را به جامعه 

زرتشتی ها تبریک بگوید.
این جشن در شهر های مختلف ایران از جمله شیراز، 
یزد، اهواز، کرمان، کرج، رضوانیه، تهران و ... برگزار 
می شود. اکنون جشن سده در کنار نوروز، چهارشنبه 
سوری و مهرگان تبدیل به مهمترین آیین ها و اعیاد 
هویتی ایرانیان شده است. اما به رغم اهمیت فراوان 
سده تا سال های اخیر، حتی پژوهشگران تاریخ ایران 

نیز معنای آن را درنمی یافتند. 
سده در دین باستانی فلات ایران معنی خاصی داشته 
که اغلب پژوهشگران درباره حتی معنی لغوی آن 
اشتباه کرده اند اما دکتر مهرداد بهار آیین شناس 
بزرگ ایرانی بود که برای نخستین بار با به کار بستن 
روش پژوهشی »میرچا الیاده« معنای جشن سده را 
روشن کرد و بسیاری از سوء تفاهم ها در این زمینه 

برطرف شدند.
رتور  اغلب پژوهشگران،از ابراهیم پورداوود تا ـ
کریستین سن معتقدند که جشن سده به مناسبت 
گذشتن صد روز از زمستان برگزار می شده و آتش که 
نماد گرما و روشنایی محسوب می شده، در آن نقش 
محوری داشته است. ایرانشناسان معتقد بودند که 
سده جشن پیدایش آتش است و با توجه به اهمیت 
محوری آتش در دین مزدایی، پیدایش آن اهمیت 

فراوانی داشته است.
کریستین سن ایران شناس مشهور دانمارکی این 
فرایند را چنین توضیح می دهد:»جشن های ایرانیان 
قدیم عموما صورت دهقانی و روستایی داشته و در 
اصل به امور کشاورزی وابسته بوده و، چون دین 
رسمی ایرانیان در آن زمان این اعیاد را پذیرفته بود 
هنگام اجرای جشن از یک طرف مراسم مذهبی انجام 
می گرفت و از طرف دیگر تشریفات و اعمالی خاص 
انجام می شد که مبدا آن اعمال اعتقاد به سحر و جادو 
بوده، اما رفته رفته به مراسم عادی گشته تفریحات 
عامیانه نیز از هر قبیل در آن وارد شده بود.اکثر این 

جشن های سالیانه را مردمان با یکی از حوادث تاریخ 
داستانی مرتبط می کردنده اند.«

زمان برگزاری »جشن سده روزآبان« از ماه بهمن 
]دهم بهمن ماه[ است. شاید عبارت »روز آبان« 
برای خوانندگان امروزی غریب به نظر برسد. برای 
درک این روز خاص باید اشاره ای به تقویم ایرانیان 
باستان داشته باشیم. در این تقویم که بر اساس 
تاریخ خورشیدی بود، دوازده ماه وجود داشت که هر 
کدام به نام یکی از ایزدان و امشاسپندان نامگذاری 
شده بودند. امشاسپندان تجلیات اهورامزدا، خدای 
ادیان باستانی ایران، به شمار می آیند و نماینده او 
در امر آفرینش و نگاهداری عالم بودند. آن ها نقشی 
مانند فرشتگان در ادیان ابراهیمی را دارند و هرکدام 
از آن ها نامی و وظیفه ای داشتند و نام های مانند 
فرورشی ها، امرتات، اسپنت آرمیتی و وهومند که به 
تدریج تغییر کردند و به ترتیب شکل های فروردین، 
مرداد، اسفند و شهریور را به خود گرفتند که اشکال 
امروزی آن ها هستند. هر کدام از این ماه ها خود سی 
روز داشتند که نام روز ها نیز بر اساس نام الهگان و 

امشاسپندان بود. 
روز هایی که در هر ماه با نام خود آن ماه یکی بودند روز 
جشن محسوب می شدند. مثلا شانزدهمین روز از هر 
ماه مهر نامیده می شد و شانزدهم مهرماه که روز و ماه 
یک نام واحد داشتند جشن مهرگان برگزار می شد. 
علاوه بر این،روز های خاصی مانند روز الهه آناهیتا 
یعنی آبان روز که می شود روز دهم هر ماه،در ماه هایی 
مانند بهمن جشن گرفته می شد. جشن سده نیز 
تلاقی آبان با بهمن است؛ یعنی تلاقی وُهومن )منش 

نیک با آبان( ایزد نگهبان آب.
مهمترین جشن ها در ایران باستان جشن سال نو بود 
که به نوعی یادمان نمادین خلقت محسوب می شود. 
به فراخور نو شدن جهان،انسان نیز در آیین های 
باستانی باید نو می شد مراسمی، چون غسل، استغفار 
و برگزاری آیین های نمادین بیرون راندن دیو ها و 

شیاطین و ارواح خبیث از همین معنا ناشی می شد.
آب در دین ایرانیان قداست داشت

اجرای این جشن ها نسبت مستقیمی با »روابط 
تولید«در آن ها داشت.فلات ایران مکان جوامع 
روستایی و کشاورزی بود که اقتصادشان بر مبنای 
کشاورزی بود و یکی از چالش های اصلی مردم زنده 
ماندن در فصول سرما و قحطی بود چرا که محصولی 
جز محصولات کشاورزی در دست نبود و خشکسالی 
و قحطی و همچنین سرمازدگی مصادف با کشته 
شدن اغلب جمعیت روستا ها و طبقات پایینی شهر ها 
از گرسنگی. به همین دلیل آب در دین ایرانیان 
قداست داشت و ایزد آب یعنی همان آناهیتا مقدس 

شمرده می شد.
همچنین سرما و زمستان که نماد قحطی و توقف 
باروری بود نماد شر و شیطان به حساب می آمد و 
آتش که متضاد سرما بود هدیه خدایی به بشر شمرده 
می شد که به واسطه آن در برابر سرمای اهریمنی 
تاب بیاورد.جهنم در ادیان ایرانی،بر خلاف ادیان 
ابراهیمی،با سرما نمایان می شود و زمستان در شعر و 
ادب فارسی همواره نمادی از شر و اهریمن بوده است.

چگونگی برگزاری جشن سده
ایرانیان درجشن سده تلی از هیزم جمع می کردند 

و نیم شب آن را آتش می زدند و معتقد بودند این 
جلوه گاه اهورایی بازمانده های سرما را نابود می سازد. 
اهمیت جشن سده برای ایرانیان از آن رو بود که 
سرما آسیب زیادی به محصولات کشاورزی و دامی 
آن ها می زد لذا سرما در نگر ادیان نخستین ایرانی 
نماد شر و اهریمن شناخته می شد و اتمام این پدیده 
اهریمنی و رفتن به اعتدال برای آن ها بسیار مبارک و 
فرح بخش بود. آتش نیز که جلوگاه اورمزد محسوب 
می شد، باقیمانده این پدیده اهریمنی را از بین می برد 
بنابراین همکاری فعالانه مردم در جشن سده نماد 

مبارزه با اهریمن محسوب می شد.
 در جشن سده هر کس به اندازه توانش هیزم جمع 
می کرد.امیران و اشراف و ثروتمندان  نیز به دیگران 
پول می دادند تا به جای آن ها هیزم جمع آوری کنند.

در جشن سده علاوه بر برپایی آتش ،مراسم مهمانی 
و جشن در مقیاسی عظیم برپا بود. به نقل از کتاب 
ابن اثیر می دانیم که در جشن سده پس از مراسم 
آتش افروزی بر سر خوان می نشستند. نشخواری 
در حد افراط از رسوم بود.مجالس رقص و موسیقی 
و آواز و جز آن تا بامدادان به طول می انجامید. روز 
بعد شاه و بزرگان به پذیرایی می نشستند و شاعران 
مدیحه های خود را می خواندند و صله می گرفتند. 
کم و بیش صله دادن و اهدای هدایا، با بیان شادباش 

و تبریک همراه بود.
جشن سده در شاهنامه فردوسی

در شاهنامه فردوسی نیز به سده اشاره شده است 
و تبیین اساطیری آن در داستان هوشنگ و مار 
به زیبایی بیان شده است.این داستان را اغلب 
درباره ریشه جشن سده ذکر می کنند اما همانطور 
که مهرداد بهار مطرح کرده،عمده پژوهشگران و 
ایرانشناسان در تحلیل آن اساسا به خطا رفته اند و 
به علت فقدان روش شناسی علمی در بررسی ادیان 
و اساطیر، از درک معانی تمثیلی داستان هوشنگ 
و مار که مهمترین منبع درک معنای جشن سده 

است، باز مانده اند.
علاوه بر بدفهمی داستان هوشنگ و مار، یکی از 
بزرگترین اشتباهات مورخان در راه فهم جشن 
سده ترجمه غلط این واژه به عدد صد بود که توسط 
ابوریحان بیرونی انجام شد. بیرونی در کتاب التفهیم 
سده را چنین تعریف کرد:»سده گویند یعنی صد و 
آن یادگار اردشیر بابکان است و در علت و سبب این 
جشن گفته اند که هرگاه روز ها و شب ها را جداگانه 
بشمارند، میان آن و آخر سال عدد صد بدست می آید 
و برخی گویند علت این است که در این روز زادگان 
کیومرث -پدر نخستین- درست صد تن شدند و یکی 
از خود را بر همه پادشاه گردانیدند و برخی برآنند که 
در این روز فرزندان مشی و مشیانه به صد رسیدند و 
نیز آمده: شمار فرزندان آدم ابوالبشر در این روز به 

صد رسید.«
ریشه نامگذاری جشن سده

مورخان و ایران شناسان دیگری چون ابراهیم 
پورداوود و سیدحسن تقی زاده نیز اغلب همین 
تعریف اشتباه را پذیرفته بودند و در نامگذاری و علت 
وجودی این جشن می گفتند که از روز برپایی این 
جشن تا جمع آوری غلات در جنوب ایران یکصد روز 

فاصله است و به همین دلیل آن را سده نامیده اند.

دکتر مهرداد بهار در کتاب »جستاری در فرهنگ 
ایران باستان« آتش زدن را ایده و باور مردم آن زمان 
راجع به خورشید دانسته و گفته که جشن سده، 
جشنی کاملًا زرتشتی نیست، در متون پهلوی نیز 
سخنی از آن نیست و جشن سده در واقع جشن 
چله خورشید است، یعنی چهل روز از شب یلدا، 
شب تولد خورشید است، آتش به پا می کردند و این 
جادوی گرم کردن جهان به شمار می آمده و چله که 
سردترین موقع سال است، در این زمان تمام می شود 
و پس از آن زمین نفس می کشد. آتش روشن کردن 
به نوعی جادوی بازآوردن گرمای خورشید به شمار 

می آمده است.«
دکتر مهرداد بهار در ریشه شناسی لغت سده،آن را 
به زبان های فارسی میانه می رساند و نشان می دهد 
ریشه آن عبارت Sadag بوده که اسمی مونث و به 
معنای ظهور، آشکارگی و پیدایی است. این واژه خود 
از عبارت Sand به معنی به نظر رسیدن مشتق شده 
است. پس سده ربطی به عدد صد ندارد و به معنی 

آشکارگی است.
بهار برای تبیین سده از روش شناسی میرچا الیاده 
وام می گیرد. میرچاد الیاده اسطوره را داستانی درباره 
آفرینش می دانست، چه این آفرینش مربوط به کل 
کیهان باشد و کار خدایان یا آفرینش یک شهر یا اثر 
هنری توسط انسان. لحظه آفرینش کیهان برای 
انسان های ابتدایی اهمیت ویژه ای داشت و آن را 
لحظه قدسی می نامید.تمام اعیاد و جشن ها نیز در 

واقع نوعی بازآفرینی این لحظه مقدس بودند.
انسان های باستانی می دیدند که خورشید طلوع 
می کند، در میان ظهر به اوج می رسد، پس از آن 
افول می کند و نهایتا در شب هنگام خاموش می شود 
و می میرد و فردا دوباره زاده می شود. به همین 
ترتیب انسان زاده می شود، به بلوغ و رشد می رسد، 
پیر می شود و افول می کند و نهایتا می میرد، ولی باز 
هم زاده می شود. آن ها گردش فصول را نیز چنین 
می فهمیدند. بهار، تابستان، پاییز، زمستان و باز بهار.

بشر ابتدایی همه چیز را در چرخه طبیعت می دانست 
و فقط به فرآیند بین تولد و مرگ توجه نمی کرد. هر 
آنچه می مرد دوباره زاده می شد و به همین خاطر 
مرگ امر ترسناکی نبود.بنابر توضیح مهرداد بهار، 
سده در روز چهلم زمستان رخ می دهد و ربطی به 
عدد صد ندارد. بنا بر باور ایرانیان باستان،خورشید در 
چله تابستان به اوج قدرت و نیروی خویش می رسد 
و پس از آن کهولت و زوال در نیرویش دیده شده و 
هر روز دیدارش کوتاه تر و کوتاه تر می شود و در پاییز 
به پایان خود می رسد و نهایتا در شب یلدا، درازترین 
شب سال، تولد مجددی می یابد و به همین مناسبت 
ایرانیان روز دهم بهمن ماه )سده( را که این نوزاد 
چهل روزه می شود، جشن می گیرند. چنانکه آنان در 
دهم دی ماه هم ]یعنی دهمین روز تولد خورشید[ 
جشنی کم و بیش مشابه با سده داشته اند که اکنون 
منسوخ شده است.دکتر بهار اضافه می کند که »در 
میان ایرانیان رسم بوده که برای نوزاد ده روزه و نوزاد 
چهل روزه جشن بگیرند و هنوز هم در بسیاری از 
شهر های ایران این رسم را ادامه می دهند.«در تفکر 
اسطوره ای روز هفتم،دهم و چهل چه در زندگی و چه 

در مرگ انسان های اهمیت داشته و هنوز هم دارد.
دکتر بهار آتش افروزی در جشن سده را با همین 
مبنا توضیح می دهد. وی ابتدا خاطرنشان می کند 
که هم چهارشنبه سوری و هم جشن سده یعنی دو 
جشن مهم زمستانی در شب برگزار می شوند. سپس 
می گوید انسان ابتدایی گمان می کرد که قادر است با 
جادوی خود در نیرو های جهان تغییری حاصل آورد. 
از جمله ی معمول ترین این جادو ها برای تقویت 

طبیعت جادو های آورنده ی باد و باران بود. 
بر این اساس،در ایران اعصار گذشته با آیینی روبرو 
هستیم که در آن بر زمین  آتش ها می افروختند، 
شهر ها را چراغان می کردند و پرنده ها و تیر های آتش 
را به فضا می فرستادند تا مگر دوران کودکی خورشید 
به سر رسد و گرمای آن پدید آید و باروری زمین از نو 
آغاز شود. افروختن آتش در شب ها، یعنی فروکشتن 
تاریکی در این جشن های زمستانی عمومیت داشته، 
اما جدای از افروختن آتش، انجام این مراسم در شب 
نیز حائز اهمیت است، شب معرف تاریکی است و این 
تاریکی معرف آشفتگی نخستین است که به گمان 
بشر بدوی، قبل از خلقت بر جهان حاکم بوده است. 

 علیرضا نجفی 

گزارش

ایرانیان درجشن سده تلی از هیزم جمع 
می کردند و نیم شب آن را آتش می زدند 
و معتقد بودند این جلوه گاه اهورایی 
بازمانده های سرما را نابود می سازد. اهمیت 
جشن سده برای ایرانیان از آن رو بود که 
سرما آسیب زیادی به محصولات کشاورزی 
و دامی آن ها می زد لذا سرما در نگر ادیان 
نخستین ایرانی نماد شر و اهریمن شناخته 
می شد و اتمام این پدیده اهریمنی و رفتن 
به اعتدال برای آن ها بسیار مبارک و 
فرح بخش بود. آتش نیز که جلوگاه اورمزد 
محسوب می شد، باقیمانده این پدیده 
اهریمنی را از بین می برد بنابراین همکاری 
فعالانه مردم در جشن سده نماد مبارزه با 
اهریمن محسوب می شد.

جشن سده و مردمی که تلاش می کردند 
خورشید را گرم کنند!
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رییس کمیسـیون اجتماعی مجلس، گفت: تمام سـعی ما این 
اسـت که بـا توجه بـه بحـث حـذف ارز ترجیحی، بحـث گران 
شـدن کالاهای اساسـی و همچنین تـورم انتظـاری که تحت 
تاثیـر عوامـل مختلـف ایجـاد خواهد شـد تا حـد امـکان عدد 

افزایـش حقـوق را به قانـون نزدیـک کنیم. 
بـه گـزارش ایلنـا، ولـی اسـماعیلی  پیرامـون افزایـش حقوق 
کارکنـان دولت در سـال آینـده که مجلـس عدد پیشـنهادی 
دولـت را افزایـش داده اسـت، گفـت: افزایش حقـوق کارکنان 
دولت بـرای سـال آینـده پیشـنهاد کمیسـیون مـا بود کـه با 
توجه بـه وضعیت تورم حداقـل حقوق در سـال 1۴01 مبلغ 5 
میلیـون و ۶00 هزار تومان باشـد که در کمیسـیون تلفیق هم 
به تایید و تصویب رسـید؛ همچنیـن معافیت مالیاتـی را هم ۶ 

میلیون تومـان در نظـر گرفتیم.
وی ادامـه داد: دولـت بـا توجـه بـه اینکـه حداقـل حقـوق را 
۴ میلیـون و 500 هـزار تومـان در نظـر گرفتـه بـود، معافیت 
مالیاتـی را هـم 5 میلیـون درنظـر گرفتـه بـود. اسـتدلال مـا 
همیـن بـود کـه بـا توجـه بـه خـط فقـری کـه الان تعریـف 
می شـود مـا بخواهیـم بـرای حقـوق 5 میلیـون مالیـات در 
نظـر بگیریـم، جمعیت زیـر خط فقـر را هـم مشـمول مالیات 
کرده ایم که با توجـه به افزایش کـم حقوق منصفانـه نبود. که 
هر دو مساله را پیشـنهاد دادیم و رأی آورد، ان شـاءالله بتوانیم 

در صحـن هـم دفـاع کنیـم و رأی بیـاورد.
رییـس کمیسـیون اجتماعـی مجلـس در رابطـه بـا حقـوق 
کارگران ابـراز داشـت: مطلع هسـتید کـه دسـتمزد کارگران 
در شـورای عالی کار تعیین می شـود امـا در جلسـه ای که روز 

سه شـنبه بـا وزیـر کار خواهیم داشـت در نظـر داریم کـه این 
مسئله را در این جلسـه با ایشـان مطرح کنیم که زمینه فراهم 
شـود تا حداکثر اقداماتـی کـه امـکان آن وجـود دارد را انجام 

دهیـم و عـدد افزایـش را به قانـون نزدیـک کنیم.
وی ادامـه داد: مـاده ۴1 قانـون کار می گویـد افزایـش حقـوق 
بـر اسـاس تـورم باشـد، بـر اسـاس تـورم یعنـی ۴5 درصـد؛ 
مـا نمی گوییـم ۴5 درصـد کـه بـالا بگیریـم و نتوانیـم انجـام 
دهیـم امـا تمـام سـعی مـا این اسـت کـه بـا توجـه بـه بحث 
حـذف ارز ترجیحـی، بحـث گـران شـدن کالاهـای اساسـی 
و همچنیـن تـورم انتظـاری کـه تحـت تاثیـر عوامـل مختلف 
ایجـاد خواهـد شـد تا حـد امـکان عـدد افزایـش حقـوق را به 
قانون نزدیک کنیم.اسـماعیلی همچنین اضافه کرد: از سـوی 
دیگـر کارفرمایـان یـک بحثـی دارنـد کـه می گویند قـادر به 
پرداخـت چنین افزایشـی نیسـتند، ما ایـن را با آقـای وزیر در 
جلسـه سه شـنبه مطـرح خواهیـم کرد کـه یک مشـوق هایی 
بـرای کارفرمایـان در نظـر بگیرند که آن هـا هم ضـرر نکنند و 
بتوانند حقـوق را پرداخـت کنند و بـه تولید هم ضربـه نخورد. 
اما تلاش می کنیم کـه از نظر قانونـی که براسـاس قانون، مبنا 

تـورم اسـت بـه آن نزدیـک کنیم.
رییـس کمیسـیون اجتماعـی در پاسـخ بـه اینکه حـدوداً چه 
عددی را مدنظـر دارید؟، گفت: مـا حداقل 35 درصـد افزایش 
حقـوق بـرای کارگـران را در نظـر داریـم امـا در کنـار آن باید 
مشـوق هایی برای کارفرمایان در نظر گرفته شـود کـه بتوانند 
کار تولید را انجـام دهند، حـالا اینکه چقدر بتوانیـم این بحث 

را جلـو ببریم و دولـت را قانع کنیم، مشـخص نیسـت.

مشـاور وزیـر جهـاد کشـاورزی گفـت: ذیل سـتاد 
تنظیـم بـازار دولـت، کارگـروه تنظیـم بـازار 
محصولات کشـاورزی ایجاد شـده اسـت که امروز 
اولین جلسـه آن در وزارت جهادکشـاورزی برگزار 

خواهـد شـد.
بـه گـزارش ایسـنا، علیرضـا رضـازاده در نشسـت 
خبـری کـه بـه مناسـبت دهـه فجـر و تشـریح 
اهـم فعالیت هـا و برنامه هـای زیربنایـی وزارت 
جهاد کشـاورزی برگزار شـد، اظهـار کـرد: یکی از 
دستاوردهای دولت سـیزدهم در بخش کشاورزی 
اجـرای قانـون تمرکـز پـس از ۸ سـال بود. کـه بر 
اسـاس آن فرماندهـی واحـد از مزرعـه تا سـفره به 

وزارت جهادکشـاورزی واگـذار شـد.
وی ادامـه داد: در همیـن راسـتا قـرارگاه امنیـت 
غذایـی در وزارت جهـاد کشـاورزی تشـکیل 
شـد و آغـاز بـه کار کـرد. جلسـات ایـن قـرارگاه 
بـه صـورت روزانـه برگـزار و پـس از رصـد بـازار 
تصمیم هـای لازم گرفتـه می شـود. ایـن قـرارگاه 
وظیفـه هماهنگی بیـن بخش های مختلـف داخل 

وزارتخانـه و خـارج آن را بـر عهـده دارد.
مشـاور وزیر جهادکشـاورزی اضافه کرد: اطلاعات 
و داده هـای بخـش کشـاورزی دقیـق نیسـت. بـه 
منظور یکپارچه سـازی اطلاعات بخش کشـاورزی 
رصدخانـه کشـاورزی ایـران در 5 مـاه گذشـته 
تشـکیل شـد و از ابتدای دی مـاه نیز جلسـات آن 

برگـزار می شـود.
وی در بخش دیگـری از صحبت هایش به سـنددار 
کـردن اراضـی کشـاورزی نیز اشـاره کـرد و گفت: 
از 1۸ میلیون هکتار اراضی کشـاورزی در کشور ۴ 
درصـد اراضی سـند دارند.  سـنددار شـدن اراضی 
کشـاورزی از اهمیـت بالایـی برخـوردار اسـت و 
می توانـد مشـکلات تغییرکاربـری، زمین خواری و 
... را حل کنـد. در همیـن راسـتا وزارتخانه تصمیم 
دارد تـا پایـان دولـت تمـام اراضـی کشـاورزی را 

سـند دار کند.
رضـازاده تصریـح کرد:قـرارگاه صدور سـند اراضی 
کشـاورزی ایـران طـی دو هفتـه گذشـته فعالیت 
خـود را آغـاز کرده اسـت و جلسـات آن هـر هفتـه 
بـا حضـور وزیـر جهادکشـاورزی برگزار می شـود.
وی با بیان اینکه سـهم کشـاورزی در GDP )تولید 
ناخالـص داخلـی( 11.۷ درصد اسـت، گفت:با این 
وجود اما به درسـتی سـرمایه به بخش کشـاورزی 
تزریـق نمـی شـود. یکـی از اقداماتـی کـه وزارت 
جهاد کشـاورزی در اولویـت کاری خود قـرار داده 
تشـکیل قـرارگاه تامیـن مالـی وسـرمایه گذاری 

بخش کشـاورزی اسـت.
رییس مرکز روابط عمومی وزارت جهادکشـاورزی 
در ادامـه صحبت هایـش بـه دیپلماسـی غذایـی 
نیـز اشـاره کـرد و گفـت: 15 کشـور همسـایه آبی 
و خاکـی داریـم و ایـن در حالیسـت کـه سـهم مـا 

در سـفره غذایـی همسـایگانمان ۲ درصـد اسـت 
کـه عـدد خوبـی نیسـت. مـا می توانیـم در منطقه 
تبدیـل بـه هـاب اصلـی محصـولات کشـاورزی 

شـویم.
وی همچنیـن از راه انـدازی قـرارگاه دیپلماسـی 
غذایـی نیـز خبـر داد و گفت: ایـن قـرارگاه هفتـه 
گذشـته بـا همـکاری سـازمان توسـعه تجـارت 
صمـت و معاونـت اقتصـادی وزارت امـور خارجـه 

آغـاز بـه کار کـرد.
مشـاور وزیر جهادکشـاورزی همچنین بـه تنظیم 
بازار محصولات کشـاورزی نیز اشـاره کـرد وگفت: 
ذیل سـتاد تنظیـم بـازار دولـت، کارگـروه تنظیم 
بازار محصـولات کشـاورزی ایجاد شـده اسـت که 
فـردا اولیـن جلسـه آن در وزارت جهادکشـاورزی 

برگـزار خواهد شـد.
رضـا زاده همچنیـن بـه پروژه هـای دهه فجـر نیز 
اشـاره کـرد و گفـت: در کل کشـور و در ایـام دهه 
فجـر 1۶۹۶ پـروژه ثبـت شـده مرتبـط بـا بخـش 
کشـاورزی افتتـاح خواهد شـد. اعتبار پیـش  بینی 
بـرای ایـن پروژه هـا ۶هـزارو۴۹0 میلیـارد تومان 
اسـت. از ایـن میـزان 3۶۲ پـروژه کلان بـوده کـه 
اعتبـار آن ۴هـزار و ۹00 میلیـارد تومـان اسـت. 
در ایـن پروژه هـا  بـرای بیـش از 1۸ هزارنفـر بـه 
صـورت مسـتقیم و 3۷هـزار و ۶00 نفر بـه صورت 

غیرمسـتقیم اشـتغالزایی می شـود.

پیشنهاد افزایش 3۵درصدی حقوق کارگران آغاز به کار کارگروه تنظیم بازار محصولات کشاورزی

آخرین وضعیت چاه های غیرمجاز

۳۵۰ هزار حلقه چاه غیرمجاز در کشور

رنا
: ای

بع
من

در یک دهه گذشته ۹1 هزار حلقه چاه غیرمجاز در 
راستای اجرای طرح احیا و تعادل بخشی منابع آب 
زیرزمینی مسدود و از برداشت غیرمجاز 3.۲ میلیارد 
مترمکعب آب در سال از دشت های کشور جلوگیری 

شده است.
به گزارش ایسنا، ایران در بین 11۶ کشور از نظر 
بحران آب در رده چهاردهم قرار دارد که نشان 
دهنده وضعیت نامناسب  آن به لحاظ منابع آب است. 
براساس این مطالعات ایران باید در سال ۲0۲5 برای 
حفظ وضع موجود بتواند 11۲ درصد به منابع آب 
قابل استحصال خود بیافزاید که این افزایش می تواند 
از راه های مختلفی از قبیل مدیریت عرضه و تقاضای 

آب صورت گیرد.
باوجود فشارهای موجود بر منابع آب زیرزمینی، 
آنها نقش مهمی در حفظ امنیت آب دارند،   آب های 
زیرزمینی با تأمین 3۶ درصد آب آشامیدنی و ۴۲ 
درصد آب کشاورزی، منبع اصلی آب شیرین در 
سطح جهانی است. یک سوم جمعیت جهان در 
مناطق تحت تنش آبی زندگی می کنند، در بسیاری 
از این مناطق آب زیرزمینی، تنها منبع قابل اطمینان 

آب است.
 در ایران 55 درصد برداشت های کشور به منابع 
زیرزمینی وابسته است، منابع آب زیرزمینی دو 
ذخیره دارد که شامل ذخیره ایستا حاصل هزاران 
سال و ذخیره پویا که به صورت انباشت سالانه است، 
در این میان از یک سو روند افزایش جمعیت و از 

سوی دیگر کاهش سرانه آب عامل این فشار بر آبهای 
زیرزمینی بوده، علاوه براینکه میزان بارندگی در 
بیست سال گذشته ۲0درصد کاهش یافته و سال 
آبی 13۹۹-1۴00، خشک ترین سال آبی در 53 سال 

گذشته بوده است.
چاه های غیرمجاز بلای جان آبهای زیرزمینی 

همچنین طبق اعلام عابدی، عضو هیئت علمی 
گروه مهندسی آب دانشگاه صنعتی اصفهان تعداد 
چاه های کشور از ۴۷ هزار حلقه به ۷۶3 هزار حلقه 
افزایش یافته تاجایی که میزان برداشت سالانه از 
منابع آب های زیرزمینی از طریق چاه ها، از ۹ میلیارد 
متر مکعب، به ۴۷ میلیارد متر مکعب رسیده و تعداد 

چاه ها 1۶ برابر و میزان برداشت 5 برابر شده است.
وی با تاکید براینکه وضع قوانین نامناسب به برداشت 
بی رویه آب های زیرزمینی کمک کرده است، تصریح 
کرد: ۴5 درصد کل چاه های موجود در کشور 
غیرمجاز هستند و بیش از 150 هزار پروانه برای 

چاه های غیر مجاز صادر شده است.
عابدی با اشاره به آمار وزارت نیرو، توضیح داد: 
کسری مخزن سالیانه منابع آب زیرزمینی طی 
۴3سال آبی اخیر نشان می دهد که بعد از سال 135۷ 
تقریباً هرساله مقدار تخلیه از منابع آب زیرزمینی 
از مقدار تغذیه آنها بیشتر بوده و از حجم ذخیره 

استاتیک آنها کاسته شده است.
با   ۲1 قرن  در  ایران  آب  کمبود  افزود:  وی 
خشکسالی های مکرر و تغییرات آب و هوایی تشدید 
شده است. به طور متوسط 5۶درصد از ظرفیت 
مخازن سدهای ایران از سال 13۸0 تا 13۹۴ خالی 
بود و این باعث افزایش فشار به آب های زیرزمینی 

می شود. در نتیجه، ایران در کنار کشورهای ایاالت 
متحده، چین، هند و عربستان سعودی در میان 
آب های  تخلیه  میزان  بیشترین  با  کشورهایی 

زیرزمینی در قرن ۲1 قرار گرفت.
عضو هیئت علمی گروه مهندسی آب دانشگاه 
صنعتی اصفهان عوامل ایجاد فرونشست را براساس 
آمارهای جهانی، ۲3 درصد طبیعی و ۷۷ درصد 
علل انسانی اعلام کرد و گفت: ۶0 درصد برداشت 
بی رویه از آب های زیرزمینی دلیل فرونشست است. 
۲0 میلیون نفر در کشور با این پدیده مواجه هستند 
و ایران رتبه ۴ فرونشست در دنیا را در اختیار دارد و 
در میان شهرهای کشور، اصفهان، تهران، کرمان و 
خراسان رضوی به ترتیب بیشترین میزان فرونشست 

را دارند.
عابدی در توضیح راهکارها برای جلوگیری از میزان 
فرونشست گفت: مسدودکردن چاه های غیرمجاز، 
برقی کردن چاه ها، نصب کنتور حجمی روی چاه ها، 
کاهش مجوز برداشت، خرید چاه های کم بازده 
و تغذیه مصنوعی آبخوان های محصور راهگشا 
است. باید با اکتشافات زمین شناسی مشخص شود 
لایه های تغذیه ناحیه تحت فشار در چه قسمتی 

است.
چه تعداد چاه مسدود شد؟ 

برای این مهم اما اقداماتی در کشور انجام شده است، 
طبق آخرین اعلام وزارت نیرو، در حال حاضر مجموع 
چاه های غیرمجاز کشور حدود 350 هزار حلقه بوده و 
تعداد چاه هایی که تاریخ حفر آنها بعد از سال 13۸5 
بوده، غیر حریمی محسوب شده و به 1۶0 هزار حلقه 
رسیده، در این بین  بالاترین عملکرد انسداد چاه های 

غیرمجاز در سال 13۹5 به تعداد حدود 1۷ هزار 
و 3۲۸ حلقه بوده است، در هفت ماه ابتدایی سال 
1۴00 در مجموع ۲۲۲۹ حلقه چاه غیرمجاز در سطح 
کشور مسدود شده که با توجه به اهداف 10 هزار و 

500 حلقه، ۲1 درصد پیشرفت را نشان می دهد.
همچنین  از ابتدای امسال در مجموع ۲۸.۶ میلیون 
مترمکعب، کنترل برداشت آب صورت گرفته که با 
توجه به ۴00 میلیون مترمکعب هدف تعیین شده، 
و به دلیل کاهش اعتبارات دریافتی نسبت به سال 
گذشته به ویژه در پرداخت سهم نقدی طرح احیا و 
تعادل بخشی منابع آب زیرزمینی، تنها هفت درصد 

هدف محقق شده است.
آنطورکه جواد حاجیانی مدیرکل دفتر توسعه نظام 
فنی، بهره برداری و دیسپاچینگ برق آبی اعلام کره 
عملکرد شرکت های آب منطقه ای در زمینه تعداد 
انسداد بهتر از حجم کنترل شده ناشی از آن بوده 
که نشان از هدف گذاری شرکت ها برای چاه های 
با آبدهی کمتر یا بدون آبدهی است که باید برای 
بهبود عملکردها و انجام اقدامات مؤثر، شرکت های 
تابعه، چاه هایی با عمق و آبدهی بیشتر را در اهداف 

باقی مانده تا پایان سال منظور کنند.
به گفته وی بیشتر چاه های مسدود شده کشور در 
سال 1۴00 از نوع دیزلی با عمق کمتر از ۲0 متر و 
آبدهی کمتر از 5 لیتر برثانیه بوده که در مجموع 5۸ 
درصد از چاه های غیرمجاز انسداد یافته دیزلی، 5۹ 
درصد کم عمق و ۹۲ درصد با آبدهی کمتر از 5 لیتر 

برثانیه است.
ری  مدیرکل دفتر توسعه نظام فنی، بهره بردا
ز  و دیسپاچینگ برق آبی اظهار کرد: استفاده ا
پیمانکار برای انسداد چاه های غیرمجاز کشاورزی، 
استفاده از مأموران ماده 30 و نیروهای حقوقی 
برای پیگیری پرونده چاه های غیرمجاز، برگزاری 
جلسات هماهنگی بین شرکت های آب منطقه ای 
با مقامات قضایی هر استان، تقویت گروه های 
گشت و بازرسی از منابع آب و بازدید مستمر از 
چاه های مسدود شده، تسریع در روند رسیدگی 
حقوقی و قضایی به پرونده چاه های فاقد پروانه، 
اطلاع رسانی و آگاهی بخشی به کشاورزان را از 
جمله راهکارهایی دانست که می تواند در تسریع 
اجرای پروژه انسداد چاه های غیرمجاز موثر باشد.

بی شک حفظ آب های زیرزمینی به عنوان سرمایه 
های اصلی کشور اهمیت ویژه ای دارد موضوعی 
که آنطور که باید مورد توجه قرار نگرفته و غفلت 
بیش از این از آن می تواند سرنوشت تلخی را برای 
ه داشته باشد، هرچند  منابع آبی کشور به همرا
که در سالهای اخیر صیانت از منابع آبی افزایش 
یافته اما همچنان قدر این بهای ارزشمند شناخته 

نشده است.

ایسنا
گزارش 

 مدیرکل دفتر توسعه نظام فنی، بهره برداری 
و دیسپاچینگ برق آبی اظهار کرد: استفاده 
از پیمانکار برای انسداد چاه های غیرمجاز 
کشاورزی، استفاده از مأموران ماده 3۰ و نیروهای 
حقوقی برای پیگیری پرونده چاه های غیرمجاز، 
برگزاری جلسات هماهنگی بین شرکت های آب 
منطقه ای با مقامات قضایی هر استان، تقویت 
گروه های گشت و بازرسی از منابع آب و بازدید 
مستمر از چاه های مسدود شده، تسریع در روند 
رسیدگی حقوقی و قضایی به پرونده چاه های فاقد 
پروانه، اطلاع رسانی و آگاهی بخشی به کشاورزان 
را از جمله راهکارهایی دانست که می تواند در 
تسریع اجرای پروژه انسداد چاه های غیرمجاز 
موثر باشد.

)) آگهی فقدان سند مالکیت ((

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملك منطقه دو کرمان

حسب درخواست وارده به شماره 1400/11021/2878و – 1400/10/29 خانم سکینه شمسی نژاد راوری مالک پنج دانگ مشاع 
از کل ششدانگ یک باب خانه  تحت پلاک 1630-اصلی واقع درراورخیابان 17شهریور کوچه شهید رشیدی بخش18کرمان 
به مساحت کل ششدانگ 404مترمربع که سند مالکیت الکترونیک آن به شماره 680463سری ب سال 97 صادر و تسلیم 
گردیده ضمن تسلیم دو برگ استشهادیه محلی مدعی است که سند مالکیت مزبوربه علت  سرقت مفقودگردیده و درخواست 
سند مالکیت المثنی نموده است ، لذا باستناد ماده 120 آئین نامه اصلاحی قانون ثبت مراتب یک نوبت آگهی میشود چنانچه 
کسی مدعی انجام معامله نسبت به ملک فوق الذکر یا وجود سند مالکیت نزد خود می باشد میتواند ظرف مدت 10 روز پس 
از انتشار آگهی به اداره ثبت اسناد و املاک راور مراجعه و اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت یا سند معامله تسلیم 
نماید والا پس از مهلت مذکور سند مالکیت المثنی صادر و تسلیم خواهد شد.ضمنا به موجب دو فقره خلاصه معامله به شماره 
های 7744-97/02/04و9548-97/02/18هردو تنظیمی دفترخانه اسناد رسمی 212راور ملک موصوف در رهن بانک مسکن 

شعبه راور می باشد.
تاریخ انتشار : سه شنبه1400/11/12

مرتضی کاربخش راوری- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان راور 
شناسه اگهی:1268762

هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

برابر راي شماره 140060319078010215 هيات دوم مورخه 1400/10/28 موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي 
فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملك منطقه دو كرمان تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضي خانم راضيه مسعودي راد 
فرزند محمدعلي بشماره شناسنامه 1340 صادره از كرمان در ششدانگ يك باب خانه مشتمل برطبقه فوقانی  به مساحت 360 مترمربع 
که موازی 130/11متر مربع از ششدانگ عرصه ان متعلق به وقف است تحت پلاك 22388 فرعي از 1783 اصلي بخش 3کرمان واقع 
در کرمان خیابان شهید علی ضیاءکوچه یک سمت راست فرعی اول سمت چپ قطعه دوم خريداري از مالك رسمي آقاي محمدعلی 
غفوری محرز گرديده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص نسبت 
به صدور سند مالكيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره 
تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي است 

در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول : 1400/11/12- تاريخ انتشار نوبت دوم :1400/11/30

محمود مهدی زاده –رئیس ثبت اسناد واملاک ناحیه 2شهرستان کرمان-شناسه اگهی: 1269221

آگهیموضوعماده۳قانونوماده۱۳آییننامهقانونتعیین
تکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی

برابر آرا صادره هیات حل اختلاف موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر 
در واحد ثبتی شهرستان زرند تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضیان محرز 
گردیده است.لذا مشخصات متقاضیان و املاک مورد تقاضا بشرح زیر به منظور 
اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله 15 روزآگهی می شود در صورتیکه اشخاص 
از  نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته باشند می توانند 
تاریخ انتشار اولین آگهی بمدت دو ماه اعتراض دادخواست خود را به مرجع 

قضایی تقدیم نماید.
املاک واقع در بخش 13 کرمان شهرستان زرند

صادره   17 شناسنامه  بشماره  حسین  فرزند  فرد  خانی  حسن  سلطنت  خانم 

به مساحت 23.8 مترمربع مفروز و مجزی شده  از خانه  از زرند در قسمتی 
از پلاک 6 فرعی از 5703 اصلی )جهت الحاق به پلاک مجاور(واقع در زرند 

خیابان سردار جنگل خریداری از مالک رسمی آقای عباس خسروی.
صادره   17 شناسنامه  بشماره  حسین  فرزند  فرد  خانی  حسن  سلطنت  خانم 
شده  مجزی  و  مفروز  مترمربع   48 مساحت  به  خانه  از  قسمتی  در  زرند  از 

از پلاک 6
فرعی از 5703 اصلی )جهت الحاق به پلاک مجاور(واقع در زرند خیابان سردار 

جنگل خریداری از مالک رسمی آقای عباس خسروی. م الف 290
تاریخ انتشار نوبت اول:1400/11/12

تاریخ انتشار نوبت دوم:1400/11/27
حسینتوحیدینیا
رییسادارهثبتاسنادواملاکشهرستانزرند

آگهیفقدانسندمالکیت
پلاک  ششدانگ  از  دانگ  سه  مالک  احمدیان  رضا  آقای 
5526 اصلی واقع در زرند بخش 13 کرمان که سند مالکیت 
آن در دفتر 33 صفحه 91 به شماره ثبت 3032 و شماره 
ارائه دو برگ استشهادیه  چاپی 662885 صادر و تسلیم گردیده، ضمن 
تصدیق شده مدعی است که سند مالکیت فوق بعلت جابجایی مفقود گردیده 
و درخواست سند مالکیت المثنی نموده لذا باستناد تبصره یک ماده 120 
اصلاحی آیین نامه قانون ثبت مراتب یک نوبت در تاریخ مندرج در ذیل آگهی 
می شود تا چنانچه کسی مدعی انجام معامله نسبت به ملک فوق الذکر می 
باشد که در این اگهی ذکر نگردیده و یا مدعی وجود سند مالکیت نزد خود 
می باشد ظرف مدت ده روز از تاریخ انتشار اگهی به اداره ثبت اسناد و املاک 
شهرستان زرند مراجعه و اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت و یا 
سند معامله تسلیم نماید در غیر این صورت پس از اتمام مدت مذکور نسبت 

به صدور سند مالکیت المثنی اقدام خواهد شد. م الف 292
تاریخ انتشار:سه شنبه 1400/11/12

حسینتوحیدینیا
رییسادارهثبتاسنادواملاکشهرستانزرند

آگهیفقدانسندمالکیت
پلاک  از ششدانگ  دانگ  سه  مالک  احمدیان  رضا  آقای 
5527 اصلی واقع در زرند بخش 13 کرمان که سند مالکیت 
آن در دفتر 33 صفحه 94 به شماره ثبت 3033 و شماره 
ارائه دو برگ استشهادیه  چاپی 662886 صادر و تسلیم گردیده، ضمن 
تصدیق شده مدعی است که سند مالکیت فوق بعلت جابجایی مفقود گردیده 
و درخواست سند مالکیت المثنی نموده لذا باستناد تبصره یک ماده 120 
اصلاحی آیین نامه قانون ثبت مراتب یک نوبت در تاریخ مندرج در ذیل آگهی 
می شود تا چنانچه کسی مدعی انجام معامله نسبت به ملک فوق الذکر می 
باشد که در این اگهی ذکر نگردیده و یا مدعی وجود سند مالکیت نزد خود 
می باشد ظرف مدت ده روز از تاریخ انتشار اگهی به اداره ثبت اسناد و املاک 
شهرستان زرند مراجعه و اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت و یا 
سند معامله تسلیم نماید در غیر این صورت پس از اتمام مدت مذکور نسبت 

به صدور سند مالکیت المثنی اقدام خواهد شد. م الف 291
تاریخ انتشار:سه شنبه 1400/11/12

حسینتوحیدینیا
رییسادارهثبتاسنادواملاکشهرستانزرند

ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانکرمان
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملککهنوج

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی-آگهی موضوع ماده3 قانون و ماده 13آئین نامه قانون 
شماره  برابررای  رسمی  فاقدسند  ساختمان  و  واراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین 
1400603219002003189هیات  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقردرواحد ثبتی حوزه ثبت ملک کهنوج  تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضی اسما ء چکین فرزندشعبان   بشماره شناسنامه 106صادره 
مساحت  به  ان  در  احداثی  بنای  با  محصور  زمین  قطعه  یک  درششدانگ  ازکهنوج  
263.11مترمربع پلاک 758فرعی از690- اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 690- 
اصلی قطعه 5 بخش 46کرمان  واقع در حسین اباد  منوجان کوچه مسجد  خریداری 
ازمالک رسمی آقای محمد دو ر اندیش محرزگردیده است.لذا به منظوراطلاع عموم 
به  به فاصله 15روزآگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت  نوبت  مراتب دردو 
صدورسند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشاراولین آگهی 
به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک 
ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند .بدیهی 
است در صورت انقضای مدت مذکوروعدم وصول اعتراض طبق مقررا ت  سند مالکیت 

صادرخواهدشد ./م الف:391 
تاریخ انتشار نوبت اول :1400٫10٫8-  تاریخ انتشار نوبت دوم :1400٫11٫12

اصغرناروئی-رئیسثبتاسناداملاککهنوج

آگهی تشکیل مجمع عمومی عادی و فوق العاده انجمن صنفی 
کارفرمایی آموزشگاههای آزاد کهنوج

بدینوسیله به اطلاع کلیه اعضاء انجمن صنفی کارفرمایی آموزشگاههای آزاد میرساند جلسه مجمع عمومی 
عادی انجمن در روز شنبه مورخ 1400٫12٫14 در زابلی- به آدرس  مرکز فنی حرفه ای روبه رو تعمیر گاه 

شهرداری برگزار میگردد.
از کلیه واحدهای جایگاه داران مواد سوختی دعوت بعمل می اید تا در جلسه مجمع عمومی عادی 

شرکت نمایند.
ضمنا کسانی که تمایل به کاندیداتوری هئیت مدیره و بازرسان انجمن را دارند میتوانند درخواست کتبی 
خود را به همراه سایر مدارک شامل ،کپی کارت ملی و صفحه اول دفترچه بیمه خود را تا یک هفته قبل 

از برگزاری مجمع به هئیت موسس تحویل نمایند .
- دستور کار جلسه عادی ) ساعت 10 صبح( 1- استماع گزارش هئیت مدیره و بازرسان 2 انجام انتخابات 

مدیرهوبازرسان-هئیتمدیرههئیت 

آگهیابلاغوقتدادرسیودادخواستو
ضمائمآنبهخواندهمجهولالمکان
کلاسهپرونده۲۲۰/۴/۱۴۰۰/ش

خواهان  صبح   9 ساعت   1400/12/24 شنبه  سه  رسیدگی  وقت 
آقای رامین ایرانمنش فرزند مسعود و خوانده محمدرضا مزارعی 

فرزند علی 
به  سواری  نیسان  خودرو  رسمی  سند  تنظیم  و  تحویل  خواسته 

شماره پلاک 65_ 51 ب 748
تعین  رسیدگی  وقت  و  نموده  شورا  تسلیم  دادخواستی  خواهان 
خواهان  دستور  به  خوانده  بودن  المکان  مجهول  بعلت  شده 
طغرالجرد  و  شهر  4 کیان  شماره  اختلاف  حل  شورای  دستور  و 
شهرستان کوهبنان و تجویز ماده 73 قانون آیین دادرسی مدنی 
تا  شود  آگهی  کثیرالانتشار  جراید  از  یکی  در  نوبت  یک  مراتب 
خوانده از تاریخ نشر آگهی ظرف یک ماه به دفتر شورا مراجعه و 
ضمن اعلام نشانی کامل خود نسخه دوم دادخواست و ضمائم را 
دریافت نماید و در وقت مقرر بالا جهت رسیدگی حضور بهم رساند 
چنانچه بعدا ابلاغی بوسیله آگهی لازم شود فقط یک نوبت نشر و 

مدت آن ده روز می باشد . 
م الف 38

مسئولدفترشورایحلاختلافشماره۴کیانشهروطغرالجرد
_خالداری

هياتموضوعقانونتعيينتكليفوضعيتثبتياراضيوساختمانهايفاقدسندرسمي
آگهيموضوعماده۳قانونوماده۱۳آئيننامهقانونتعيينتكليفوضعيتثبتيواراضيوساختمانهايفاقدسند

رسمي
برابررايشماره۱۴۰۰6۰۳۱9۰۰5۰۰۰66۱مورخ۲7/۰9/۱۴۰۰هياتاولموضوعقانونتعيينتكليفوضعيتثبتياراضيو
ساختمانهايفاقدسندرسميمستقردرواحدثبتيحوزهثبتملكشهدادتصرفاتمالكانهبلامعارضمتقاضيآقایسید
اکبرقوامیسیرچیفرزندسیدعبدالهبشمارهشناسنامه۱۴87صادرهازشهداددرششدانگیکبابخانهبهمساحت۳۱7
مترمربعپلاك۱6۲۰فرعیمفروزومجزیاز۴۳5فرعیاز۴7-اصليواقعدربخش۲6کرمانبهآدرسسیرچ-خیابان
ولیعصرخريداريازمالكرسميماشااللهصادقینژادکرمانیمحرزگرديدهاست.لذابهمنظوراطلاععموممراتبدردو
نوبتبهفاصله۱5روزآگهيميشوددرصورتيكهاشخاصنسبتبهصدورسندمالكيتمتقاضياعتراضيداشتهباشند
ميتوانندازتاريخانتشاراولينآگهيبهمدتدوماهاعتراضخودرابهاينادارهتسليموپسازاخذرسيد،ظرفمدتيك
ماهازتاريختسليماعتراض،دادخواستخودرابهمراجعقضاييتقديمنمايند.بديهياستدرصورتانقضايمدتمذكور

وعدموصولاعتراضطبقمقرراتسندمالكيتصادرخواهدشد.شناسهآگهی۱۲6۰98۱
تاريخانتشارنوبتاول:۱۴۰۰/۱۰/۲8-تاريخانتشارنوبتدوم:۱۴۰۰/۱۱/۱۲

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملك شهداد

بیشتر چاه های مسدود شده کشور در سال ۱۴۰۰ از نوع دیزلی با عمق کمتر از ۲۰ متر و آبدهی کمتر از ۵ لیتر بر ثانیه بوده که در مجموع ۵8 درصد از 
چاه های غیرمجاز انسداد یافته دیزلی، ۵۹ درصد کم عمق و ۹۲ درصد با آبدهی کمتر از ۵ لیتر بر ثانیه است.
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پهپادهای ترافیکی پلیس راهور چه 
می کنند؟

رییس پلیــس راهنمایی و رانندگی آخریــن وضعیت بکارگیری 
پهپادها در امور ترافیکی را تشــریح کــرد و از برنامه ریزی برای 
افزایش تعداد پهپادهای پلیس راهور خبر داد. به گزارش ایســنا، 
اوایل تابستان سال ۱۳۹8 بود که نخستین خبرها از ورود پهپاد به 
پلیس راهنمایی و رانندگی منتشر شد. پهپادهایی که برای رصد و 
نظارت ترافیکی در محورهای مواصلاتی و راه های کشور به کمک 
پلیس راهنمایی و رانندگی آمده بودند و در مواردی نیز استفاده از 

آن دوباره در رسانه ها منتشر شد.
مدتی است که از این پهپادها که تحت یگان پهپادی فعالیت دارند، 
خبری نیست. موضوعی که از سردار سیدکمال هادیانفر، رییس 
پلیس راهنمایی و رانندگی مورد پرسش قرار گرفت. هادیانفر در 
گفت وگو با ایســنا درباره آخرین وضعیت یگان پهپادی در پلیس 
راهور گفت: یگان پهپادی ما در پلیس راهور فعال است و در محور 
هایی مانند خراسان، خوزستان و ... که مشکلی بابت ایمنی پرواز 

در آن ها وجود ندارد، فعالیت می کند. 
وی ادامه داد:  البتــه عمده کارکرد این پهپادهــا در هنگام پیک 
سفرهاســت، مثلا ما حتما در ایام نوروز از این پهپادها اســتفاده 
خواهیم کرد. یا در مــورد اعزام اردوهای راهیان نــور ما حتما از 

ظرفیت نظارتی و کنترلی این پهپادها استفاده می کنیم.
رییس پلیس راهنمایی و رانندگی کشور درباره برنامه پلیس برای 
افزایش تعداد پهپادها و حوزه فعالیت آنها نیز به ایسنا گفت: اتفاقا 
طرح ما فراوانی پهپادی است و پیمانکار آن نیز در حال فعالیت است 
تا بتوانیم با استفاده از توان و دانش داخل کشور آن را تولید کنیم. 
هادیانفر با تاکید بر ضرورت استفاده از دانش روز در این پهپادها 
اظهار کرد: من دنبال دوربین هایی هســتم که بتواند بدون خطا 
او.سی.آر پلاك ها را بخواند و دنبال آن هستیم که با منابع داخلی و 

ظرفیت داخلی آن را فعال کنیم. 

مدیرعاملانجمناوتیسمایراناعلامکرد:

درخواست تامین هزینه  برای 
گفتاردرمانی ۵۰ کودک اوتیسم

مدیر عامل انجمن اوتیســم ایــران از مردم خواســت جهت تامین 
کمک هزینه گفتاردرمانی برای 50 کودك دارای اوتیسم به کمپین 

گفتاردرمانی اوتیسم موسوم به "بگو مامان، بگو بابا" بپیوندند.
سعیده صالح غفاری روز دوشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا افزود: در 
نظر است 50 کودك اوتیسم با دریافت خدمات گفتاردرمانی بتوانند 
26 بهمن ماه در روز پدر بگویند "بابا، روزت مبارك" بنابراین از مردم 
می خواهیم که در پرداخت کمــک هزینه های گفتاردرمانی برای 50 
کودك همراه ما باشند. وی ادامه داد: آرزوی خانواده اوتیسم این است 
که فرزند دارای اوتیســم به کلام بیفتد و در یک جمله، احساس خود 
ر ا نسبت به پدر و مادر خود ابراز کند بنابراین مردم حتی با مبالغ کم 
می توانند کمک کنند و انجمن اوتیسم نیز طی مراسمی با شفافیت و 
پاسخگویی هزینه کرد ریز مبالغ را به نیکوکاران اعلام می کند. مدیر عامل 
انجمن اوتیسم ایران اضافه کرد: همچنین در طول کمپین گزارش های 
مالی را هر چند روز یک بار منتشر می کنیم. اگر مردم با انجمن در تامین 
هزینه های کمک توانبخشی کمک کنند کودك اوتیسم می تواند کنار 
پدر و مادر به جامعه و محیط ورود کند و مهارت های خودیاری مانند غذا 
خوردن و فروشگاه رفتن را فراگیرد و حتی به مدرسه برود. غفاری با بیان 
اینکه مهمترین راه درمان و کمک به کودکان اوتیسم بحث توانبخشی 
شامل کاردرمانی، گفتاردرمانی و رفتاردرمانی است، افزود: این خدمات 
توانبخشی، بسته ای است که کودك دارای اوتیسم می تواند همزمان 
آنها را دریافت کند.مدیر عامل انجمن اوتیسم ایران تصریح کرد: از سوی 
دیگر کلینیک ها حاضر نشدند در زمینه پوشش خدمات توانبخشی با 
بیمه ســلامت همکاری کنند بنابراین برای اینکه فرصت طلایی را از 
کودکان زیر 6 سال نگیریم، این انجمن تلاش می کند از طریق کمیین 
با مردم ارتباط برقرار کنند تا در تامین هزینه ها کمک باشند.وی یادآور 
شد: مردم می توانند کمک های خود را  شماره حساب 20000۱۱0-2-
8۱00-۳۱2 یا به شماره کارت 50222۹۷000۱۹5۷۳0 یا به شماره 
شــبا IR4205۷00۳۱28۱020000۱۱0۱02 نزد انجمن اوتیسم 

ایران واریز کنند.

مدیر اورژانس بیمارستان سینا تهران با تاکید بر 
لزوم اتخاذ تصمیم به موقع برای مدیریت شرایط 
کرونای امُیکرون در کشور، گفت: ممکن است 
میزان مرگ و میر ظرف مدتی کوتاه و نهایتا تا 
آخر بهمن ماه مجددا سه رقمی شود. از آنجایی که 
سرایت امیکرون به شدت بالا است نباید تجربیات 

قبلی تکرار شود.
دکتر حسین کرمانپور در گفت وگو با ایسنا، با 
اشاره به وضعیت کرونای امُیکرون و روند تصاعدی 
مبتلایان آن، ضمن انتقاد از عدم تصمیم گیری به 
موقع برای برقراری محدودیت ها، گفت: تکلیف 
روشن است، نباید به دلیل واهمه از اتفاقات پشت 
پرده  تعطیلی مدارس و دانشگاه ها، تصمیم گیری 
سخت شود. امُیکرون این قابلیت را دارد که به 
سرعت افزایش یابد و متاسفانه ابتلاها در نوع 
امیکرون گروهی است. با توجه به سرایت پذیری 
به شدت بالای امیکرون اگر حجم مراجعات 
بیمارستانی افزایش یابد، یکی از ترس های ما این 
است که کادر درمان هم مبتلا و زمین گیر شوند. 
رعایت دستورالعمل ها از این جهت است که کمترین 
میزان بیماری به فرد برسد تا شدت بالایی از بیماری 

را تجربه نکند.
خطر سه رقمی شدن مرگ های کرونایی تا 

آخر بهمن ماه
وی افزود: اگر تعداد افراد بستری در ICU در کل 
کشور کمتر از ۱000 نفر باشد، خدمات از کیفیت 
بالاتری برخوردار است و مرگ و میر کاهش می یابد. 
هرچه این بخش ها شلوغ تر شود کیفیت خدمات 
هم کاهش می یابد و حتی ممکن است میزان مرگ 
و میر ظرف مدت کوتاهی نهایتا تا آخر بهمن ماه 
مجددا سه رقمی شود. از آنجایی که سرایت امیکرون 
به شدت بالا است، نباید تجربیات قبلی تکرار شود. 
بهتر بود زودتر از این واکسیناسیون کودکان هم 
آغاز شده بود تا اگر به همین میزان بر بازگشایی 
مدارس اصرار دارند حداقل ایمنی در کودکان 

افزایش می یافت.
تجربیات دو سال گذشته تکرار نشود

بازی مار و پله با کرونا
کرمانپور با اشاره به تجربه دو سال گذشته از 
مدیریت کرونا، تاکید کرد: هیچ عاقلی نمی پذیرد 
که از این تجربه دو ساله استفاده نکنیم و مجددا 
اقدامات سال های ۹8 و ۹۹ را تکرار کنیم. در مدت 
اخیر کمبود دارو و تجهیزات وجود نداشت زیرا 
تعداد مراجعه بیماران کاهش یافته بود. تجربه 
نشان می دهد اگر حواس مان نباشد دوباره اتفاقاتی 
می افتد که به نقطه اول بازگردیم. این حالت مانند 

بازی مار و پله است، به زحمت از نردبانِ کنترل 
شرایط بالا آمدیم ولی اگر دقت نکنیم با نیش مارِ 
کرونا باز به خانه اول برمی گردیم. باید به نحوی 
مدیریت کنیم که مردم عید امسال را خوشحال 
کنار یکدیگر باشند. اگر نقدی به دولت قبل وجود 
دارد حالا باید از تجربیات قبلی استفاده کنیم تا پای 

در بی راهه نگذاریم.
وضعیت متوسط رو به وخیم مراجعان فعلی 

به مراکز درمانی
مدیر اورژانس بیمارستان سینا تهران با اشاره به 
اینکه مبتلایان فعلی به کرونا در مراجعه به مراکز 
درمانی وضعیت متوسط روبه وخیم دارند، گفت: 
مراجعه سرپایی به بیمارستان ما خلوت تر است زیرا 
به نظر می رسد مردم تا حدی یاد گرفته اند که درمان 
ابتدایی کرونا چگونه است و با کمترین علائم، درمان 
خود را آغاز می کنند و به مطب پزشک یا درمانگاه ها 
مراجعه کرده و خود را قرنطینه می کنند. اگر در 
روزهای اولیه درمان سرپایی معمول را آغاز کنند، 
قاعدتا به وضعیت بدی برای بستری نمی رسند. 
کسانی که برای بستری به بیمارستان مراجعه 
می کنند یا درگیری ریه دارند و یا علائم حیاتی 

پایدار ندارند.
چه زمانی به بیمارستان مراجعه کنیم؟

وی افزود: برخی علائم وجود دارد که با دقت در آنها 
مراجعه به بیمارستان دیر نخواهد شد. مهم ترین 
عامل تب است، اگر افراد مبتلا به کرونا تب بالای 
۳8.5 دارند که با مصرف دارو و پاشویه اندکی کاهش 

می یابد، اما مجددا به سرعت افزایش می یابد که 
اصطلاحا تب سرکش خوانده می شود، باید به علائم 
خود دقت کنند، با بروز این علائم دیگر نمی توان 
بیمار را در خانه نگه داشت و باید به مراکز درمانی 

مراجعه کند و داروهای بیشتری دریافت کند.
او عامل مهم دیگر در بررسی حال بیماران را میزان 
اکسیژن خون آنها خواند و ادامه داد: میزان اکسیژن 
خون طبیعی ۹4درصد به بالا است؛ اگر فردی به 
شکل متناوب مثلا هر یک ساعت یکبار اکسیژن 
خون را اندازه گیری کرد و متوجه روند کاهشی 

درصد اکسیژن خون خود شد، یعنی بیمار باید برای 
ادامه درمان به مراکز درمانی مراجعه کند تا مورد 

بررسی بیشتر قرار گیرد.
وی ادامه داد: از سوی دیگر تعداد تنفس در دقیقه 
بیمار حائز اهمیت است. حالت معمول تنفس 
کودکان 5 تا ۱۱ سال 20 تا ۳0 بار در دقیقه است،  
اگر تنفس بیشتر شده و به بالای ۳5 بار تنفس در 
دقیقه برسد باید به متخصص اطفال مراجعه کنند. 
در بزرگسالان حالت طبیعی  ۱2 تا ۱8 تنفس در 

دقیقه است اما تا 26 تنفس در دقیقه را هم طبیعی 
می دانیم ولی اگر این عدد  افزایش یابد باید به 

پزشک مراجعه کنند.
کرمانپور تصریح کرد: تعداد ضربان قلب هم یکی 
از علائمی است که می تواند هشدار دهنده باشد. 
کسانی که مضطرب نیستند و برای انسان های 
معمولی ۷0 تا ۹0 ضربان در دقیقه طبیعی است. 
در صورتی که این عدد از ۱00 بیشتر شد و مستدام 
باقی ماند و روند کاهشی نداشت حتما باید به 

پزشک مراجعه کنند.

وی با اشاره به اینکه در برخی مبتلایان به کرونا 
اسهال و استفراغ مشاهده می شود،  اظهار کرد: 
بیمارانی که دچار اسهال شدید می شوند که با دارو 
کنترل نمی شود، به دلیل از دست دادن آب بدن 
خود مستعد حملات بعدی کرونا می شوند و باید 

سریعا به پزشک مراجعه کنند.
او ضعف، بی حالی و خواب آلودگی غیرعادی را عامل 
مهم دیگری برای مراجعه به پزشک خواند و بیان 
کرد: اگر روند طبیعی زندگی فرد مختل شده است 
و ضعف،  بی حالی و تعریق شدید داشته و تمایل 
دارد بیش از حد بخوابد باید به پزشک مراجعه 
کند؛ چه بسا که قلب،  ریه یا میزان اکسیژن خونش 
دچار مشکل شده باشد. با دقت در علائم ذکر شده 
و درمان به موقع، حال فرد پس از پنج روز رو به 

بهبودی می رود.
کرمانپور ادامه داد: در سویه امیکرون پس از پنج 
روز انتظار داریم علائم بیمار کاهشی شود، اگر این 
فرمول رعایت نشود و بهبودی به مرور حاصل نشود، 
فرد باید به پزشک مراجعه کند؛ زیرا ممکن است 
در حین ابتلا به کرونا به بیماری های دیگری مانند 
پنومونی، ذات الریه، سل و... مبتلا شوند که نیازمند 

بررسی بیشتر است.
ارتباط کرونا با ترس و استرس

وی با تاکید بر این که کرونا با ترس،  وحشت و 
استرس رابطه مستقیم دارد، گفت : هرچه بیمار 
بترسد یا استرس داشته باشد، علائم بیماری بیشتر 
می شود و هرچه شادتر باشد به راحتی بیماری را 

شکست می دهد.

رئیس قوه قضاییه به رئیس سازمان زندان ها و 
مسئولان این حوزه تاکید کرد که مقوله طبقه بندی 
زندانیان و جداسازی آنها به تفکیک سن و نوع جرم 

را تا حد ممکن پیش ببرند.
به گزارش ایرنا از مرکز رسانه قوه قضاییه، 
حجت الاسلام والمسلمین غلامحسین محسنی 
اژه ای در جریان جلسه امروز )دوشنبه ۱۱ بهمن( 
شورای عالی قوه قضاییه پیشاپیش حلول ماه 
پرفضیلت رجب را تبریک گفت و همه مسئولان 
قضایی و آحاد مردم را به غنیمت شمردن ایام 
این ماه پر خیر و برکت که از دروازه های ورود به 

ضیافت الله است،  توصیه کرد.
رئیس قوه قضاییه با گرامیداشت ایام الله دهه فجر، 
دهه تجدید یادها و خاطره های دوران شکوهمند 
پیروزی انقلاب اسلامی اظهار داشت: وقوع انقلاب 
اسلامی به رهبری حضرت امام خمینی)ره( در 
عصر سلطه دو قطب و بلوك غربی و شرقی و 
استیلای آنها بر همه مردم دنیا، از آیات و معجزات 

الهی بود که برای سیاستمداران و انسان های مدعی، 
قابل باور نبود اما این مهم با اتکال به خداوند و دین 
و اعتماد به مردم دین باور ایران اسلامی، محقق 
شد. »نحوه نقل و انتقال زندانیان« موضوعی بود 
که رئیس عدلیه در جریان جلسه امروز شورای 
عالی قوه قضاییه به آن اشاره کرد و با تاکید بر عدم 
تاثیرپذیری مسئولان امر از فضاسازی هایی که در 
رابطه با موضوع زندان و زندانیان صورت می گیرد، بر 
اجرای ضوابط و دستورالعمل های قانونی و صحیح 
در این رابطه و اصلاح آن دسته از دستورالعمل های 
دارای ایراد، تصریح کرد. رئیس قوه قضاییه با 
اشاره به مفاد مطرح در مواد 5۱۳ تا 528 قانون 
آیین دادرسی کیفری درباره موضوعات ناظر بر 
زندان و زندانیان به مسئولان در سازمان زندان ها، 
دادگستری ها و دادستان ها پیرامون اعمال نهایت 
دقت و احتیاط در امر نقل و انتقال زندانیان تاکید 
کرد و به آنها دستور داد که در اجرای این موضوع، 
شاخصه هایی نظیر »ضرورت انتقال«، »زمان 

انتقال«، »چگونگی انتقال« و»انگیزه انتقال« را 
مدنظر قرار دهند. مقوله اعمال ماده 4۷۷، موضوع 
دیگری بود که در جریان نشست امروز شورای عالی 
قوه قضاییه از سوی حجت الاسلام والمسلمین 
محسنی اژه ای مطرح شد و رئیس عدلیه در همین 
رابطه، ادامه صدور آراء و احکام خلاف بیّن شرع 
به صورت متوالی از سوی برخی شعب و قضات را 
امری غیرقابل پذیرش دانست و به حجت الاسلام 
رحیمی معاون قضایی، ۳ دستور مشخص را در این 
زمینه صادر کرد. »عدم پذیرش درخواست های 
اعمال ماده 4۷۷ که متضمن و دربرگیرنده استدلال 
قاضی صادرکننده رأی نباشند«،»اعلام فهرست 
تفکیکی میزان وصول و پذیرش درخواست های 
اعمال ماده 4۷۷« و»ارائه آمار و مشخصات ناظر بر 
شعب و قضایی که بیشترین درخواست های اعمال 
ماده 4۷۷ مربوط به آنها است«؛ از جمله دستورات 
مشخص رئیس عدلیه به معاون قضایی بود.محسنی 
اژه ای بر همین اساس با اشاره به اهتمام خود جهت 

جمع بندی و اتخاذ تصمیم ویژه پیرامون نحوه 
تمشیت  امور درخصوص ماده 4۷۷ در سال آتی، 
برای معاونت قضایی جهت اجرای دو مأموریت 
»اعلام فهرست تفکیکی میزان وصول و پذیرش 
درخواست های اعمال ماده 4۷۷« و»ارائه آمار 
ناظر بر شعب و قضاتی که بیشترین درخواست های 
اعمال ماده 4۷۷ مربوط به آنها می باشد« تا ۱5 

اسفند سال جاری،مهلت تعیین کرد.
محسنی اژه ای با اشاره به سفر اخیر هیئت عالی 
قضایی به استان خراسان رضوی و دستاوردها و 
مصوبات این سفر، با تاکید بر اینکه حرف بدون 
عمل، خاطر مردم را مکدّر می کند، افزود: همه 
مسئولان قضایی در حوزه ها و بخش های گوناگون 
که در جریان سفر به استان خراسان رضوی به 
شهرها و مناطق مختلف این استان سفر کردند 
و از نزدیک با مسائل و مشکلات مبتلابه آشنا 
شدند، با فوریت و جدیت برای رفع این مسائل و 
مشکلات گام بردارند. رئیس قوه قضاییه شاهرخیان 
معاون مالی و پشتیبانی دستگاه قضا را نیز مأمور 
کرد تا موضوع تخصیص 200 میلیارد تومان 
اعتبار برای تجهیز منابع و امکانات دادگستری کل 
استان خراسان رضوی را به صورت جدی و مستمر 

پیگیری کند.

 تجربیات قبلی را تکرار نکنید

بازی مار و پله با کرونا

تاکید رئیس قوه قضاییه بر طبقه بندی زندانیان 
براساس سن و نوع جرم

دبیرکمیتهعلمیکشوریکرونا:
عوارض شدید آسترازنکا بسیار 

نادر است
دبیر کمیته علمی کشوری کرونا گفت: انتظار می رود در طی یک 
یا دو هفته آینده پیک ششم به اوج برســد و ممکن است تا چند 
هفته در اوج بماند و پس از آن به تدریج شروع به پایین آمدن کند. 
براساس مطالعاتی که اپیدمیولوژیست ها و متخصصان آمار دارند، 
پیش بینی می شــود که میزان مرگ و میر تا روزی ۱50 نفر نیز 
برسد. »حمیدرضا جماعتی« دبیر کمیته علمی کشوری کرونا در 
ارتباط با وضعیت شیوع سویه اومیکرون در کشور به خبرنگار ایلنا 
گفت: سرعت انتشار سویه اومیکرون در ایران فراتر از انتظار ما نبود. 
به هرحال امیکرون نسبت به دلتا سریعتر رشد می کند و سرعت 
انتشار این سویه سه برابر بیشتر اســت. بنابراین انتظار داشتیم با 
سرعت بالایی در جامعه پخش شود و انتظار می رود در طی یک یا 
دو هفته آینده پیک ششم به اوج خودش رسیده و ممکن است تا 
چند هفته در اوج بماند و پس از آن به تدریج شروع به پایین آمدن 
کند. براساس مطالعاتی که اپیدمیولوژیست ها و متخصصان آمار 
دارند، پیش بینی می شود که میزان مرگ و میر تا روزی ۱50 نفر 

نیز برسد. 
دبیر کمیته علمی کشــوری کرونا در ارتباط با صحبت های اخیر 
مدیر مرکز بیماری های غیرواگیر مبنی بر عوارض نادر لخته خون 
در واکسن آسترازنکا، با رد این مساله که عوارض شدید آسترازنکا از 
دیگر واکسن های موجود بیشتر است، گفت: بالاخره همه واکسن 
ها عوارض دارند، اما اینگونه نیست که بگوییم عوارض یک واکسن 
بســیار زیاد اســت. معمولا عوارض جدی این واکسن در مقیاس 
میلیون است و ممکن اســت در یک میلیون نفر یک مورد عارضه 

جدی مشاهده شود. 
او در ادامه افزود: به نظر من مطرح کردن این مســائل تنها باعث 
تشویش خاطر جامعه می شود و منجر به این خواهد شد که از هدف 
اصلی ما که همان تشویق مردم به انجام واکسیناسیون است دور 
شویم. به همین دلیل توصیه ما این است که باتوجه به اینکه نشان 
داده شده است واکسیناسیون باعث کاهش میزان بستری و مرگ 
و میر بیماران می شود و به خصوص از این رو که درمورد امیکرون، 
کسانی که سه دز واکســن زده اند، تا بیش از 80 درصد ایمنی و 
مقاومت بالا پیدا می کنند و بســتری و مرگ و میــر درآنها اتفاق 

نیافتاده است، تنها توصیه به تزریق واکسن می کنیم.

معاون درمان وزارت بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکی با بیان اینکه بیش از 80 هزار گردشگر 
خارجی سلامت در سال ۹۹ در کشور ما درمان 
شدند، گفت: در مجموع به صورت تخمینی در سال گذشته 
به بیش از یک میلیون بیمار خارجی خدمات درمانی ارائه 
شده است. به گزارش روز دوشنبه ایرنا از وزارت بهداشت، 
درمان و آموزش پزشکی، سعید کریمی با بیان اینکه حضور 
بیمار، فرایند درمان و ترخیص باید نظام مند و مطابق با 
استانداردهای جهانی باشد، افزود: در سال ۹۹ بیش از 80 
هزار بیمار بستری با ویزای درمانی به ایران مراجعه و تحت 
درمان قرار گرفتند. این تعداد جدا از بیمارانی است که به 
صورت سرپایی یا در مراکز جراحی محدود خدمات مورد 
نیاز را دریافت کرده اند. کریمی اظهارداشت: از نظر تعداد، 
بیماران از ۹۹ کشور به ایران مراجعه کردند که بیشتر آنها 
از کشورهای همسایه همچون افغانستان، عراق، آذربایجان 
و عمان بوده اند.وی ادامه داد: با همکاری و تعامل وزارت 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی در حال تشکیل 
مجموعه ای هستیم که بتوانیم بیماران را از مبدا کاملًا 
منطبق با استانداردها به ایران بیاوریم و آخرین پروتکل های 
درمانی به روز شده را اجرا و بعد از درمان دوباره به کشور مبدا 
برگردانیم. کریمی  اضافه کرد: اکنون 200 مرکز پزشکی، 
دارای مجوز پذیرش بیمار خارجی )IPD( هستند که از این 
تعداد ۱86 مورد بیمارستان  و ۱4 مرکز جراحی به صورت 
کلینیک های کوچک برای اعمال جراحی محدود فعالیت 
می کنند. این مراکز در  22 دانشگاه علوم پزشکی و تحت 

نظارت وزارت بهداشت مستقر و در حال فعالیت هستند.
کریمی اضافه کرد: سال ۹۹ سالی همراه با پاندمی کرونا بود. 
ان شاءالله با فروکش کردن این ویروس خدمات چندین برابر 
ارائه خواهد شد. ایران از جمله کشورهای پیشرفته علمی و 
باتجربه در زمینه پزشکی است و به دلیل توانمندی هایی 
که در این حوزه وجود دارد هر ساله تعداد زیادی بیمار از 
کشورهای مختلف تقاضا دارند به ایران مراجعه کرده و تحت 

درمان قرار گیرند.

مدیر سامانه ملی پایش حمل و نقل دانش 
آموزی)سپند( گفت: شرط فعالیت رانندگان 
در حوزه سرویس مدارس تزریق ۳ دز واکسن 
کرونا است. مرتضی ضامنی افزود: بر اساس مصوبه ستاد ملی 
مدیریت بیماری کرونا با هدف ایجاد هماهنگی در اجرای موثر 
طرح مدیریت هوشمند بیماری کووید۱۹ و بیماری های همه گیر 
)سامانه ایران من( دستورالعمل فرآیند سرویس مدارس همانند 
حمل و نقل عمومی لازم الاجرا  است و شرط فعالیت رانندگان در 

این حوزه تزریق ۳ دز واکسن کرونا است.
وی ادامه داد: با توجه به بازگشایی مدارس از هفته نخست بهمن 
ماه جاری سازمان های تاکسیرانی و حمل و نقل سراسر کشور با 
برنامه ریزی های صورت داده شده برای جابه جایی دانش آموزان، 
آماده ارائه سرویس مدارس به خانواده های متقاضی هستند. مدیر 
سامانه ملی پایش حمل و نقل دانش آموزی)سپند( افزود: برنامه 
ریزی و تمهیدات لازم در ارتباط با چگونگی فعالیت سرویس 
مدارس در قالب کارگروه ماده ۱۹ که متشکل از نمایندگان 
وزارت آموزش و پرورش، وزارت کشور، وزارت راه و شهرسازی و 
نیروی انتظامی است و در ادامه در کارگروه های ماده ۱8 در هر 
شهر با حضور نمایندگان آموزش و پرورش، اولیاء دانش آموزان و 

شهرداری های صورت گرفته است.
انجام غربالگری رانندگان سرویس مدارس به صورت 

مرتب و هفتگی
غربالگری رانندگان سرویس مدارس به صورت مرتب و هفتگی در 
این حوزه در حال انجام است و در صورتیکه راننده ای علائمی داشته 
باشد باید تست بدهد و در صورت مثبت شدن تا زمان رفع کامل 
بیماری و اعلام پزشک اجازه فعالیت نخواهد داشت.وی در پاسخ به 
این سوال که برای رانندگانی که پروتکل ها را رعایت نمی کنند، چه 
جریمه ای در نظر گرفته می شود، گفت: براساس آمارهایی که اعلام 
شده، رانندگان از جمله اقشاری هستند که بسیار در خطر ابتلا به 
این بیماری قرار دارند و یکی از گروه هایی که از زمان شیوع کرونا 
بیشترین همکاری را در رعایت پروتکل ها داشتند اما اگر معدود 
افرادی هستند که موارد بهداشتی را رعایت نمی کنند و گزارش آن 
توسط ناظرین تاکسیرانی، مدارس، شهروندان و والدین به شهرداری 
مربوطه اعلام شود، حوزه تاکسیرانی در هر شهر با اولویت به این 

موضوعات رسیدگی می کنند. 

ســازمان تامین اجتماعی اعــلام کرد: 
برای بهبود فرآیندها بــا رویکرد کاهش 
مراجعات و افزایــش رضایتمندی و ارائه 
خدمات غیرحضوری به مخاطبان، سامانه 
درخواست غیرحضوری و سیستم جامع 
کمیسیون های پزشکی از ابتدای بهمن 
ماه سال جاری در سراسر کشور راه اندازی 
شد. به گزارش ایسنا، بر این اساس تمامی 
مراحل مربوط به اخذ درخواست شرکت 

در کمیسیون پزشــکی موضوع ماده ۹۱ قانون تامین اجتماعی جهت تعیین میزان 
ازکارافتادگی و معرفی بیمه شــده به کمیسیون پزشــکی به صورت غیرحضوری و 
الکترونیکی امکان پذیر شده اســت و نیازی به مراجعه به شعب برای درخواست این 
خدمت نیست. بیمه شدگان برای ثبت درخواست غیرحضوری کمیسیون پزشکی می 
توانند به نشانی es.tamin.ir مراجعه و پس از ثبت نام و دریافت رمز عبور به بخش امور 
بیمه شدگان مراجعه و با انتخاب گزینه ثبت درخواست کمیسیون پزشکی و کنترل 
و تایید اطلاعات هویتی و سوابق بیمه پردازی نسبت به تکمیل و بارگذاری مستندات 
درمانی اقدام تا از این خدمت برخوردار شوند. واحدهای اجرایی سازمان تأمین اجتماعی 
نیز موظفند حداکثر ظرف مدت ۱0 روز به درخواست بیمه شده متقاضی ازکارافتادگی 
رسیدگی و در صورت احراز شــرایط قانونی نسبت به معرفی بیمه شده به کمیسیون 
پزشــکی اقدام کنند. واحدهای درمانی مسئول تشکیل کمیسیون های پزشکی نیز 
می بایست در اسرع وقت نســبت به تشکیل جلسه کمیسیون پزشکی اقدام و نتیجه 
رای صادره را به بیمه شده اطلاع و در سامانه جامع کمیسیون پزشکی بارگذاری کنند.

دبیر اجرایــی دومین دوره دوســالانه 
انتخاب آثار برتر پژوهشی دفاع مقدس 
و مقاومت از رویکرد جدیــد در دومین 
دوره این دوسالانه خبر داد و گفت: جایزه 
شهید حاج قاسم ســلیمانی بدین معنا 
نیست که آثار ارســالی صرفاً باید درباره 

شخصیت شهید سلیمانی باشد.
به گزارش روز یکشــنبه ایرنــا از پایگاه 
اطلاع رسانی مرکز اسناد و تحقیقات دفاع 

مقدس، حسن علایی فعال با اشــاره به آغاز فراخوان دومین دوره دوسالانه انتخاب 
آثار برتر پژوهشــی دفاع مقدس و مقاومت؛ »جایزه شــهید حاج قاسم سلیمانی« 
گفت: همان طور که در فراخوان اعلام کردیــم در دوره دوم هم مانند دوره اول، آثار 
برتر پژوهشی در حوزه کتاب و رســاله های دکتری را مدنظر قرار دادیم و به دنبال 

جمع آوری حداکثری آثار هستیم.
کتاب ها و رساله های دکتری ســال های ۱3۹۹ و ۱۴۰۰ مورد ارزیابی قرار 

خواهند گرفت
وی با بیان اینکه در دومین دوره »جایزه شهید حاج قاســم سلیمانی«، کتاب ها و 
رساله های دکتری مربوط به سال ۱۳۹۹ و ۱400 مدنظر است یادآور شد: ما در دوره 
اول آثار مربوط به سال ۱۳۹۷ و ۱۳۹8 را جمع آوری کردیم، امسال و در این دوره قرار 
است آثار ســال ۱۳۹۹ و ۱400 را در حوزه های نظامی، امنیتی، سیاسی، فرهنگی، 

اجتماعی، حقوقی، اقتصادی، تاریخی و بین الملل جمع آوری کنیم.

رئیس کمیته امداد گفت: خیران و افراد 
نیکوکار مقیم خارج از کشــور، 40 هزار 
کــودك یتیم نیازمنــد را تحت حمایت 
گرفته اند. به گزارش ایلنا، ســیدمرتضی 
بختیاری در دیدار با حجت الاسلام مهدی 
ایمانی پــور، رئیس ســازمان فرهنگ و 
ارتباطات اســلامی با تبریک فرا رسیدن 
ایام الله دهه فجر، تشــکیل کمیته امداد 
با فرمان بنیانگذار کبیر انقلاب اســلامی 

را تبلور فرهنگ خیر و احسان دانست و افزود: یکی از ابعاد مهم در نشر فرهنگ غنی 
اسلامی، امدادرسانی به محرومان و نیازمندان اســت.  وی با اشاره به همکاری موفق 
کمیته امداد با خیریه های بین المللی و منطقه ای ادامه داد: تبادل تجربیات به ویژه در 
حوزه کارآموزی و حرفه آموزی، می تواند مبنای توسعه همکاری میان کمیته امداد و 
سازمان فرهنگ و ارتباطات اسلامی قرار گیرد.  رئیس کمیته امداد بر ضرورت تقویت 
تعامل با خیران خارج از کشور تاکید کرد و گفت: در حال حاضر 40 هزار فرزند یتیم تحت 
حمایت نیکوکاران خارج کشور هستند که میزان کمک های آنان به ایتام، تا پایان سال 
به ۹0 میلیارد تومان می رسد. بختیاری خاطرنشان کرد: شفاف سازی و ارائه آمار مستند 
در خصوص عملکرد کمیته امداد به افزایش اعتماد عمومی خیران در داخل و خارج 
از کشور منجر می شود و در همین راستا، تا پایان سال دسترسی برخط به سامانه های 
عملکردی کمیته امداد در بخش های مختلف، برای نهادهای نظارتی عملیاتی خواهد 
شد. وی اشاعه فرهنگ مواسات را در راستای مکتب اهل بیت )ع( عنوان کرد و افزود: به 
منظور ترویج فرهنگ اهل بیت )ع( هیچ فعالیتی موثرتر از کار خیر و نیکوکاری نیست.

براساساعلامسازمانتامیناجتماعی:
درخواست شرکت در کمیسیون پزشکی 

برای »از کار افتادگی« غیرحضوری شد

دبیراجراییدومیندورهدوسالانهانتخابآثاربرترپژوهشیدفاعمقدس
جایزه شهید حاج قاسم سلیمانی صرفا 

درباره شخصیت این شهید نیست

حمایت نیکوکاران خارج کشور از ۴۰ هزار 
یتیم

معاوندرمانوزارتبهداشتخبرداد:
سال گذشته به بیش از یک میلیون بیمار 
خارجی خدمات درمانی ارائه شده است

مدیرسامانهملیپایشحملونقلدانشآموزی:
شرط فعالیت رانندگان سرویس مدارس 

تزریق سه دز واکسن کرونا است

خبر

خبر

خبر

برخی علائم وجود دارد که با دقت در آنها مراجعه به بیمارســتان دیر نخواهد شد. مهم ترین عامل تب 
است، اگر افراد مبتلا به کرونا تب بالای 38.۵ دارند که با مصرف دارو و پاشویه اندکی کاهش می یابد، اما 
مجددا به سرعت افزایش می یابد که اصطلاحا تب سرکش خوانده می شود، باید به علائم خود دقت کنند، 
با بروز این علائم دیگر نمی توان بیمار را در خانه نگه داشت و باید به مراکز درمانی مراجعه کند و داروهای 

بیشتری دریافت کند.

رنا
: ای

س
عک

کاغذ فرهنگ و هنرکاغذ جامعه

خبرخبر

سریال »جیران« با پشت سر گذاشتن 
حواشی مربوط به ادعایی مبنی بر تشابهش 
با سریال »آهوی من مارال«، حدود دو 
هفته دیگر پخش می شود. به گزارش 
ایسنا، ساخته ی مشترك حسن فتحی 
و اسماعیل عفیفه از یکشنبه، 24 بهمن 
ماه در بستر شبکه نمایش خانگی منتشر 
خواهد شد. زمان اولیه اعلام شده برای 
پخش این سریال تاریخی، 24 دی ماه بود 
اما در همان روز و در حالی که »جیران« 
باید هشت صبح روی پلتفرم پخش کننده 
در دسترس کاربران قرار می گرفت، منتشر 
نشد و ساعاتی بعد روابط عمومی سریال 
در توضیح این تاخیر اعلام کرد: »در 
بازبینی نهایی ساترا ملاحظه ای بیان 
شد که در حال رفع و تهیه نسخه نهایی 

هستیم.«
اما حاشیه دیگر سریال »جیران« ادعای 
سازندگان سریال تاریخی دیگری به نام 
»آهوی من مارال« مبنی بر شباهت دو 
سریال و لزوم بازبینی و حذف شباهت ها 
بود. در ادامه سازمان تنظیم مقررات صوت 
و تصویر فراگیر در فضای مجازی )ساترا( 
به درخواست نویسنده سریال آهوی من 
مارال، تشکیل جلسه  داد و شباهت این 
دو مجموعه تاریخی را بررسی کرد که 
نتیجه این بررسی، امروز ـ دوشنبه ـ ۱۱ 
بهمن ماه ـ اعلام شد. بر این اساس اجماع 
هر سه کارشناس حاضر در جلسات بر 
فقدان شباهت به نحوی که قابلیت احراز 
گرته برداری سریال »جیران« از طرح 
»آهوی من مارال« را داشته باشد، اعلام 
و عنوان شد سریال حسن فتحی و منعی 
برای صدور مجوز انتشار از این حیث ندارد.

اکنون بر اساس آخرین بیانیه مشترك 
فیلیمو و تیم تولید »جیران«، پخش این 
سریال از  تاریخ 24 بهمن ماه آغاز می شود.

»جیران« شانزدهمین سریال حسن فتحی، 
پس از مجموعه های شب دهم، مدار صفر 
درجه و میوه ممنوعه و دومین سریال او 
در شبکه نمایش خانگی پس از سریال 
»شهرزاد« است و روایتگر زندگی جیران 

ـ یکی از همسران ناصرالدین شاه ـ است.
فیلمنامه »جیران« را احسان جوانمرد و 
حسن فتحی نوشته اند و اسماعیل عفیفه 

تهیه کنندگی آن را بر عهده دارد.

گلدسته طلاکاری حرم امام 
علی )ع( آماده رونمایی

مدیر صنعتی هنری ستاد توسعه بازسازی 
عتبات عالیات از پایان طرح مرمت و ترمیم 
طلاکاری گلدسته شمالی ایوان نجف در 

حرم امام علی )ع( خبر داد.
به گزارش ایســنا، روابط عمومی ســتاد 
توسعه و بازسازی عتبات عالیات در ایران 
در این باره توضیح داد: گلدسته ها و ایوان 
نجــف از مهمترین بخش هــای عمارت 
تاریخی حرم علوی و از میراث ارزشــمند 
هنر و معماری ایرانی اســلامی است. این 
بنای باشکوه توسط اســتادکاران ایرانی 
در عصر صفوی و زیر نظر "شــیخ بهایی" 
ســاخته و با کاشــی هایی به رنگ سبز 
نماکاری شــده بود که بعدها به دســتور 
نادرشــاه افشار، با پوشــش نازکی از طلا 
آبکاری شــد. از آن زمان تا کنون به دلیل 
عوامل مختلف، این بنــای تاریخی دچار 
آسیب و فرسایش شده بود که ستاد توسعه 
و بازسازی عتبات عالیات در چند مرحله 

برای ترمیم و مرمت آن اقدام کرده است.
همچنین کتیبه های میناکاری شــده با 
اشعار فارسی، ترکی و هندی، صدها سال 
روی ایوان تاریخی نجف، نصب شده بود 
که در زمان حکومت صــدام از روی ایوان 
کنده شد. پس از سقوط دیکتاتوری صدام، 
با همت متخصصان ستاد توسعه و بازسازی 
عتبات ایــن کتیبه های تاریخــی دوباره 
بازســازی و مرمت و در جای خود نصب 
شدند که شــعر معروف »زائران درگهت 
را بر در خلد بریــن* می دهند آواز طبتم 

فادخلوها خالدین« یکی از آن ها است.
محمد کریمــی ـ مدیــر صنعتی هنری 
ستاد توسعه و بازســازی عتبات عالیات ـ 
نیز گفت: سید عیســی الخرسان، تولیت 
آســتان مقدس علوی با حضور در جمع 
استادکاران ایرانی، آخرین خشت بازسازی 
و مرمت شده گلدسته شمالی ایوان نجف 
را نصب کرد و گلدسته شمالی هم اکنون 

آماده رونمایی است.
گلدسته طلاکاری حرم امام علی )ع( 

آماده رونمایی
او افزود: براســاس طرح، حــدود 4500 
خشــت مســی که قرن ها پیش توسط 
استادکاران ایرانی با روکش نازکی از طلا 
آبکاری شده بود ابتدا شماره گذاری شده 
و پس از جداسازی از گلدسته، در کارگاه 
مخصوص ترمیم و دوباره با پوشش نازکی 
از طلا به قطر چند میکرون پوشیده و در 

نهایت سرجای قبلی نصب  شد.

کتاب »روایت سرباز« در احوال و اندیشه های سردار شهید حاج قاسم 
سلیمانی، به همت بنیاد رودکی و از انتشارات این بنیاد در تالار وحدت 
رونمایی شد. به گزارش ایلنا به نقل از روابط عمومی و امور بین الملل 
بنیاد رودکی، کتاب »روایت سرباز«، تالیف کامیار صداقت ثمر 
حسینی و به انضمام مجموعه عکس های جایزه عکس بنیاد رودکی 

از انتشارات این بنیاد به چاپ رسیده است. 
این کتاب در حاشیه آیین تجلیل از ناشران فعال در نشر و بازنمایی 
زندگی، شخصیت و مکتب سپهبد شهید حاج قاسم سلیمانی با حضور 
محمد حسین صفار هرندی، وزیر اسبق فرهنگ و ارشاد اسلامی و 
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام، مهدی افضلی مدیرعامل بنیاد 
رودکی و کامیار صداقت ثمر حسینی، نویسنده کتاب رونمایی شد.  
کتاب »روایت سرباز« در چهار فصل تالیف شده و متشکل از دو بخش 
نوشتاری و تصویری است. بخش نوشتاری دفتری است از احوال و 
اندیشه های سردار سلیمانی؛ فصل اول کتاب »زندگانی و زمانه ی 
شهید« به زندگی و مجاهدت های سردار سلیمانی پرداخته است. 
فصل دوم با عنوان »شهید سلیمانی و آداب دانی جهاد« به تبیین 
مبانی و مآخذ دینی مجاهدان حرم در مبارزه با داعش اختصاص 
دارد.  »پایان شجره ی خبیثه ی داعش« فصل سوم کتاب روایت سرباز 
است که دستاوردهای جهادی شهید سلیمانی را در برابر سازمان 
داعش تبیین می کند و در فصل پایانی کتاب با عنوان »شهادت« 
به شهادت سردار سلیمانی و برخی بازتاب های آن اشاره شده است.  
بخش تصویری کتاب را تصاویر نخستین جایزه عکس خبری »روایت 
سرباز« تشکیل داده است. این جایزه در سال ۱۳۹۹ به همت بنیاد 
رودکی، به دبیری مهدی فروتن و با موضوع شهید سلیمانی برگزار 
شد و پس از انتشار فراخوان، ۱۱4۹ اثر از ۱۳5 عکاس به دبیرخانه 
رسید که پس از داوری، 8۳ اثر از 52 عکاس برای نمایشگاه روایت 
سرباز انتخاب شد.  کتاب »روایت سرباز« در احوال و اندیشه های 
سردار شهید حاج قاسم سلیمانی و توسط انتشارات بنیاد رودکی به 

چاپ رسیده است.

با عبور از حاشیه ها، »روایت سرباز« رونمایی شد
»جیران« چه زمان 

منتشر می شود؟

احمد میرمعصومی آهنگساز موفق به دریافت دو مدال نقره در بخش 
آهنگسازی از جایزه جهانی موسیقی سال 2022 شد.

به گزارش ایلنا، با اعلام نتایج رقابت بزرگ جهانی »گلوبال موزیک 
اواردز«، اثر Ethunk با آهنگسازی احمد میرمعصومی در دو بخش 
بهترین آهنگسازی و بهترین میکس موسیقی برنده دو مدال نقره از این 
رقابت بزرگ جهانی شد.  با دریافت دو مدال نقره دیگر از رقابت بزرگ 
جهانی گلوبال موزیک اواردز، مجموع عناوین جهانی احمد میرمعصومی 
به ده عنوان رسید.  »جایزه جهانی موسیقی« یا »گلوبال موزیک اواردز« 
به عنوان نهادی معتبر و بین المللی برای معرفی موزیسین های مستقل از 
سال 20۱۱ پایه گذاری شد و هرساله به چند هنرمند موسیقی نشان طلا 
اعطا می کند. عبدالحسین مختاباد اولین هنرمند موسیقی ایرانی است 

که توانسته در این رقابت ها، جایزه طلایی دریافت کند.

درخشش آهنگساز ایرانی در جایزه 
جهانی موسیقی

جشنواره فیلم فجر که چیزی به آغاز رسمی آن باقی 
نمانده، امسال و در چهلمین سالگرد خود ترکیبی از 
سینمای دفاع مقدس، فیلم پرتره و اقتباس است در 
حالی که چیزی بیش از 50 درصد آن را ملودرام  یا 

فیلم های اجتماعی تشکیل می دهند.
جشنواره فیلم فجر بدون شک مهمترین رویداد 
فرهنگی هنری در ایران است که از سال ۱۳6۱ تاکنون 
به صورت پیوسته برگزار می شود. شیوه برگزاری، محل 
برگزاری، کمیت و کیفیت آثار بخش مسابقه جشنواره 
فیلم فجر؛ از جمله موضوعاتی است که همواره طی این 
سالیان، برای مخاطبان، فیلمسازان، منتقدان و اهالی 

رسانه اهمیتی شایان توجه داشته است. 
امسال شاید از این منظر که این رویداد 40 ساله می 
شود و از سویی دیگر به دلیل کاهش سخت گیری 
هایی که از باب شیوع بیماری کرونا در دو سال گذشته 
گریبانگیر جامعه جهانی بوده، این دوره از جشنواره فیلم 
فجر اهمیتی مضاعف یافته و بار دیگر بر صدر مهمترین 

رویدادهای پایانی سال قرار گرفته است.
امسال 22 اثر به بخش مسابقه جشنواره فیلم فجر راه 
یافته که قرار است در میانه بهمن ماه ۱400 )۱۱ تا 2۱ 
بهمن برای اهالی رسانه و منتقدان و ۱2 تا 22 بهمن 

برای سینماهای مردمی( اکران شود.
»بدون قرار قبلی« تنها اثر اقتباسی جشنواره 

چهلم
درست سال گذشته و در خلال سی و نهمین جشنواره 
فیلم فجر بود که محسن قرایی با بی همه چیز موفق شد 
تا علاوه بر سیمرغ بلورین در 4 رشته تدوین، موسیقی 
متن، طراحی لباس و جایزه ویژه هیئت داوران، سیمرغ 
بلورین بهترین فیلمنامه اقتباسی را از آن خود کند؛ اثر 
خوش ساختی که مجموعه ای از بهترین هنرپیشگان را 
در اختیار داشت و داستانش اقتباسی آزاد از نمایشنامه 
مشهور ملاقات بانوی سالخورده نوشته فردریش 

دورنمات بود.
امسال در حالی سهم فیلم های اقتباسی از ویترین 
جشنواره فیلم فجر اندك است که سال گذشته 
کارزارهای توجه به فیلمنامه های اقتباسی فعال 
شده بود به طوری که بنیاد سینمایی فارابی طی 
فراخوانی اعلام کرد تصمیم دارد تا آثار برگزیده در 
گونه های مختلف ادبیات داستانیِ پس از انقلاب را بر 
اساس جذابیت های داستانی، اولویت های فرهنگی و 
قابلیت های سینمایی، برای تولید فیلم مورد حمایت 
قرار دهد؛ طرحی که خروجی مورد توجهی لااقل در این 

دوره از جشنواره نداشته است.
به رغم این شرایط مهیا برای تولید آثار اما تنها اثر 
اقتباسی جشنواره چهلم فیلم سینمایی بدون قرار 
قبلی اثر بهروز شعیبی است که ظاهرا برداشتی آزاد 
از یکی از داستان های مصطفی مستور )نویسنده و 

پژوهشگر( است.
شعیبی درباره فیلمنامه و اینکه آیا بدون قرار قبلی 
بر اساس یکی از داستان های مصطفی مستور نوشته 
شده است، توضیح داده است: قصه بدون قرار قبلی 
از فروردین ۱۳۹۹ برای ما شروع شد. جلسات مختلف 
زیادی حتی با فیلمنامه نویس ها و اساتید مختلف 
داشتیم و روی قصه حرف زدیم. ما از آقای مستور 
اجازه گرفتیم و ایشان به عنوان مشاور فیلمنامه در 

کنار ما بودند.
بدون قرار قبلی روایتگر داستان بازگشت  یک هنرمند 
به کشور پس از سال ها دوری است تا ادای دینی باشد 
به غم غربت هنرمندانی که سال ها در غربت زندگی 
کرده اند. پگاه آهنگرانی، مصطفی زمانی، صابر ابر و الهام 

کردا بازیگران این فیلم سینمایی هستند.
فیلم پرتره  دو  »بیرو«  و  مهدی«  »موقعیت 

جشنواره
فیلم پرتره ها آثاری برگرفته از زندگی شخصیت های 
حقیقی در دنیای واقعی هستند. این گونه به دلیل 
روایتگری داستانی که مابه ازایی بیرونی و خارج ز سینما 
دارند همواره از جذابیت های زیادی برای تماشاگران 

برخوردار بوده اند.
امسال و در خلال برگزاری جشنواره سینما حقیقت 
فیلم پرتره های متعددی به نمایش درآمد که بی شک 
 Citizen( یکی از جذابترین آنها مستند شهروند اشَه

Ashe( بود.
 Arthur :َپرتره ای که روایتگر زندگی )آرتور اش
Robert Ashe, Jr زاده ۱0 ژوئیه ۱۹4۳ - درگذشته 
6 فوریه ۱۹۹۳( اولین تنیسور سیاه پوست ایالات 
متحده آمریکا بود که در دوران بازی خود سه بار عنوان 
مسابقات بزرگ جهانی تنیس، مشهور به گرنداسلم، 

را برده است.
به رغم این جذابیت اما توجه به سینمای پرتره آن گونه 
که باید در سینمای ایران ساخته و پرداخته نشده است؛ 
البته در سال های اخیر تولیدات در این راستا افزایش 
داشته و رشد قابل قبولی را به خود دیده است؛ فیلم 
غلامرضا تختی فیلمی در سبک زندگی نامه ای و ورزشی 
به کارگردانی بهرام توکلی، تهیه کنندگی سعید ملکان و 

به قلم بهرام توکلی و سعید ملکان محصول سال ۱۳۹۷ 
یک از فیلم پرتره های اخیر بود که در نخستین روز از 

سی و هفتمین دوره جشنواره فیلم فجر رونمایی شد.
تک تیرانداز فیلمی به کارگردانی علی غفاری و 
تهیه کنندگی ابراهیم اصغری محصول بنیاد فرهنگی 
روایت فتح تولید سال ۱۳۹۹ و دربارهٔ تک تیراندازی به 
نام عبدالرسول زرین دیگر سینمایی متاخری بودکه در 
سی و نهمین دوره جشنواره فیلم فجر به نمایش درآمد.
و منصور فیلمی به کارگردانی و نویسندگی سیاوش 
سرمدی و تهیه کنندگی جلیل شعبانی محصول سال 
۱۳۹8 بود که در سی و نهمین دوره جشنواره فیلم فجر 
اکران شد و روایتی بود از زندگی شهید منصور ستاری.

امسال و با این تفاسیر دو فیلم سینمایی پرتره در 
جشنواره فیلم فجر حضور دارد:

فیلم سینمایی موقعیت مهدی یکی از این دو اثر است. 
این فیلم به رشادت های لشکر ۳۱ عاشورا می پردازد 
و ضمن نمایش فرازهایی از مجاهدت های خاموش 
برخی از دلاوران این لشکر در عملیات های خیبر و بدر 
و نمایش رشادت های حمید باکری، زندگی و شهادت 

مهدی باکری را محور داستان خود قرار داده است.
در خلاصه داستان این فیلم که توسط هادی حجازی فر 
و ابراهیم امینی نوشته شده، آمده است: مهدی باکری، 
فرمانده لشکر ۳۱ عاشورا از برادر کوچک ترش حمید 
می خواهد برخلاف مشکلاتی که برایش پیش آمده 
به منطقه برگردد و در کنار او باشد. حمید می پذیرد و 
همراه می شود. حالا بعد از عملیات خیبر، مهدی باید 

تنها به خانه برگردد...

هادی حجازی فر، ژیلا شاهی، وحید حجازی فر، 
معصومه ربانی نیا، وحید آقاپور و روح الله زمانی، بازیگران 

این فیلم سینمایی اند.
دیگر فیلم پرتره جشنواره امسال بی رو است؛ فیلمی 
که در آن زندگی علیرضا بیرانوند در دوره نوجوانی را 
به تصویر می کشد. بیرانوند در بی رو سوژه جدیدترین 
اثر مرتضی علی عباس میرزایی شده و این فیلم از آن 
جهت حائز اهمیت است که به روایت زندگی شخصیتی 
می پردازد که در قید حیات است؛ موضوعی که چندان 

در سینمای ایران متداول نبوده است.
بی رو روایتی از زندگی علیرضا بیرانوند از دوران کودکی 
تا ورود به فوتبال حرفه ای و عضویت در تیم ملی فوتبال 
است و طبق آنچه که از اخبار رسمی این فیلم منتشر 
شده یکی از اقوامش به نام حسین بیرانوند ایفاگر نقش 
او در فیلم است. حسین بیرانوند، رضا داوود نژاد، سعید 
داخ، صحرا اسدالهی، سهیل قنادان، سیاوش چراغی 

پورو محمد نیکبخت بازیگران این فیلم هستند.
»دسته دختران«، »۲888« و »موقعیت مهدی« 

سه قاب از دفاع مقدس
بی شک سینمای مقاومت که در ایران با نام سینمای 
دفاع مقدس شناخته می شود بومی ترین گونه سینمای 
ایران محسوب است که با ساختار و مناسبات یک اتفاق 
جمعی و تاریخی در داخل کشور پایه گذاری شده. 
سینمای دفاع مقدس از جمله قوی ترین ژانرهای 
سینمایی ماست که همچنان می تواند بکرترین 
موضوعات را به تصویر بکشد و این حقیقت را فیلم های 

موفق دفاع مقدسی در سال های اخیر نشان می دهد.

روایت چهلم؛ یك اقتباس با ملودرام های فراوان
نگاهی به فیلم های چهلمین جشنواره فیلم فجر؛

رنا
: ای

س
عک

دبیر چهلمین جشنواره بین المللی تئاتر 
فجر با اشاره به شیوع ویروس امیکرون 
طی روزهای اخیر تغییر در شیوه برگزاری 
جشنواره از شکل فیزیکی و انتقال به فضای 
مجازی را منوط به ابلاغیه ستاد ملی مقابله 

با کرونا دانست.
به گزارش خبرنگار فرهنکی ایرنا، نشست 
خبری چهلمین جشنواره بین المللی تئاتر 
فجر صبح امروز دوشنبه یازدهم بهمن با 
حضور حسین مسافر آستانه دبیر این رویداد، 
دکتر قادر آشنا مدیرکل اداره هنرهای 
نمایشی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، 
اتابک نادری دبیر اجرایی این جشنواره و 
مهران فاطمی استاندار یزد در تالار رودکی 

برگزار شد.
حسین مسافر آستانه در این نشست گفت: 
جشنواره امسال در ۱0 بخش شامل شش 
بخش اجرایی و چهار بخش غیراجرایی از 
جمله نمایشگاه و مسابقه عکس و پوستر، 
مسابقه نمایشنامه نویسی و نمایشگاه اسناد 
چهل دوره جشنواره تئاتر فجر برگزار 
خواهد شد. وی افزود: در بخش پژوهش سه 
محور برگزاری نمایشگاه اسناد چهل ساله 
تئاترفجر، آغاز فاز اول پروژه تاریخ شفاهی 
جشنواره تئاتر فجر و ترجمه  کتاب راهنمای 
جشنواره های بین المللی از دانشگاه کمبریج 

است مد نظر قرار گرفته است.
وی با اشاره به آنکه در بخش برگزاری 
نمایشگاه اسناد چهل ساله تئاتر فجر بخشی 
کوچک در قالب نمایشگاه فیزیکی و به دلیل 
گستردگی اسناد و منابع بخش عظیم آن در 
قالب نمایشگاه مجازی در تلویزیون تئاتر 
ایران و دیگر پلتفرم ها برنامه ریزی شده 

است.
مسافر آستانه خاطرنشان کرد: متأسفانه در 
حوزه تاریخ برگزاری ادوار پیشین جشنواره 
تئاتر فجر تنها دانش ما متکی به خاطرات 
هنرمندان است به همین سبب برای ثبت 
و ضبط تمامی آن رویدادها فاز اول پروژه 
تاریخ شفاهی را آغاز کردیم که بخش 
نخست در این جشنواره رونمایی خواهد شد.

مسافرآستانه در بخش دیگر این نشست با 
ابراز تاسف از این که تمام برنامه ریزی های 
چندین ماهه دبیرخانه اجرایی این جشنواره 
مبنی بر برگزاری بخش اجراهای صحنه ای 
جشنواره با استفاده از ظرفیت صددرصدی 
تماشاخانه ها به دلیل شیوع سویه جدید 

کرونا موسوم به امیکرون دست خوش 
تغییر شد گفت: طبق آخرین اطلاعی که 
به ما داده اند ما در حوزه پذیرش سالن ها با 
ظرفیت ۳0 درصدی مواجه خواهیم بود و هر 
گونه تغییر دیگری مبنی بر انتقال تام و تمام 
جشنواره به بخش مجازی منوط به ابلاغی 

ستاد ملی مقابله با کرونا خواهد بود.
وی خاطرنشان کرد: هرچند پیش از این ما 
بخش استفاده از فضای مجازی را با توجه به 
تجربه سال گذشته به عنوان جزئی لاینفک از 
جشنواره امسال برای جذب گستره بیشتری 
از مخاطبان مدنظر قرار داده ایم اما امیدواریم 
که مجبور نباشیم مانند دوره سی و نهم بار 
دیگر بخش صحنه ای جشنواره تئاتر فجر 
را به شکل کامل در فضای مجازی برگزار 

کنیم.
بازگشت فجر استانی بعد از دو سال 

غیبت
مسافرآستانه درباره بازگشت و احیای 
بخش فجر استانی گفت: در چند دوره 
شاهد برگزاری فجر استانی بودیم و آخرین 
دوره آن در جشنواره سی وهفتم )۱۳۹۷( 
برگزار شد. به این معنا که تعدادی از کارهای 
پذیرفته شده در جشنواره به استان ها اعزام 
می شدند و اجراهایی را برای دیگر استان ها 

داشتند.
وی ادامه داد: این اتفاق بعد از دو سال غیبت 
بار دیگر در فجر چهلم احیا شده که جای 

بسیار خوشحالی است. چرا که معتقدیم 
این بخش در گسترش جشنواره تئاتر فجر 
در سطح کشور اهمیت بالایی دارد. چرا 
که امکان حضور همه در تهران نیست به 
همین سبب تعمیم جشنواره به استان ها 

ضروری بود.
دبیر چهلمین جشنواره بین المللی تئاتر فجر 
خاطرنشان کرد: امسال جشنواره استانی به 
لطف مشارك استان یزد، به این بخش از 
کشورمان خواهد رفت و تعدادی از اجراهای 
صحنه ای و تعدادی از اجراهای خیابانی در 
حین برگزاری جشنواره در شهر یزد اجرا 
خواهد شد. همچنین تعدادی از اجراها بنا به 
درخواست استانداری گیلان در شهر رشت 

روی صحنه خواهد رفت.
آثار  آماری  و  موضوعی  تفکیک 

جشنواره
مسافرآستانه با بیان اینکه در بررسی آثار 
و ثبت نام از داوطلبان برای شرکت در 
جشنواره و انتخاب آثار، موضوع خاصی 
را تعیین نکرده ایم؛ اما در خروجی نتیجه 
جالبی حاصل شد یادآور شد: ۱0۹ نمایش 
در جشنواره امسال حضور دارند که ۱۹ 
اثر به مضامین مرتبط با مقاومت و شهید 
سلیمانی و مدافعان سلامت، مقاومت های 
ضد استعماری و... می پردازند، ۹ نمایش 
با موضوع مسایل خانواده و 2 اثر مرتبط با 

مشکلات مواد مخدر هستند.

علی رمضانی با پایان هشتمین روز از دومین 
نمایشگاه مجازی کتاب تهران از فروش ۷۳2 

میلیارد ریالی کتاب از سوی ناشران خبر داد.
به گزارش ایلنا به نقل از ستاد خبری دومین 
نمایشگاه مجازی کتاب تهران، علی رمضانی 
)رئیس دومین نمایشگاه مجازی کتاب تهران و 
مدیرعامل خانه کتاب و ادبیات ایران( با اشاره 
به تعداد کتاب های فروخته شده در دومین 
نمایشگاه مجازی کتاب تهران بیان کرد: یک 
میلیون و ۱۳5هزار و 80۳ نسخه کتاب به ارزش 
۷۳2 میلیارد و 822 میلیون و 565 هزار و ۱8ریال 

از سوی مردم خریداری شده است.
رئیس دومین نمایشگاه مجازی کتاب تهران 
افزود: با پایان هشتمین روز دومین نمایشگاه 
مجازی کتاب تهران، ۱۹8هزار و ۷42 سفارش 
ثبت شده است که از این تعداد ناشران ۱۳۷هزار 
و 25 سفارش را به شرکت ملی پست جمهوری 
اسلامی ایران تحویل داده اند و مابقی سفارش ها 
به تعداد 5۳هزار و 26۹ سفارش در انتظار ارسال 
است. او با تاکید بر اینکه اولویت تسویه حساب با 
ناشرانی است که مرسوله های پستی را سریع تر به 
پست جمهوری اسلامی ایران تحویل دهند، اظهار 
کرد: ناشران باید از زمانی که سفارش قطعی را در 

پنل کاربری خود مشاهده کردند، ظرف مدت 24 
ساعت بسته ها را به شرکت ملی پست جمهوری 

اسلامی ایران تحویل دهند تا کتاب ها در کمترین 
زمان ممکن به دست خریداران برسد.

دبیرچهلمینجشنوارهبینالمللیتئاترفجر:فروش ۷۳۲ میلیارد ریالی کتاب در هشت روز

تغییر در روند برگزاری جشنواره تئاتر فجر منوط 
به ابلاغیه ستاد ملی مقابله با کرونا است

گزارش
ایلنا
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قائم مقام وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی گفت: ضبط 
تاریخ شفاهی ایران آغاز شده است و تاریخ شفاهی بیش از 50 نفر از 
یران ضبط خواهد شد، این طرح در دهه فجر امسال شروع  مفاخر ا
ندگار در حوزه  می شود، همچنین سال آینده همایش چهره های ما

میراث فرهنگی را برگزار خواهیم کرد.
به گزارش ایرنا از اداره کل روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت میراث 
فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی، علی دارابی روز دوشنبه - ۱۱ 
بهمن- در پانزدهمین نمایشگاه بین المللی گردشگری و سی وپنجمین 
یران  ه ملی صنایع دستی تهران گفت: ضبط تاریخ شفاهی ا نمایشگا
آغاز شده است و تاریخ شفاهی بیش از 50 نفر از مفاخر ایران ضبط 
ین طرح در دهه فجر امسال شروع می شود. همچنین  خواهد شد، ا
ندگار در حوزه میراث فرهنگی را  ینده همایش چهره های ما سال آ
برگزار خواهیم کرد.قائم مقام وزیر میراث فرهنگی گفت: برنامه ریزی 
گسترده ای باید انجام دهیم تا در حوزه ثبت جهانی عقب ماندگی ها را 
جبران کنیم. در حال تدوین یک برنامه ۱0 ساله هستیم و آثاری که در 
فهرست ثبت جهانی قرار خواهد گرفت، شناسایی می کنیم، در همین 
راستا بیش از 50 کار مهم را در حوزه میراث فرهنگی تدوین کردیم و 

نجام شده است. معاون  نها ا برنامه ریزی برای آ
میراث فرهنگی کشور گفت: توسعه همکاری با 
یه، جهان اسلام و کشورهای  کشورهای همسا
اروپایی را دنبال می کنیم تا با پیگیری دیپلماسی 

نیم  بزارهای دیپلماسی بتوا ز قدرتمندترین ا موزه ای به عنوان یکی ا
ارتباطات فرهنگی خود را با کشورهای مختلف حفظ کنیم.

او ادامه داد: یکی از دستاوردهای ایران بعد از پیروزی انقلاب اسلامی، 
ساخت و توسعه موزه ها است. در حال حاضر ۷50 موزه در ایران داریم 
و برنامه های حمایتی برای موزه داران در نظر گرفته شده است. امید 
داریم در سال ۱40۱ با تشکیل انجمن خیران میراث فرهنگی بتوانیم 
قدم های مهم در این حوزه به ویژه موزه داری برداریم. قائم مقام وزیر 
یران بهشت  رند ا عتقاد دا میراث فرهنگی بیان کرد: کارشناسان ا
باستان شناسی است. در دوره مدیریت مهندس ضرغامی کاوش ها را 
افزایش داده ایم و پژوهشگاه میراث فرهنگی و گردشگری برنامه هایی 
را در این باره آغاز کرده است. این نوید بزرگ را می دهم که همکاری 
با کشورهای اسلامی در حوزه باستان شناسی را با هدف تقویت روابط 

فرهنگی و توسعه کسب و کار ارتقا خواهیم داد.

قائممقاموزیرمیراثفرهنگی:

همایش چهره های ماندگار در حوزه میراث فرهنگی 
برگزار می شود

خبر
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کاغذ سیاست

خبرخبر

یک حقوقدان با تاکید بر این که سخت کردن 
طلاق توافقی نه تنها کمکی به بقای خانواده 
نمی کند بلکه به افزایش بحران های خانواده 
منجر می شود گفت:  افزایش مسئله طلاق 
ناشی از بحران های اجتماعی است، به همین 
دلیل باید نگاه عمیق تری به این مسائل 
داشت و برنامه ریزی  های کارشناسانه ای 
برای آن تدوین کرد. کامبیز نوروزی در 
گفت وگو با ایسنا و در واکنش به صحبت 
اخیر رئیس جمهور که »طلاق توافقی باید 
اصلاح شود و به سهولت انجام نشود« گفت: 
متاسفانه مساله طلاق در سطوح حاکمیتی 
عمیق و کارشناسانه دیده نمی شود. به 
هرحال طلاق در جامعه اثرات نامناسبی 
می گذارد اما باید به این نکته هم توجه 
کنیم که خانواده بحران زده هم در جامعه 
و هم در بین اعضای آن خانواده اثرات بدی 
دارد. وقتی روابط زوجین غیرقابل تحمل 
می شود هم زن و مرد و هم فرزندانشان دچار 
آسیب های متعدد روحی و روانی می شوند 
و گاهی اوقات ممکن است خطرات جانی 
هم داشته باشد. وی گفت: نتیجه سخت 
کردن طلاق توافقی کاهش طلاق نیست 
بلکه افزایش بحران ها و آسیب های خانواده 
بحران زده است و این به زیان جامعه است. 
نوروزی اضافه کرد: اگر انجام طلاق توافقی 
نیز دشوار شود ممکن است یکی از زوجین 
اقدام به طرح دعوای طلاق کند که به آن 
»طلاق ترافعی« می گویند که اولا روند آن 
طولانی است ثانیا کشمکش های بین دو 
طرف خیلی زیاد است. در واقع زوجین در 
جریان یک دعوای پرتنش یکی دو ساله 
قرار می گیرند که این هم آسیب زا است. 
این حقوقدان با تاکید بر این که سخت 
کردن طلاق توافقی نه تنها کمکی به بقای 
خانواده نمی کند بلکه به افزایش بحران های 
خانواده منجر می شود بیان کرد: بحث های 
زیادی برای برنامه ریزی جهت کاهش طلاق 
مطرح می شود اما رسیدن به این هدف با 
این شیوه ها ممکن نیست. مسئله این است 
که انواع بحران های سیاسی، اجتماعی، 
اقتصادی و فرهنگی به طور طبیعی بر افراد 
جامعه اثر می گذارد و موجب آسیب های 

روحی و روانی مردم می شود.

مخالفت اکثریت مجلس با 
خرید خدمت سربازی

نماینده تهران در مجلس شورای اسلامی 
مصوبه کمیســیون تلفیق درباره خرید 
خدمت ســربازی را مغایر عدالت خواند و 
گفت که به احتمال زیــاد این مصوبه در 
صحن علنی تصویب نمی شــود چرا که 

اکثریت نمایندگان با آن مخالفند.
به گزارش ایســنا مجتبی توانگر با اشاره 
به مصوبه کمیسیون تلفیق درباره خرید 
خدمت ســربازی گفــت: ایــن موضوع 
مصوبه کمیســیون تلفیق است که هنوز 
به قانون تبدیل نشده است. وی ادامه داد: 
در شرایطی که بســیاری از نمایندگان به 
مصوبه کمیســیون تلفیق درباره خرید 
سربازی انتقاد دارند، برخی طوری موضع 
گیری می کنند که گویا این قضیه مصوب 

شده و کار تمام است.
این نماینده مجلــس پیش بینی کرد که 
با توجه به فضای موجــود در مجلس، به 
احتمال زیاد موضوع ســربازی در صحن 
علنی تصویب نمی شــود چون مهم ترین 
مشکل و دلیل مخالفت با خرید سربازی 
بحث ارتباط آن با عدالت است. این عضو 
کمیسیون اقتصادی مجلس یادآور شد: در 
4 سال دولت آقای روحانی یعنی از سال 
های ۹4 تا ۹۷ خدمت ســربازی فروخته 
شــد چون اعتقاد برخی از موافقین این 
است که ســرباز فراری ها زیاد هستند و 
ســن آنها بالا رفته و این مصوبه برای رفع 
این مشکل است، حال اینکه راه حل فرار 
عــده ای از خدمت ســربازی، فروش آن 
نیســت. برای حل این معضل باید چاره 
دیگری اندیشید. هم سربازی را حرفه ای 
کرد و هم راه را بر فراریان بســت نه اینکه 

روی قانون گریزی قیمت گذاری کنیم.
توانگر با اشاره به بند ۹ سیاست های کلی 
قانون گذاری ابلاغی از سوی رهبر انقلاب 
در مهر ســال ۱۳۹8 گفت: رهبر انقلاب 
در این سیاســت ها تصریح می کنند که 
»عدالت محوری در قوانیــن و اجتناب از 
تبعیض ناروا، عمومی بودن قانون و شمول 
و جامعیت آن و حتی الامــکان پرهیز از 
اســتثناهای قانونی.« با عنایــت به این 
موضوع، مصوبه کمیسیون تلفیق مخالف 
این بند است و حتی مشکل بنیادین دارد.

او گفت: همیــن حالا هزاران ســرباز در 
مناطق مختلف عملیاتی و مرزهای کشور 
در شرایطی سخت مشغول خدمت هستند 
و هر چند وقت یک بار خبر شهادت یکی 
از این عزیزان را می شــنویم. آیا می دانیم 
فروش خدمت ســربازی چه تاثیری در 

روحیه این جوانان دارد؟

رئیس کل دادگستری استان هرمزگان از 
صدور دستور ویژه قضایی برای پهلوگیری 
فوری دو کشتی حامل ۱۳4 هزار تن جو 
وارداتی و ترخیص محموله های آنها پس از 

ماه ها بلاتکلیفی در دریا خبر داد.
به گزارش ایسنا به نقل از قوه قضاییه، مجتبی 
قهرمانی رئیس کل دادگستری هرمزگان 
در سی و چهارمین بازدید خود از بندر 
شهید رجایی بندرعباس ضمن بازرسی از 
قسمت های مختلف این مجتمع بندری، 
گمرك، اسکله ها وانبارها، اقدامات انجام شده 
به منظور مقابله با قاچاق در بندر و گمرك 
شهید رجایی را شخصاً مورد بررسی قرار 
داد و علاوه بر ارائه توصیه های لازم خطاب 
به مسئولین مربوطه به منظور تشدید تدابیر 
پیشگیرانه و مقابله ای، دستورات ویژه ای صادر 
کرد. مجتبی قهرمانی در جریان این بازدید با 
اشاره به دستور مهم ریاست محترم قوه قضائیه 
برای پیگیری و نظارت بر نحوه ورود، نگهداری 
و ترخیص کالا در گمرکات کشور و سازمان 
اموال تملیکی و ضرورت تعیین تکلیف آن ها 
در سریع ترین زمان ممکن، اظهار داشت: در 
اجرای سیاست های کلان دستگاه قضایی و 
از باب نظارت بر حقوق عامه، در جریان بازدید 
از بندر شهید رجایی بندرعباس، تصمیمات 
لازم به منظور شتاب بخشی به روند ترخیص 
کالاهای اساسی اتخاذ گردید و بر این اساس، 
دستگاه های متولی مکلف شدند نسبت به 
بسیج تمامی امکانات برای ترخیص فوری 
اقلام دپو شده در محوطه و انبارهای گمرك 

و بندر شهید رجایی، به سرعت اقدام نمایند.
در ادامه این بازدید که مدیرکل بنادر و 

کشتیرانی  استان هرمزگان، معاون اجتماعی 
و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری استان، 
مدیرکل دامپزشکی، مدیرکل پشتیبانی امور 
دام و جمعی از مسئولان قضایی و اجرایی نیز 
حضور داشتند، تصمیمات لازم به منظور 
تشدید اقدامات نظارتی در جهت کنترل ورود 
و خروج به بندر و تسریع در جهت تعیین 
تکلیف و ترخیص کالاهای اساسی دپو شده 
در بنادر، گمرکات و در کشتی ها و لنگرگاه ها 

اتخاذ و به مسئولین مربوطه ابلاغ شد.
رئیس کل دادگستری استان هرمزگان 
همچنین از صدور دستور ویژه قضایی برای 
نمونه برداری فوری از دو کشتی حامل ۱۳4 
هزار تن جو وارداتی جهت ترخیص محموله 
های آنها پس از چهار ماه بلاتکلیفی در دریا 
نیز خبر داد و تصریح کرد: در بازدید صورت 
گرفته از بندر شهید رجایی بندرعباس و پس 
از کسب اطلاع از عدم تدبیر برای پهلوگیری 
این کشتی ها و عدم ترخیص محموله های 
بزرگ جو وارداتی مورد نیاز کشور، دستورات 

ویژه قضایی به منظور رفع موانع موجود و 
تسریع در پهلوگیری این کشتی ها و ترخیص 

محموله هایشان صادر شد. 
وی خاطرنشان کرد: عدم پهلوگیری این 
کشتی ها در بندر شهید رجایی بندرعباس 
و  پیگیری  عدم  تعامل،  عدم  از  ناشی 
ناهماهنگی میان ادارات و نهادهای متولی 
بوده است که با توجه به حجم زیاد جو وارداتی 
موجود در کشتی ها و مسائل به وجود آمده، 
باعث شده بود کشتی های مذکور به مدت 
4 ماه معطل رها شده و محموله ۱۳4 هزار 
تنی جو روی دریا نگهداری و در معرض خطر 
تضییع قرار گیرد.  قهرمانی خاطرنشان کرد: 
به منظور رفع مشکل به وجود آمده برای این 
کشتی ها، مقرر گردید در اسرع وقت ضمن 
انجام آزمایش های لازم و با مشخص شدن 
وضعیت سلامت این محموله ها، نسبت به 
تخلیه کامل و ارسال آن ها به استان های 
مختلف برای تأمین بخش قابل توجهی از غله 

مورد نیاز کشور اقدام گردد.

رییس ستاد مرکزی دهه فجر انقلاب اسلامی گفت: 
در این هفته با هماهنگی با ستاد مرکزی مقابله با 
کرونا، تصمیم گرفته می شود که برنامه 22 بهمن را 
چگونه برگزار کنیم. برای هر شرایطی در حال برنامه 

ریزی هستیم و آمادگی داریم.
به گزارش ایسنا، سیدنظام الدین موسوی در نشست 
خبری خود با تبریک سالروز پیروزی انقلاب اسلامی 
و گرامیداشت یاد امام خمینی )ره( و شهدای انقلاب، 
اظهار کرد: در این 4۳ سال ملت ایران در برابر همه 
تهدیدها، تحریم ها و توطئه های دشمنان ایستاد و 
دشمن اعتراف دارد که فشارهای حداکثری به ملت 
ایران فایده ای نداشت. امروز همه آزادی خواهان و 
عدالت طلبان در سراسر جهان، ایران اسلامی را قبله 
آمال خود می دانند. مقاومت مردم منطقه گوشه ای 

از تلالو آرمان های انقلاب در منطقه است.
وی افزود: در شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی 
برنامه های متعددی برای سالگرد پیروزی انقلاب 
در نظر گرفته شده است. ما تلاش داریم که جشن 
های پیروزی انقلاب اسلامی را باشکوه تر برگزار می 
کنیم اگرچه تاکید داریم که پروتکل های بهداشتی 
رعایت شود. از ۱2 تا 22 بهمن مراسم های مختلف 
داریم. تاکید داریم که همه جشن ها تبلور وحدت 

همه اقشار، اصناف، اقوام و ادیان کشور باشد.
رییس ستاد مرکزی دهه فجر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کرد: 26 کمیته مرکزی برای برگزاری 
جشن های انقلاب برنامه ریزی کرده و مراسم 
های مختلف را برگزار می کنند. متناظر با این 
کمیته ها، در استان ها هم ستادهایی شکل گرفته 
است . تاکید ما بر مردم محور بودن برگزاری جشن 
هاست. سازمان های مردم نهاد، هیئات و گروه های 
اجتماعی  و سیاسی، اقشار و اصناف و ادیان مختلف 

برای برگزاری مراسم های دهه فجر اعلام آمادگی 
کردند. به شهرداری ها ابلاغ شده بستر و  زمینه های 

فعالیت مردم فراهم شود.
موسوی افزود:  با فعالان فضای مجازی و رسانه ها 
جلسات مختلف داشته ایم و به اهمیت و نقش رسانه 
ها در برگزاری مراسم دهه فجر واقف هستیم. در این 
زمینه پویش ها و هشتگ های مختلفی طراحی 

شده است.
موسوی تصریح کرد: شعار اصلی مراسم امسال 
»جشن ملی۱400« و محور اساسی برنامه های 
ما »امید و وحدت« است. وی ادامه داد: امروز 
مرقد مطهر امام با گلاب ناب کاشان شست و 
شو داده می شود. حرم امام تزیین و گل آرایی 
می شود. فردا هم مراسمی در فرودگاه مهرآباد، 
محل جلوس امام در بهشت زهرا و حرم امام 
خمینی برگزار می شود. مراسم از ساعت ۹ 
فردا آغاز می شود. یکی از مسئولان در فرودگاه 
مهرآباد سخنرانی می کند. در مسیر حرکت 

امام از فرودگاه امام تا بهشت زهرا رژه موتوری 
خواهیم داشت  و این مسیر توسط بالگرد، گلباران 
می شود. رییس ستاد مرکزی دهه فجر انقلاب 
اسلامی ادامه داد: فردا همچنین زنگ انقلاب 
در ۱۱0 هزار مدرسه به صدا در می آید. ناقوس 
کلیساها هم به صدا در می آید. پویش پرچم به 
عنوان نماد وحدت ملی ما اجرا می شود. انواع 
مراسم های فرهنگی و جشن های انقلاب  هم 
در این دهه در سراسر کشور برگزار خواهد شد. 
حلقه های معرفتی، جهاد تبیین و بصیرت افزایی 
نیز برگزار می شود. موسوی در پاسخ به این 
پرسش که مراسم 22 بهمن در شرایط کرونایی 
چگونه برگزار می شود؟ گفت: برگزاری مراسم و 
همچنین سلامت مردم برای ما اهمیت دارد. در 
این هفته با هماهنگی با ستاد مرکزی مقابله با 
کرونا،  تصمیم گرفته می شود که برنامه 22 بهمن 
را چگونه برگزار کنیم. برای هر شرایطی در حال 

برنامه ریزی هستیم و آمادگی داریم.

برای چگونگی برگزاری مراسم ۲۲ بهمن 
هفته جاری تصمیم گیری می شود

ترخیص محموله های دو کشتی پس از 
چهار ماه بلاتکلیفی روی آب

دبیرکل جامعه اسلامی کارمندان اظهار کرد: به دولت پیشنهاد 
می کنیم برای تعیین عیدی کارمندان حقوق یک ماه آنان را در 
نظر بگیرد تا لااقل میزان عیدی شان از کارگران کمتر نشود. 
سیدکمال الدین سجادی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به روند بررسی 
لایحه بودجه ۱40۱ در مجلس شورای اسلامی اظهار کرد: در این دوره 
دولت سعی کرده لایحه ای تقدیم مجلس کند که نواقص لوایح قبلی را 
نداشته باشد تا از تجربه آن ها استفاده کرده باشد و لایحه ای منطقی تر 
و واقعی تر و مبتنی بر وضعیت روز کشور تحویل نمایندگان دهد و در 
عین حال طوری آن را تنظیم کرده است که با کسری بودجه مواجه 
نباشیم. بنابراین از مجلس نیز انتظار می رود در بررسی این لایحه 
همان واقع نگری، منطقی بودن و توجه به واقعیات روز را مدنظر قرار 
دهد. او گفت: کارمندان از دولت و مجلس انتظار دارند که در تعیین 
حقوق آنان طوری عمل کنند که این قشر بزرگ جامعه با مشکلات 
معیشتی بیش از پیش مواجه نشود و قدرت خریدش در سال آتی 
کاهش پیدا نکند. به ویژه که هرساله شاهدیم با توجه به افزایش نرخ 
تورم و سایر مشکلات اقتصادی، قدرت خرید کارمندان کم و کمتر 
شده است. وی یادآور شد: در قانون خدمات کشوری آمده است که 
افزایش حقوق کارمندان باید متناسب با تورم پیش رود، اما معمولاً 
دولت ها این قانون را به شکل کامل اجرا نمی کنند که امیدواریم در 
این دوره با توجه به تاکید رئیس جمهوری و مجلس بر خدمت رسانی 
به مردم و اجرای عدالت، شاهد در نظر گرفتن بیش از پیش حقوق 
کارمندان در نگاه مجلس و دولت باشیم. به ویژه که کارمندان را 

می توان ستون اصلی خدمت رسانی به مردم در کشور دانست.
سجادی تصریح کرد: با توجه به جایگاه این قشر و جمعیت قابل توجه 
آنان و کارآمدی شان برای اداره امور، لازم است متولیان امر توجه 
بیشتری به وضعیت معیشت و حقوق و عایدی کارمندان نشان دهند 
تا فشارهای اقتصادی شانه های آنان را خمیده نکند و در این زمینه از 

دولت توقع توجه ویژه ای دارند.

دبیرکلجامعهاسلامیکارمندان:
عیدی دولت به کارمندان معادل 

یک ماه حقوق آنان باشد

یکحقوقداندرواکنشبهرئیسجمهور:

سخت کردن طلاق توافقی 
منجر به افزایش بحران های 

خانواده می شود
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س: ت
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یک عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها در مجلس شورای 
اسلامی، تاکید کرد: تنها راه برون رفت از وضعیت نامطلوب 
خودروسازی داخلی، آزادسازی واردات خودرو است. به گزارش 
ایسنا، جلال رشیدی کوچی نماینده مردم مرودشت در مجلس 
شورای اسلامی در صفحه شخصی خود در توئیتر، نوشت:  »تنها 
راه برون رفت از وضعیت نامطلوب  خودروسازی داخلی، آزادسازی 
واردات خودرو است که منجر به شکستن انحصار و تنوع در 
تولید و رقابت در کلاس جهانی خواهد شد.« به گزارش ایسنا، 
نمایندگان مجلس شورای اسلامی مدت ها است که از کیفیت 
پایین خودروهای داخلی و افزایش قیمت روز افزون آن انتقاد دارند، 
اما هنوز اقدام شایسته ای برای برخورد با تخلفات در این صنعت 

صورت نگرفته است.

واردات خودرو باید آزاد شود

یـک کارشـناس ارشـد روابط بیـن الملـل، بـا بیان 
ایـن کـه نخسـت وزیر رژیـم اسـرائیل اخیـراً اعـلام 
کـرده کـه اسـرائیل را مقیـد به رعایـت توافـق وین 
نمی داند و مجاز اسـت به هـر اقدامی کـه لازم بداند 
علیـه ایران دسـت بزنـد، اظهار کـرد: با ایـن اوصاف 
معتقدم لازم اسـت در مقدمـه هر توافقی کـه احیانا 
در وین حاصـل می شـود عبارتی گنجانده شـود که 
در آن اعضـای دائمـی شـورای امنیـت اعـلام دارند 
هر اقـدام مغایر بـا قـرارداد از جانب یک طـرف ثالث 
را - مطابق اصل ۳۹ منشـور سـازمان ملل - »ناقض 
صلـح و امنیـت بین المللـی« تشـخیص خواهنـد 
داد.  رضـا نصـری، در گفـت وگـو بـا ایسـنا در مورد 
دسـتاوردهای یـک توافـق خـوب بـرای کشـور در 
جریـان مذاکـرات ویـن اظهـار کـرد: معتقـدم یک 
توافـق خوب، توافقی اسـت کـه در آن روابط تجاری 
و اقتصـادی ایـران با جهـان »عادی سـازی« شـود؛ 
پروژه امنیتی سـازی ایـران و ایران هراسـی را خنثی 
کند، بـه نحوی کـه هیـچ کشـوری نتوانـد اقدامات 
خصومت آمیـز و خـلاف قانـون خـود علیه ایـران را 
»مشـروع« و »لازم« جلوه دهـد؛ فضا را بـه گونه ای 
سـامان بخشـد که کارگـزاران اقتصـادی و صنعتی 
مهـم در جهـان امـکان حضـور، سـرمایه گذاری و 
فعالیـت در ایـران را داشـته باشـند بـه نحـوی کـه 
خـود بـه لابی هـای قدرتمنـدی بـرای ایـران در 
پایتخت هـای غربـی تبدیـل شـوند؛ روابط ایـران با 
شـورای امنیت را در مسـیر عادی سـازی قـرار دهد 
به نحـوی که تـا چهـار سـال دیگر پرونـده ایـران از 
دسـتورکار ایـن نهاد خـارج شـود و در نهایـت راه را 
بـرای تعلیق تنـش بـا آمریـکا )Détente( - که تا 
حدود زیـادی متضمن پایـداری توافق خواهد شـد 
- و رسـیدن به یک توزان جدید با رقبـای منطقه در 
حاشـیه خلیج فارس هموار کنـد.   وی افزود: در یک 
کلام، توافق خـوب در وین توافقی اسـت کـه برجام 
را احیـا کنـد و شـرایط را بـه شـرایط سـال ۱۳۹4 
بازگردانـد، بـا ایـن تفاوت کـه این بـار اجـازه دهیم 
دولـت از ظرفیـت کامـل برجـام بـرای حل وفصـل 
مسائل عدیده کشور در حوزه سیاسـت خارجی - از 
جمله در حـوزه مدیریت تنـش با آمریکا - اسـتفاده 
کنـد. بـه عبـارت دیگـر، لازم اسـت فرصتـی که در 
گیـرودار رقابت هـای جناحـی بـه دولـت روحانـی 
بـرای بهره بـرداری حداکثـری از پتانسـیل برجـام 
داده نشـد، در صـورت احیـای برجـام بـه دولـت 
رئیسـی داده شـود.   نصری در ادامه در مورد نشـانه 
هـای رسـیدن بـه توافـق خـوب در مذاکـرات وین 

نیـز گفـت: در وهلـه اول، نشـانه های یـک توافـق 
خـوب را می شـود ابتـدا در شـاخص های اقتصـادی 
مشـاهده کرد؛ همانطـور کـه در دو سـال اول انعقاد 
برجـام در سـال ۱۳۹4، تاثیـر آن را مسـتقیم بـر 
تمـام شـاخص های اقتصـادی - از جملـه در تـورم 
تـک رقمـی و یـک رشـد اقتصـادی ۱2 درصـدی - 
شـاهد بودیم. ایضـاً، نشـانه های یک توافـق خوب را 
می شـود در مواضع و تحـرکات لابی هـای متخاصم 
در واشـنگتن - بـه ویـژه در کنگـره - و همچنان در 
تحرکات رژیـم اسـرائیل در منطقـه مشـاهده کرد. 
در واقع، دغدغـه اسـرائیل اورانیوم غنی شـده ایران 
نیسـت؛ بلکـه دغدغـه اصلی اسـرائیل عادی سـازی 
روابـط اقتصـادی ایـران بـا جهـان و کاهـش تنـش 
میان ایران و آمریکاسـت. هدف اسـرائیل این اسـت 
کـه رشـد و توسـعه ایـران را - از طریق درگیـر نگه 
داشـتن ایران در یک جنـگ فرسایشـی اقتصادی و 
امنیتـی بـا آمریـکا - کُند یـا متوقـف کنـد؛ و دلیل 
اصلـی کارشـکنی و مخالفت چند سـال اخیـر آن با 
برجام هـم همین تحلیل اسـت. به نظرم لازم اسـت 
از ایـن پس سیاسـت خارجی ایـران با لحـاظ کردن 

ایـن حقیقـت تدویـن و طراحی شـود. 
موانع »سیاسـی« در تهران و واشـنگتن برای 

رسـیدن به یک توافـق خوب 
 نصـری در پاسـخ بـه ایـن سـووالی کـه چـه موانـع 
احتمالی بـرای رسـیدن به یـک توافق خـوب وجود 
دارد؟ خاطرنشـان کـرد: یکـی از موانـع احتمالـی، 
موانـع »سیاسـی« در تهـران و واشـنگتن اسـت؛ و 
موانع کلان تـر مربـوط به حـوزه راهبردی اسـت که 
رقبای ایران در سـطح منطقـه ایجاد می کننـد.  این 
کارشـناس ارشـد روابط بین الملل در همین ارتباط 
افزود: موانع سیاسـی در تهـران قابل مدیریت اسـت 
چرا که نظـام ایران قـوهٔ مدبـره ای دارد کـه می تواند 
در بزنگاه هـا کارشـکنی های جناح هـا را فروبنشـاند 
و بـه آنچـه بـه مصلحـت کشـور اسـت جامـه عمـل 
بپوشـاند. امـا رفـع موانـع »سیاسـی« در واشـنگتن 
پیچیده تر اسـت چـرا کـه سیاسـت خارجـی در آن 
کشـور متاثر از بازیگران متعدد اسـت کـه می توانند 
بـر تصمیـم دولـت تاثیـر بسـزایی بگذارنـد. ایـن 
بازیگـران قادرنـد بـا بهره بـرداری از رسـانه های 
قدرتمنـد افـکار عمومـی جامعـه را علیـه توافـق 
برانگیزنـد و بـرای موافقـان توافـق در دولـت هزینه 
سیاسـی بالایـی ایجـاد کننـد؛ می تواننـد لوایحـی 
علیه توافـق تقدیـم کنگره کننـد کـه رئیس جمهور 
عمـلًا نتوانـد بـه دلایـل سیاسـی آن  را وتـو نمایـد؛ 

می تواننـد بـا وعـدهٔ  فسـخ مجـدد توافـق در صورت 
پیـروزی در انتخابـات بعـدی، شـرکت ها و بانک هـا 
را از ایجـاد روابـط بلندمـدت کاری با ایـران منصرف 
کننـد؛ می تواننـد شـروطی بـرای پذیـرش توافـق 
مطرح کننـد که از یک سـو تحقـق آن شـروط برای 
ایـران میسـر نباشـد و از سـوی دیگـر رئیس جمهور 
آمریـکا نیز -بـه دلایـل سیاسـی و روانـی - قـادر به 
مخالفت بـا طـرح آن هـا نباشـد. در هـر حـال، لازم 
اسـت مذاکره کننـدگان ایرانـی و آمریـکا راه حلـی 
برای هرکـدام از این موانع بیندیشـند و یافتن چنین 
راه حل هایـی جـز از طریـق مذاکـره مسـتقیم و گاه 
بـدون حضور سـایر اعضای برجـام به راحتـی مقدور 
نیسـت.  وی با تاکید بر ایـن که رفع موانـع راهبردی 
نیازمند بهره بردای حداکثـری از ظرفیت های برجام 
اسـت خاطرنشـان کـرد: یکـی از ایـن ظرفیت هـا، 
اسـتفاده از سـکوی برجـام بـرای رسـیدن بـه یـک 
توازن پایدارتـر و مدیریـت خصومت با آمریکاسـت؛ 
یعنـی مبـادرت بـه رسـیدن بـه وضعیتی کـه پیش 
 )Détente( از ایـن تحـت عنـوان مقولـه دِتانـت
مطرح شـده اسـت. یکـی دیگـر از ایـن ظرفیت های 
برجـام، مبـادرت بـه مذاکـره با کشـورهای حاشـیه 
خلیج فـارس برای ایجـاد یک »رژیـم امنیت جمعی 
 Regional collective security( »بومـی
regime( در منطقـه اسـت. یعنـی هدفـی کـه در 
دولـت قبـل، آقـای ظریـف و روحانـی در چارچوب 
»طـرح صلـح هرمـز« دنبـال می کردند. یکـی دیگر 

از ظرفیت هـا نیـز زمینه سـازی بـرای خثنی سـازی 
کارشـکنی ها و اقدامـات خصومت آمیـز اسـرائیل در 
آینـده اسـت.  نصـری  در بخشـی دیگـر از صحبـت 
هـای خود بـا بیـان این کـه همانطـور کـه می دانید، 
نخسـت وزیر رژیـم اسـرائیل اخیـراً اعـلام کـرده که 
اسـرائیل را مقیـد بـه رعایـت توافـق ویـن نمی داند 
و مجاز اسـت به هـر اقدامـی کـه لازم دانسـت علیه 
ایـران دسـت بزنـد، تصریح کـرد: بـه عبـارت دیگر،  
اسـرائیل می گویـد حاضـر اسـت علیـه قـراردادی 
وارد عمل شـود کـه هم اکنون میـان ایـران و اعضای 
دائمـی شـورای امنیـت سـازمان ملـل در دسـت 
مذاکره اسـت! یعنی رسـماً اعلام کرده خـود را مجاز 
می دانـد علیـه توافقـی کـه بـرای احیـای برجامـی 
که ضمیمـه قطعنامه 22۳۱ اسـت کارشـکنی کند! 
این کارشـناس ارشـد مسـائل بین الملـل در همین 
چارچوب تاکیـد کرد: از ایـن رو، معتقدم لازم اسـت 
در مقدمـه هـر توافقـی کـه احیانـا در ویـن حاصـل 
می شـود عبارتـی گنجانـده شـود کـه در آن اعضای 
دائمـی شـورای امنیـت اعـلام می دارنـد هـر اقـدام 
مغایـر بـا قـرارداد از جانـب یـک طـرف ثالـث را - 
مطابق اصل ۳۹ منشور سـازمان ملل - »ناقض صلح 
و امنیت بین المللی« تشـخیص خواهند داد. طبیعتاً 
گنجاندن چنیـن عبارتـی هزینه سیاسـی و حقوقی 
کارشـکنی اسـرائیل علیه توافق را بسـیار بالا خواهد 
بـرد و رسـماً اسـرائیل را در برابـر جامعـه بین المللی 

خواهـد نشـاند. 

موانع سیاسی "توافق خوب" در تهران و واشنگتن

رنا
: ای

س
عک

یک عضـو کمیسـیون کشـاورزی مجلس سـازمان غذا 
و دارو را متولـی اصلـی اعـلام نظـر در مـورد گندم های 
وارد شـده از روسـیه دانسـت و از این سـازمان خواست 
که شـکاکانه اظهـار نظـر نکند. جـلال محمـودزاده در 
گفت وگـو بـا ایسـنا در مـورد اخبـاری مبنـی بـر آلوده 
بـودن گندم هـای وارداتـی روسـیه بـه ایـران گفـت: 
سازمان اسـتاندارد و وزارت بهداشـت، درمان و پزشکی 
وظیفه دارنـد از طریق سـازمان غذا و دارو، سـالم بودن 
یا نبـودن گندم هـای وارداتی روسـی را بررسـی کنند. 
اگـر محصولی فاقـد کیفیت یـا حامـل بیماری باشـد، 

بـه سـلامت مـردم آسـیب می زنـد. ایـن موضـوع 
شـوخی بردار نیسـت و بایـد بـا دقـت رسـیدگی بـه 
عمل آیـد.  این عضو کمیسـیون کشـاورزی، آب، منابع 
طبیعـی، و محیـط زیسـت مجلـس ضمـن اشـاره بـه 
ضرورت انتشـار گواهی بهداشـت گفت: روسیه  موظف 
اسـت که گواهی بهداشـت گندم ها را برای ما بفرسـتد. 
ایران هـم باید کیفیـت محصـولات وارداتـی را به دقت 
بررسـی کنـد. نبایـد ایـن طـور باشـد بعضی هـا بـه ما 
گندم بفروشـند و ما بدون بررسـی وضعیت بهداشـتی، 
آن را وارد زنجیـره غذایـی مـردم کنیم. نماینـده مردم 

مهابـاد در مجلـس اظهار کرد: بـه  خاطر طـول روز بلند 
در ایـران، خاصیـت غذایـی و کیفیـت گنـدم ایـران از 
بقیه کشـورها بهتـر اسـت. بنابراین، برخـلاف تبلیغات 
عده ای بـرای واردات گنـدم، گندم ایران گنـدم بهتری 

نسـبت به کشـورهای دیگـر دنیا اسـت. 
در درجـه اول بایـد ازز کشـاورزان حمایـت کنیـم و 
از ایـن طریـق، از خودکفایـی حمایـت کنیـم. قیمـت 
خرید تضمینی گنـدم باید بـا قیمت تضمینی سـالیانه 
اعـلام شـود، تـا نسـبت بـه گنـدم خـارج از کشـور 
قیمـت مشـابهی باشـد. اگـر کشـاورزان مـا به سـمت 

تولید داخـل برونـد، نیـازی بـه واردات نداریـم. رئیس 
فراکسـیون اهـل سـنت مجلـس یازدهـم تأکیـد کرد: 
نبایـد این تصـور وجود داشـته باشـد که گندم روسـیه 
یـا کشـورهای مشـابه آن، مبـری از آلودگـی هسـتند. 
محصولـی کـه وارد کشـور می شـود باید به دقـت مورد 
بررسـی قـرار گیرد. سـلامت جامعه و بهداشـت بسـیار 
مهـم اسـت. مـا نمی دانیم کـه ایـن محصـولات مبری 
از آلودگـی هسـتند یا خیر. وزارت بهداشـت و سـازمان 
غـذا و دارو بایـد نظرشـان را قطعـی اعـلام کننـد؛ نـه 
اینکه شـکاکانه به موضوع نـگاه کند. متولـی اصلی این 

موضوع هم سـازمان غذا و دارو اسـت. جهاد کشـاورزی 
و سـازمان اسـتاندارد نمی تواننـد در ایـن خصوص نظر 
دهد. اگـر این محصـولات آلـوده باشـد، باید به کشـور 
مبـدا برگـردد همـان طـور کـه محصـولات ایـران در 
مقطعی بـه کشـور برمی گشـت. ایـن عضو کمیسـیون 
کشـاورزی مجلس دربـاره تبعات احتمالی آلـوده بودن 
احتمالـی گندم هـای روسـی گفـت: اگـر ایـن گنـدم 
آلـوده باشـد و وارد زنجیـره غذایـی مـردم شـود، بایـد 
میلیاردها تومان خـرج بیماری های ناشـی از آن کنیم. 
از آنجـا کـه ایـن گندم هـا از طریق منابـع مالـی دولت 
خریداری شده،  بازرسـی کل کشـور، دیوان محاسبات 
و مجلـس شـورای اسـلامی می تواننـد از ابزارهـای 
نظارتی اسـتفاده کـرده و بـه موضـوع ورود کننـد. اگر 
مشـخص شـود کـه کسـی قصـد داشـته موضـوع را از 
مـردم پنهـان کنـد، بایـد بـا او برخورد شـود. سـلامت 

مردم شـوخی بـردار نیسـت.

یک عضو کمیسیون کشاورزی مجلس مطرح کرد

سازمان غذا و دارو در مورد گندم های روسی شکاکانه نظر ندهد

سـرمربی تیم ملـی فوتبـال ایران گفـت:  هیچ 
حریفی نمـی تواند تیم مـا را دسـت کم بگیرد. 
شـاید در برخی پسـت ها از نظر بازیکن مشکل 
داشـته باشـیم اما در سـایر مناطق زمین واقعا 
قـوی هسـتیم. بـه گـزارش خبرگـزاری ایرنا،  
تیم ملـی فوتبـال ایـران عصـر روز پنجشـنبه 
هفتـه گذشـته در مرحلـه نهایـی انتخابی جام 
جهانـی 2022 قطـر، موفـق شـد تیـم ملـی 
عراق را بـا یک گل شکسـت دهد و بلیت سـفر 
به قطـر را جهـت شـرکت در جام جهانـی رزرو 
کنـد. دراگان اسـکوچیچ سـرمربی تیـم ملـی 
فوتبـال در شـرایطی موفق شـد با تیـم ملی به 
جـام جهانـی صعود کنـد کـه در ۱4 بـازی که 
هدایـت تیـم ملـی را بـر عهـده دارد موفـق به 
کسـب ۱۳ پیروزی و یک تسـاوی شـده است.

در همین راسـتا یک نشـریه کروات به تمجید 
از سـرمربی تیـم ملـی ایـران پرداخـت و لقب 

شـاهزاده ایرانی را بـه او داد.
  نشـریه SPORTSKE کرواسی ضمن تمجید 
از عملکـرد سـرمربی تیـم ملـی ایران نوشـت: 
تیم ملـی ایـران در حالی توانسـت عـراق را در 
مرحلـه نهایی مقدماتـی جام جهانی شکسـت 
دهـد کـه پـس از این بـرد تیـم تحـت هدایت 
دراگان اسـکوچیچ بـه جام جهانی صعـود کرد. 
پس از ایـن بـازی بسـیاری از مـردم ایـران به 
خیابان هـا آمدنـد و بـه خوشـحالی پرداختند.
 دراگان اسـکوچیچ در حـال حاضـر قهرمـان 
وقتـی جانشـین  اسـت چـرا کـه  یرانـی   ا
ویلموتـس در دور دوم مسـابقات انتخابـی 
جام جهانی شـد، ایران در مسـیر سـختی قرار 
داشـت و بـه بـن بسـت رسـیده بـود. سـپس 
بـا حضـور اسـکوچیچ در تیـم ایـران، شـرایط 
متفاوت شـد و چنـد پیـروزی متوالی بدسـت 
آمـد تـا تیـم توانسـت بـه جـام جهانـی قطـر 

بـرود.
اسـکوچیچ  ابتـدا بـا اشـاره بـه مشـکلش بـا 
مهـدی طارمی گفـت: با رسـانه های کرواسـی 
صحبتـی داشـتم کـه در ایـن میـان برخـی از 
گروه هـای ذی نفـع در ایـران کـه طرفـدار من 
نیسـتند، آن صحبت را اشـتباه ترجمه کردند. 
طارمـی هـم ایـن مطلـب را خوانـد و بـه آن 
واکنـش نشـان داد. ایـن یک سـوء تفاهـم بود 
کـه برطـرف شـد، حـالا دوبـاره رابطـه خوبی 

داریـم و همـه چیـز خوب اسـت.
وی ادامـه داد: بـازی خوبـی مقابـل عـراق 
انجام دادیـم، پنـج بازیکـن کرونایی داشـتیم 

و بـه همین دلیل شـرایط سـخت شـد. یکی از 
بازیکنـان هـم در هتل کرونـا گرفـت و مجبور 
شـدیم او را قرنطینـه کنیـم. مشـکلات زیادی 
بـرای بـازی بـا عـراق داشـتیم امـا در نهایـت 
جشـن گرفتیم و این خیلـی اتفاقـی عالی بود.
سـرمربی تیـم ملـی ایـران در مـورد وضعیـت 
تیـم ملی پیـش از حضـورش در فوتبـال ایران 
تاکیـد کـرد: مـارك ویلموتـس با دو شکسـت 
در مسـابقات مقدماتـی جـام جهانـی عملکرد 
ناموفقـی داشـت و حتـی ایـران در آسـتانه 
حـذف بـود امـا مـا موقعیتـی غیرممکـن را 
بـه موفقیـت تبدیـل کردیـم. در آن مقطـع از 
مسـابقات حتی اجازه نداشـتیم که یک امتیاز 
هـم از دسـت بدهیـم. در نهایـت سـریع ترین 
صعود تاریـخ فوتبـال ایران بـه جـام جهانی را 

بـه نمایـش گذاشـتیم.
دراگان  اسـکوچیچ بـا اشـاره بـه اینکـه نبایـد 
فوتبال ایران را دسـت کم گرفت، خاطرنشـان 
کـرد: آنهـا از اهمیـت تیم ملـی ایران در آسـیا 
و اینکـه مربـی ایرانـی بودن بـه چه معناسـت 
آگاه نیسـتند. ایران یـک ملت بـزرگ فوتبالی 
اسـت که بسـیار مـورد احتـرام در جهـان قرار 

می گیـرد. 
این نشـریه ضمن اشـاره به کارنامه اسکوچیچ 
نوشـت:  »او از ۹ سـال قبل کار در ایران را آغاز 
کـرد و هدایـت چهـار باشـگاه ملـوان، فـولاد، 
خونـه بـه خونـه و صنعـت نفـت آبـادان را در 

کارنامـه خـود دارد.«
سـرمربی تیـم ملـی کشـورمان در ایـن رابطه 
گفـت: پـس از حضـورم در النصـر که یکـی از 
باشـگاه های بزرگ آسـیا اسـت،  چند پیشنهاد 
خـوب دریافـت کـردم امـا شـرایط جسـمانی 
مـن بـا مشـکل روبـه رو شـد مجبور شـدم آن 
را در ریـکا )شـهری در کرواسـی(  حـل کنـم. 
بعـد از شـش مـاه، همـه آن باشـگاه هایی کـه 
می توانسـتم در آن مربیگـری کنـم دیگـر بـه 
مـن پیشـنهاد ندادنـد و هیـچ پیشـنهادی 

نداشـتم. سـپس ایران به مـن پیشـنهاد داد و 
همـه چیـز بـه ایـن شـکل آغاز شـد.

ایـن نشـریه ادامـه داد:  »اسـکوچیچ قبـل از 
اینکـه هدایـت تیـم ملـی را برعهـده گیـرد از 
بزرگ تریـن باشـگاه های ایران مثل سـپاهان، 
اسـتقلال، تراکتورسـازی پیشـنهاد داشـت. او 
تیم دسـته دومـی خونه بـه خونـه را تـا فینال 
جـام حذفـی هدایـت کـرد و با سـه باشـگاه از 
چهـار باشـگاهی کـه در ایـران مربیگـری کرد 

بهترین نتایج را به ثبت رسـاند. او هشـت سال 
در ایـران مربیگـری کـرد و همه چیـز را خوبی 
می شـناخت.« اسـکوچیچ در ایـن خصـوص 
گفت: پیروزی مقابل عراق و خوشـحالی مردم 
واقعـاً فوق العـاده بود. خیلی خوشـحال شـدم 
وقتی دیدم کـه مردم خوشـحال هسـتند و به 
خیابان هـا آمده انـد. ایرانی هـا عاشـق فوتبال 
هسـتند و بـرای فوتبـال زندگـی می کننـد. 
آنها قطعـا یـک کشـور فوتبالـی هسـتند. بعد 
از پیـروزی بر عـراق همـه چیـز در آتـش بود! 

وی ادامـه داد: حیـف کـه ظرفیـت ورزشـگاه 
مقابـل عراق بـه دلیـل کرونا کـم شـد و تعداد 
کمتری هم روانه اسـتادیوم شـدند. در غیر این 
صورت ورزشـگاه شـلوغ می شـد. آن عکس از 
اسـتادیوم های پرجمعیت ، تصویری اسـت که 
در لیـگ ایـران مـدام بـه آن نـگاه می کـردم.
دلم بـرای آن عکـس در بـازی تیم ملـی تنگ 
شـده بود، دلم برای هـواداران تنگ شـده بود. 
هدایت تیـم ملی جلـوی ورزشـگاه نیمه خالی 
اصـلا خوشـایند نیسـت. سـرمربی تیـم ملـی 
کشـورمان در خصـوص انتظاراتـش در جـام 
جهانـی 2022 قطـر گفـت: مـا را نباید دسـت 
کـم گرفـت. ایـران در جام هـای جهانـی قبلی 
نیز نشـان داده کـه توانایـی رقابت بـا تیم های 
ملی قدرتمنـد را دارد. در آخرین جـام جهانی 
ما به اسـپانیا بـا نتیجه یک بـر صفـر باختیم و 
چند موقعیت داشـتیم کـه بازی را به تسـاوی 
بکشـانیم. بـا پرتغـال بـه تسـاوی یک بـر یک 
رسـیدیم یا در جـام جهانـی قبل با گل مسـی 
بـه آرژانتیـن بـا نتیجه یـک بـر صفـر باختیم. 
ایران تیمـی بسـیار مسـتحکم دارد. در برخی 
پسـت ها کمبـود داریم ولـی در برخی پسـت 
هـا بازیکنانمـان در سـطح جهانـی هسـتند. 
اسـکوچیچ در خصوص برخـورد احتمالی تیم 
ملـی ایران مقابـل کرواسـی نیز اظهار داشـت: 
بـرای مـن چنیـن قرعـه ای بسـیار احساسـی 
خواهـد بود. اگـر این اتفـاق رخ بدهـد در بازی 
با کرواسـی گریـه خواهـم کرد. وقتـی صحبت 
از احساسـات بـه میـان مـی آیـد همه چیـز با 
هـم میکـس و مخلـوط مـی شـود. نمی دانـم 

چگونـه می خواهـم آن را کنتـرل کنـم.

اسکوچیچ:

فوتبال در ایران معنی زندگی دارد
گزارش

انتقادپرچمدارایرانپسازابتلابهکرونا:
چرا بایــد برای مراســم بدرقه 

قرنطینه را بشکنیم
سـید سـتار صیـد کـه بـه دلیـل مثبـت شـدن تسـت کرونـا 
المپیک زمسـتانی 2022 را از دسـت داد با انتقاد از فدراسـیون 
اسـکی گفـت: وقتی یـک نفـر بـرای المپیـک انتخاب می شـود 
بـه هیـچ وجـه نبایـد از قرنطینـه خود خـارج شـود و بـه خاطر 
مراسـم رونمایـی یا هر چیـز دیگـری نبایـد ورزشـکار را مجبور 
کنیم. بـه گزارش ایسـنا،   المپیـک زمسـتانی 2022 پکن از ۱5 
بهمن ماه آغـاز می شـود و نمایندگان ایـران هم سه شـنبه،   ۱2 
بهمـن بـه ایـن بازی ها اعـزام می شـوند امـا پیـش از اعـزام تیم 
تسـت کرونای سـید سـتار صید نماینده صحرانـوردی و یکی از 
پرچمـداران کاروان ایران مثبت شـد و المپیک را از دسـت داد. 
سـید سـتار صید در مـورد مثبت شـدن تسـت کرونای خـود به 
ایسـنا گفت: مـا بایـد دقـت و مراقبـت می کردیـم کـه نکردیم. 
اول خـودم و بعـد فدراسـیون اسـکی را مقصـر می دانـم چـون 
وقتی یـک نفـر بـرای المپیـک انتخـاب می شـود به هیـچ وجه 
نبایـد از قرنطینـه خـود خارج شـود. به خاطـر مراسـم رونمایی 
یا هر چیـز دیگری نبایـد ورزشـکار را مجبـور کنیـم. آن هم در 
شـرایطی کـه در آسـتانه اعزام بـه المپیـک هسـتیم و می دانیم 
که کرونـا در کمین اسـت. او افزود: ورزشـکاری کـه در امامزاده 
هاشـم در یـک اتـاق چهـار در چهـار قرنطینـه اسـت و زمـان 
تمرینـش را می داند، سـالم اسـت اما وقتی بـا فشـاری بی مورد 
مواجـه می شـود و بـا ایـن حـرف کـه ایـن افـراد بـه خاطـر تـو 
آمده انـد و بایـد باشـی، می خواهنـد در مراسـم ها شـرکت کند، 
یک افتضـاح بزرگ اسـت. این مراسـم ها را در سـه المپیک قبل 
هم داشـتیم و شـرکت کـردم اما در شـرایطی کـه ایـران درگیر 
ویـروس اسـت، نباید چنیـن مراسـمی داشـته باشـیم. صید در 
پاسـخ به این سـوال کـه فدراسـیون شـما را مجبور به شـرکت 
در مراسـم بدرقه کرد، گفـت: همین اسـت، حتی نفراتـی که به 

اردو می آمدنـد هـم بایـد تسـت می دانـد. 
تسـت بهتریـن دروازه بان مـا در فوتبـال مثبت شـد و بـا جان و 
دل پذیرفـت، مـن هـم می پذیرم امـا می گویـم ورزشـکاری که 
قرار اسـت به میـدان بزرگـی چـون المپیک بـرود، بایـد هر ۱5 
روز یکبـار تسـت بدهد. عـلاوه بر ایـن نیروهـای دیگر هـم باید 
کنتـرل شـوند. بگوینـد شـما کـه مربـی هسـتی نبایـد اینجا را 
ترك کنـی اگر می خواهـی بـروی، مربی نبـاش و بـرو. زن، بچه 
و شـغل دوم داری برای چه بـه اردو می آیی؟ او در پاسـخ به این 
سـوال که مربی تان هـم در اردو قرنطینـه نبود، بیان کـرد: نبود. 
یک اردوی بـی در و پیکر داشـتیم. فقط دو ورزشـکار در دیزین 
خوابیـده بودیم و کسـی کـه می خواهد جـای من برود و کسـی 
که به عنـوان مربـی ام انتخـاب کرده بودنـد، دائم بین شمشـک 
و امامـزاده هاشـم در رفـت و آمـد بودنـد. صیـد در ادامـه بیـان 
کرد: چهار سـال از عمرم را در فدراسـیونی گذاشـتم کـه به من 
حقـوق و بیمـه نمـی داد و رئیسـش تصمیم گیرنده نبـود. عمرم 
را در ورزشـی گذاشـتم کـه چـون پـدر و بـرادرم در این رشـته 
نبودند، هزاران بـار حقم را خوردنـد اما الان درد می کشـم. درد 
دارم که از اردیبهشـت در مملکتـی که برف نداشـت و دنیا روی 
برف تمرین می کـرد، من در کوه هـای دیزین می دویـدم. از این 
ناراحت هسـتم کـه وقتـی ورزشـکاران کشـورهای دیگـر چند 
پزشـک و متخصص همـراه خود داشـتند، هیچکس را نداشـتم. 
آن همـه شـبانه روز زجر کشـیدم چـرا باید یـک بـی احتیاطی 

زمین گیـرم کنـد؟

گارد تیم ملی بســکتبال ایــران گفت: بخاطر 
شرایط قرنطینه نمی دانم به تیم ملی می رسم یا 
نه و فعلا باید صبر کنیم. بهنام یخچالی در گفت 
و گو با ایسنا، درباره ابتلایش به ویروس کرونا گفت: متاسفانه 
به ویروس کرونا مبتلا شده ام و در حال حاضر قرنطینه هستم. 
کل تیم در قرنطینه هستیم و بازی های ما در بوندس لیگا نیز 

کنسل شده است. 
او درباره احتمــال غیبتش در اردوی پیــش روی تیم ملی 
بســکتبال برای بازی های پنجره دوم انتخابی جام جهانی 
202۳ قطر نیز اظهار کرد: فعلا چیزی مشخص نیست و چند 
روزی است که نمی توانم با تیم تمرین کنم. فعلا باید ببینیم 
قرنطینه چه زمانی تمام می شــود تا پــس از آن درباره تیم 
ملی تصمیم گیری کنیم. به گزارش ایســنا، ستاره تیم ملی 
بسکتبال که عملکرد خوبی هم در بازی های پنجره نخست 
انتخابی جام جهانی 202۳ داشت، در حال حاضر نمی تواند 
تمرینات خــود را پیگیری کند و باید دید با این شــرایط او 
می تواند با تیم ملی در دو مسابقه پیش رو حاضر شود یا خیر؟
شاگردان مصطفی هاشمی در پنجره دوم انتخابی جام جهانی 
202۳، روز پنج شنبه 5 اسفند با قزاقســتان و یک شنبه 8 

اسفند با سوریه دیدار خواهند کرد.

رییس کمیتـه ملی المپیـک گفـت: به عنوان 
رییـس کمیتـه ملـی المپیـک، بیـش از همه 
پیگیر برگـزاری انتخابات هسـتم و تعهد دارم 
که هر چه زودتـر این کمیتـه به ثبـات مدیریتی برسـد. به 
گزارش  ایرنا،  سـیدرضا صالحـی  امیری در حاشـیه بازدید 
از اردوی تیـم ملـی تیرانـدازی بـا کمـان، اظهـار داشـت: 
ارزیابـی می کنیـم کـه تیرانـدازی بـا کمـان در بازی هـای 
آسـیایی 2022 هانگـژو می درخشـد و بـرای المپیـک نیز 
یکـی از امیدهـای ورزش کشـورمان اسـت. فدراسـیون 
تیرانـدازی بـا کمان بـا مدیریـت مناسـبی کـه دارد، بدون 
حاشـیه اسـت و فقـط در مسـیر فنی حرکـت می کنـد و ما 
نیـز در حد تـوان به آن هـا کمک کردیـم تا تجهیـزات لازم 

را داشـته باشند.
وی در خصوص حضور این رشـته در بازی های کشـورهای 
اسـلامی گفت: هفته گذشـته سرپرسـت کاروان اعزامی به 
بازی های کشـورهای اسـلامی را منصوب کردم و جلسـات 
مربـوط بـه آن آغاز می شـود. مـن در مسـائل فنـی دخالت 
نمی کنـم. او در مـورد تعویـق انتخابـات این کمیتـه گفت: 
مصمـم بـوده و هسـتم کـه انتخابـات زودتـر برگزار شـود 
چرا که ایـن موضـوع به صـلاح کمیتـه و رییس آن اسـت. 
سـال آینده با سـه رویـداد روبـه رو هسـتیم و بایـد تکلیف 
ریاسـت آن مشـخص شـود. تنهـا مانـع آیین نامـه نحـوه 
برگزاری انتخابات اسـت که طـی آن، اساسـنامه باید تایید 
هیـات اجرایـی، مجمـع و کمیتـه بین المللـی المپیـک را 

داشـته باشد. 

یخچالی:
 نمی دانم به تیم ملی برسم یا نه

صالحیامیری:
بیشتر از همه پیگیر برگزاری 
انتخابات کمیته ملی المپیک 
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خبر

خبر

خبر

اسکوچیچ قبل از اینکه هدایت تیم ملی را برعهده گیرد از بزرگ ترین باشگاه های ایران مثل سپاهان، 
استقلال، تراکتورسازی پیشنهاد داشت. او تیم دسته دومی خونه به خونه را تا فینال جام حذفی هدایت 
کرد و با سه باشگاه از چهار باشگاهی که در ایران مربیگری کرد بهترین نتایج را به ثبت رساند. او هشت 
سال در ایران مربیگری کرد و همه چیز را خوبی می شناخت.« اسکوچیچ در این خصوص گفت: پیروزی 
مقابل عراق و خوشحالی مردم واقعاً فوق العاده بود. خیلی خوشحال شدم وقتی دیدم که مردم خوشحال 

هستند و به خیابان ها آمده اند.
ایرانی ها عاشق فوتبال هستند و برای فوتبال زندگی می کنند. آنها قطعا یک کشور فوتبالی هستند. بعد 
از پیروزی بر عراق همه چیز در آتش بود! وی ادامه داد: حیف که ظرفیت ورزشــگاه مقابل عراق به دلیل 

کرونا کم شد و تعداد کمتری هم روانه استادیوم شدند.
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کاغذ ورزش

افقی
امپراتوران  از  ای  زیبا - سلسله   - 1 
نوعی  نهنگ،   - زیبایی2   - چین  
تعجب،  حرف   - ابریشمی  پارچه 
تعجب زنانه، گشوده - به معنی بگو 
زادگاه  ناچیز -  3 - رطوبت، رطوبت 
ناپلئون - دوره ها، زمانها - گرداگرد 
 - حرف  یک  تکرار   - دهان4  و  لب 
دیگر  نام   - چسبناک5   - دار  عزا 
 - بادرنگ  قالی،  بر  نقشی  بالنگ، 
حرف   - و شش  بیست  حرف  تکرار 

گزینش  حرف  آلمانی،  بله  انتخاب، 
- با لیس می آید6 - دختر - سال 
غلام،  و  بنده   - آذری  سال  ترکی، 
 - توپخانه7  برای  زاویه هدف گیری 
مشهور، بلند آوازه، معروف - مخترع 
باد8 -  اندازه گیری سرعت  دستگاه 
زنده - پسوند شباهت - سو وارونه9 
اصحاب  از   - شمالی  غذاهای  از   -
اروپایی -  القاب  از  10 - یکی  کهف 
در  شهری   - تنیدن  از  مصدر  اسم 
نمایش   - زن  خدمتكار   - آلمان11 
شب  روستایی،  شوهر  تلویزیونی، 

روستایی - گم وارونه - گریزحیوان، 
شهر  دفاع،  بی  شهر  ایتالیا،  مرکز 
قلم   - تلاش  - كوشیدن،  فراری12 
انگلیسی - رقص آلمانی  - درك13 
- سوسن زرد - كشوری فوتبالیست، 
كشوری در آمریكای جنوبی، میزبان 
ژاپن   جزایر  از   -  1950 جهانی  جام 
همراه   - محبت14  سرای  قلب،   -
لرز، نشانه بیماری، بالا رفتن حرارت 
بدن - آخر، قعر - زگیل15 - زنگ 
کاروان، زنگ گردن چهار پا - مثل و 
مانند، بدرستی که - ممنوع را گویند، 

نهی

عمودی
 - معتبر  كلام   - روان  روح،   -  1
 - مردم سریلانکا   نژاد   - هماهنگ2 
درخت   - پیكاندار  تیر   - روشن3  راه 
نوای   - مولود  - جمع  زبان گنجشك 
- کشت  منفصل  سوا،   -  4 موسیقی 
و زرع، خمير نان را با دست ماليدن5 
اصول  از  یکتاپرستی،   - آماس   -
اخلاص  سوره  دیگر  نام  اسلام،  دین 
از   - افتاده6  دور  انداختن،  دور   -
صورت،  محاسن   - گیلان  شهرهای 
دمنه7  و  - گاو کلیله  زخم  جراحت، 
 - خیاطی  وسایل  - كیسه  پهلوان   -
غلاف پنبه، مرغ سنگ خوار8 - مادر 
زردی،  بیماری   - تازی  عزیز  عرب، 
عملکرد  در  اختلال  اثر  در  كه  مرضی 
پیل  مخترع   - آید  می  بوجود  كبد 
ای  افسانه  اژدهای   - الکتریکی9 
ضمیر  آمیز،  احترام  ضمیر   - ژاپن 
مؤدبانه - نفس خسته10 - دوستان، 

میزان  به  زیاد،  بسیار   - دوستداران 
سودای   -  11 رنگ  سرخ   - فراوان 
بلند، از دل پر سوز بر آید  ناله، نفس 
 - عزیز  و  ارجمند  عزیز،  ارجمند،   -
کیفر12  عمل،  مکافات  عمل،  پاداش 

عریان،  برهنه،   - آرام  و  قرار  جای   -
 - لبی  زیر  سخن   - اسكارلت  همسر 
ترسان،  زائو  خاندان،   - قورباقه13 
سرخ كمرنگ - بوکسور نامدار کوبایی 
- چهره14 - شهر مقدس عراق، شهر 

- دسر  امیرالمؤمنین - چرك  مدفن 
خاک  سفالگری،  خاک   - وارونه15 
سرخ، خاک عهد عتیق - آذری زبان، 
عام  تر،  عمومی   - شكاف  رها كردن، 

و لای تر - گل 
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

 من یک نجات یافته ام
عنوان فرعی: 10۸ داستان درباره غلبه بر 

سرطان
نویسنده: دکتر ویجی آناند ردى

ترجمه: هدیه جامعی- انتشارات: کتاب کوله پشتی
امروزه با وجود پیشرفت هاى علم پزشکی و دستاوردهاى 

تکنولوژي، دیگر سرطان یک بیماری لاعلاج نیست. اگر چه کسی 
منکر صعب العلاج بودن آن نمی شود، اما شکست ناپذیر بودن آن 
به افسانه ها پیوسته است. کتاب من یک نجات یافته ام بخشی از 

تجربیاتِ 10۸ زن و مرد است که توانسته اند با غلبه بر بیماریشان 
شاهدى باشند بر علاج پذیر  بودن سرطان.

فراخوان ششمین دوره جشنواره 
سراسری تئاتر اردیبهشت به میزبانی 

دانشگاه دامغان منتشر شد.
مهلت: 20 اسفند ۱400

به گزارش فستیوارت بر اساس خبر منتشر شده توسط ایران تئاتر، 
ششمین دوره جشنواره دانشجویی تئاتر اردیبهشت به میزبانی 

دانشگاه دامغان در اردیبهشت ۱40۱ برگزار خواهد شد.این رویداد 
با هدف زنده نگه داشتن تئاتر در جهان کرونا زده امروز که بسیاری 
از مشتاقان هنر تئاتر و مخاطبان آن را از سالن ها دور کرده است، 

برای ایجاد پیوندی دوباره به سنت هرساله برگزار می شود.

قوچ البرز مرکزی )قوچ قرمز(
مشخصات:این قوچ از اختلاط)هیبرید(قوچ های اوریال و ارمنی به وجود 

آمده است. قوچ ها در محدوده ی شرقی پراکندگی خود)غرب و جنوب شاهرود تا 
فیروزکوه(به قوچ اوریال شباهت بیشتری دارند. موهای زیر گردن نسبتاً بلند و فلفل نمکی 

و ناحیه سینه سیاه است. لکه ی زینی شکل روی کمر معمولًا وجود ندارد.پیچش شاخ ها 
مانند قوچ اوریال به طرف پایین گردن است.

پراکندگی:در مناطق مرکزی حوزه پراکندگی)غرب فیروزکوه، پارک های ملی لار،خجیر، 
سرخه حصار، منطقه ورجین، گچسر و ورامین(، موهای زیر گردن نسبتاً بلند،سیاه و 

گاهی سیاه و سفید است. لکه سفید زینی شکل که اطراف آن سیاه است. در اغلب قوچ ها 
مشاهده می شود. پیچش شاخ ها معمولًا به طرف بالا، وسط و یا زیر گردن است.

در مناطق غربی حوزه ی پراکندگی)حدود طالقان، الموت، قزوین و مناطق جنوبی آن( 
موهای زیر گردن و سینه ی نسبتاً کوتاه و سیاه رنگ است. لکه ی سفید زینی شکل در 

قوچ ها وجود دارد. شاخ ها شباهت زیادی به قوچ ارمنی دارند و پیچش آنها غالباً به طرف 
بالای گردن است. در حال حاضر بیشترین تعداد قوچ البرز در مجموعه ی مناطق خجیر، 

سرخه حصار، جاجرود و منطقه ورجین واقع در مجاور تهران مشاهده می شود./گروه 
کویرها و بیابان ها ایران

کتاب

فراخوان

زیستمند

ارزدیچیتال

اینفوگرافیکاخبارمعدن

عکسنوشت

اسـتاندار کرمـان از انتخـاب زادگاه 
شـهید حاج قاسـم سـلیمانی بـه عنوان 
روسـتای نمونـه گردشـگری مقاومـت 

اسـلامی خبـر داد.
علـی زینـی ونـد در حاشـیه برگـزاری 
لمللـی  بین ا نمایشـگاه  پانزدهمیـن 
گردشـگری تهـران بـا حضـور وزیـر 
کشـور بـا اشـاره بـه اینکـه بـه دلیـل 
وجود مـزار و زادگاه شـهید حاج قاسـم 
سـلیمانی در اسـتان کرمان، این استان 
بـه عنـوان پایتخـت مقاومت اسـلامی 
معرفـی شـده اسـت افـزود: »سـند 
گردشـگری مقاومت در اسـتان کرمان 

تهیـه شـده و بـه زودی از آن رونمایـی 
» . می شـود

اسـتاندار کرمـان بـه فراخـوان بـاز 
طراحـی انگشـتر شـهید حاج قاسـم 
سـلیمانی اشـاره و اظهـار کـرد: »ایـن 
هنرمنـدان  تمامـی  بـه  فراخـوان 
و صنعتگـران صنایع دسـتی اسـتان 
کرمـان داده شـده و امـروز از ایـن 

می شـود.« رونمایـی  انگشـترها 
او ادامـه داد: »در جلسـه شـورای 
فرهنـگ عمومـی بـا حضـور دبیـر 
شـورای فرهنگ عمومی کشور مصوب 
شـد کـه کرمـان بـه عنـوان پایتخـت 

مقاومـت اسـلامی معرفـی شـود. «
اسـتاندار کرمـان بـا اشـاره بـه اینکـه 
روسـتای قنات ملـک زادگاه سـردار 
بـه  سـلیمانی  حاج قاسـم  شـهید 
عنـوان روسـتای نمونـه گردشـگری 
مقاومـت اسـلامی انتخاب شـده اسـت 
خاطرنشان کرد:»امسـال جلوه هایی از 
پیاده روی اربعین را در سـالگرد شـهید 
حـاج قاسـم سـلیمانی شـاهد بودیـم 
بطوریکـه حـدود ۸0 موکـب مردمـی 
در ایـن مراسـم اسـتقرار پیـدا کـرد و 
هیـچ اعتبـار دولتی نیـز در ایـن زمینه 

هزینـه نشـد.«

مرزبانان نقطه صفر مرزی
سنندج- ایرنا- کردستان از استان های مرزی کشور که 

حدوداً ۲۲۷ کیلومتر مرز مشترک را با شمال عراق تشکیل 
می دهند. پاسگاه های مرزی و مرزبانان با روحیه ی شجاعت 

در شرایط سخت زمستانی و کوهستانی به حفظ امنیت 
مرزهای کشور می پردازند.

عکس: ایرنا

رنا
: ای

بع
من

انتخاب زادگاه شهید حاج قاسم سلیمانی
 به عنوان روستای نمونه گردشگری مقاومت اسلامی

صدور بیش از ۴۱ هزار جلد گذرنامه در کرمان 

دستگیری ۲ شکارچی غیرمجاز در بم

پرداخت کمک هزینه برای جلوگیری 
از سوءتغذیه کودکان کرمانی

خبر

جانشین فرمانده انتظامی استان کرمان گفت: ۴1 هزار و ۹۹۶ جلد گذرنامه از ابتدای سال 
جاری تاکنون در این استان صادر شده که این میزان نسبت به مدت مشابه سال قبل 100 
درصد افزایش داشته است.سرهنگ "عبدالعلی روانبخش" با بیان اینکه پلیس امنیت عمومی 
یکی از رده های تخصصی انتظامی است، افزود: این پلیس در ایام اربعین و اوج سفر به عتبات 
عالیات خدمات خود را راستای خدمتگزاری به زائران اباعبدالله الحسین مضاعف و با افزایش 
ساعات کاری خدمات بهتری را ارائه کرده است.او با اشاره به اینکه پلیس امنیت عمومی، 
همواره همراه و همگام با سایر واحدهای انتظامی در راستای برقراری نظم و امنیت تلاش می 
کند،خاطرنشان کرد: هر شخصی که گذرنامه خود را در اختیار دیگران قرار دهد، مورد پیگرد 
قانونی قرار می گیرد.جانشین فرمانده انتظامی کرمان در پایان خاطر نشان کرد: افرادی که 
گذرنامه شان به هر دلیل مفقود شود پس از گذشت ۶ ماه از اعلام مفقودی می توانند برای 

صدور مجدد اقدام کنند.

سرپرست اداره حفاظت محیط زیست بم از دستگیری ۲ شکارچی غیرمجاز به همراه ۲ قبضه 
سلاح و مقادیری گوشت کل وحشی در منطقه حفاظت شده “سنگ مس” این شهرستان 
خبر داد.جواد اماندادی افزود: ماموران یگان حفاظت محیط زیست شهرستان بم پس یک روز 
پیاده روی در ارتفاعات سخت گذر منطقه حفاظت شده سنگ مس، هنگام دیده بانی با دوربین 
موفق به شناسایی ۲ شکارچی غیرمجاز شدند.به گفته او ماموران یگان حفاطت محیط زیست 
شهرستان بم به صورت نامحسوس به سمت شکارچیان متخلف حرکت و آنان را دستگیر 
کردند.سرپرست اداره محیط  زیست بم ادامه داد: در جریان این دستگیری ۲ قبضه اسلحه 
گلوله زنی و ساچمه زنی و مقادیری گوشت کل وحشی کشف و ضبط شد.اماندادی عنوان کرد: 

متخلفان شکار در منطقه سنگ مس بم بعد از تشکیل پرونده تحویل مراجع قضایی شدند.

صادقی گفت: 1۷ میلیارد و 3۲5 میلیون تومان طی ۹ ماه برای درمان کودکان و مادران 
مبتلا به سوء تغذیه در استان کرمان هزینه شده است.یحیی صادقی به حمایت کمیته 
امداد از 11 هزار و ۸00 کودک مبتلا به سوء تغذیه و ۷۴50 مادر باردار و شیرده در استان 
کرمان اشاره کرد و گفت:هدف از این کار ارتقاء وضعیت تغذیه مادران شیرده و باردار 
و کودکان دچار سوء تغذیه زیر پنج سال است و رویکرد اصلی کمیته امداد،شناسایی 
زودهنگام مادران مبتلا به سوء تغذیه و اجرای موفق طرح توزیع سبد غذایی سالم و 
کامل است.به گفته او آن دسته از مادران دچار سوءتغذیه که از طریق مراکز بهداشتی به 
کمیته امداد معرفی می شوند می توانند به فروشگاه های طرف قرارداد مراجعه و ماهیانه 
به میزان 100 هزار تومان کالا خریداری کنند.صادقی می گوید:مادران باردار از ابتدای ماه 
چهارم بارداری تا ۲۴ ماه پس از زایمان،مشمول بهره مندی از مزایای این طرح خواهند 
شد تا بدین ترتیب، دوره بارداری و شیردهی موفقی را سپری کنند.او گفت:کودکان دچار 
سوءتغذیه نیز به همت مراکز بهداشت و درمان استان شناسایی و به کمیته امداد معرفی 
می شوند و این نهاد برای رفع سوءتغذیه این کودکان نیز ماهیانه کارت های سبد غذایی به 

ارزش 100 هزار تومان برای خرید از فروشگاه صادر می کند.

آگهیاستخدامدراستانکرمان

موقعیت شغلی:دستیار پروژه
جنسیت: آقا و خانم

نوع قرارداد: تمام وقت
دارای سابقه کار

شرایط احراز
دارای سابقه کار اداری و اجرایی

شنبه تا چهارشنبه از ساعت: 8:3۰ الی ۱6:3۰
تسهیلات و مزایا

حقوق توافقی
متقاضیان واجد شرایط رزومه خود را از طریق سیستم 
ارسال رزومه »ای-استخدام« ارسال نمایند.

موقعیت شغلی: آشپز
جنسیت: اقا

نوع قرارداد: تمام وقت
شرایط احراز

حداکثر سن 3۵ سال
دارای سلامت کامل جسمانی

دارای کارت پایان خدمت
تسهیلات و مزایا

بیمه
سایر مزایا: حقوق

مزایا
اطلاعات تماس
موبایل ۰۹۱36۱۹۲۱۰۷

موقعیت شغلی:کارشناس نصب و پشتیبانی مودم های بانکی 
و خانگی

شرایط احراز:
جنسیت: آقا

نوع قرارداد: تمام وقت، پاره وقت
نصب و پشتیبانی مودم های TD-LTE سازمانی و خانگی

آشنایی با اصول شبکه
متعهد و مسئولیت پذیر

وسیله نقلیه و لپ تاپ الزامی است.
ظرفیت استخدام: ۵۰ نفر

پورسانت-بیمه
متقاضیان واجد شرایط رزومه خود را از طریق سیستم 
ارسال رزومه »ای-استخدام« ارسال نمایند.

 استخدام جمعیت حمایت
از بهبود یافتگان

استخدام نویان ارتباطات زیرساختاستخدام شکوفا صنعت پویا

خبر

خبر

سـرهنگ مرتضـی امیرسـبتکی افـزود: 
قتصـادی  ا منیـت  ا پلیـس  مامـوران 
شهرسـتان سـیرجان در پـی دریافـت 
گزارش هایـی مبنـی بر تصرف بخشـی 
راضـی دولتـی متعلـق بـه بنیـاد  ز ا ا
مسـکن انقـلاب اسـلامی در محـدوده 
روسـتای"خیرآباد"، بررسـی موضوع را 

در دسـتور کار قـرار دادنـد.
او ادامـه داد:در ایـن رابطه مامـوران به 
همـراه نماینـده یـگان حفاظـت اداره 

منابـع طبیعـی بـه محـل مـورد نظـر 
اعـزام شـدند کـه بـا بررسـی میدانـی 
گرفتـه  صـورت  هـای  اسـتعلام  و 
مشـخص شـد افرادی اقـدام بـه تصرف 
غیرقانونـی ۴۲ هکتـار اراضـی دولتـی 
کـرده و بـا احـداث بنـا و حصارکشـی، 
بخشـی از ایـن زمیـن هـا را بـه فـروش 

رسـانده انـد.
فرمانـده انتظامی شهرسـتان سـیرجان 
تصریح کـرد: در ادامـه ۲ متهـم دخیل 

در ایـن تصرفـات غیرقانونی شناسـایی 
و دسـتگیر شـدند و ضمـن هماهنگـی 
قضایـی، ایـن اراضـی کـه ارزش آن هـا 
بیـش از ۸۴0 میلیارد ریال بـرآورد می 
شـود، رفـع تصـرف و بـه بنیاد مسـکن 

بازگردانـده شـد.
نتظامـی بـا اشـاره بـه  یـن مسـئول ا ا
منیـت  پیگیـری هـای دیگـر پلیـس ا
اقتصـادی سـیرجان در رابطه با کشـف 
یـن  برخـی مـوارد مشـابه در حـوزه ا

شهرسـتان از شـهروندان خواست، قبل 
از خریـد هرگونـه زمیـن در محـدوده و 
یا در حاشـیه شـهر و مناطق روسـتایی، 
ه و  ره را دا ز طریـق بنیـاد مسـکن، ا ا
بـع طبیعـی و دیگـر  شهرسـازی، منا

نهادهـای مربوطـه اسـتعلام هـای لازم 
را بـه عمـل آورنـد و مـوارد خـاص یـا 
مشـکوک در رابطه بـا تصـرف و خرید و 
فـروش غیرقانونـی اراضـی را بـه پلیس 

گـزارش کننـد.

رفع تصرف ۴۲ هکتار از اراضی دولتی سیرجان 
فرمانده انتظامی سیرجان از کشف ۴۲ هکتار زمین تصرف شده غیرقانونی 

به ارزش 8۴۰ میلیارد ریال و دستگیری ۲ متهم در رابطه با این پرونده در این شهرستان خبر داد.

ره  همزمـان بـا چهاردهمیـن جشـنوا
کشـور  فجـر  تجسـمی  هنرهـای 
فجـر  تجسـمی  هنرهـای  نمایشـگاه 
اسـتانی جنـوب کرمـان از 15 لغایـت 
30 بهمن ماه سـال جـاری  در نگارخانه 
یادمـان ولایـت جیرفـت برگـزار مـی 

. د شـو

حسـین اسـحاقی مدیـرکل فرهنـگ 
و ارشـاد اسـلامی جنـوب کرمـان در 
ایـن بـاره اظهارداشـت: 1۴ هنرمنـد از 
جنوب اسـتان کرمـان با  ۶0 اثـر در این 

نمایشـگاه  شـرکت کـرده انـد.
او بـا تاکیـد بـر اینکـه جنـوب کرمـان 
در حـوزه فرهنگـی در کشـور حـرف 

بـرای گفتـن دارد،  تصریح کـرد: جنوب 
کرمـان ظرفیـت هـای فرهنگـی بسـیار 
خوبـی در همـه حوزه هـا دارا می باشـد 
بـه گونـه ای کـه شـاهد کسـب مقامات 
برتـر فرهنگـی ایـن منطقـه در کشـور 

. هسـتیم
اسـحاقی بـا اشـاره بـه اینکـه موضـوع 

جشـنواره آزاد بـوده اسـت، گفـت: آثار 
نمایشـگاه  یـن  ا در  کننـده  شـرکت 
طراحـی  مجسـمه،  زمینـه  در 
گرافیک)پوسـتر(، نقاشـی، تذهیـب و 
نگارگـری، خوشنویسـی، هنـر جدیـد 
)ویدئو آرت(، نقاشـی، عکس، مجسـمه، 

. مـی باشـند. . نقاشـی و مجسـمه و.

برپایی دومین نمایشگاه هنرهای تجسمی  فجر استانی  جنوب کرمان 


